
RAAD 

GOM's 

MINA-FONDS 

4546
47 -48 - 49

Handelingen 5 0 - 5 1 - 5 2 - 5 3

VLAAMSE
ZITTING
1989-1990

Vergaderingen van juni 1990

ACTUELE INTERPELLATIES
ACTUELE VRAGEN

BASISEDUCATIE

BEGROTING 1989
BEGROTING 1990
BUITENLANDS BELEID

GOM3
INTERPELLATIES
KLEIN CHEMISCH AFVAL
LIEFKENSHOEKTUNNEL
MINA-FONDS
NOTA MIGRANTENBELEID
POLITIEK VERLOF PERSONEEL VLAAMSE GEMEENSCHAP EN VLAAMS GEWEST
VASTE NATIONALE CULTUURPACTCOMMISSIE
VASTE OEVERVERBINDING WESTERSCHELDE
VLAAMS FONDS SOCIALE INTEGRATIE PERSONEN MET HANDICAP
VOEREN
WATERZUIVERING

Inhoud : omslag 2-3-4-5-6 Trefwoordenregister : omslag 7-8-9



g 

nister 
Ge- 

Liefkenshoek- 

ver- 

Nr. 45 Dinsdag 12 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1661

Samenstelling van een Commissie, blz.
1661

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1990
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989
- 9-II-A (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1990
- 9-II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Algemene bespreking, blz. 1661

Sprekers : de heren P. Deprez, ver-
slaggever, J. De Bremaeker, verslag-
gever, A. Denys, R. Van Hooland,
Minister G. Geens

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1990 -
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1670

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989
- 9-II-A (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1671

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1990
- 9-II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1672

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer J. De Roo tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over de interpretatie van het MER-
besluit van de Vlaamse Executieve voor
grote infrastructuurwerken, blz. 1677

Sprekers : de heer J. De Roo, Minis-
ter L. Waltniel

Interpellatie van de heer M. Van Peel tot
de heer R. De Wulf, Gemeenschapsminis-
ter van Tewerkstelling, over het uitblijven
van verplichte taallessen voor migranten,
blz. 1680

Sprekers : de heer M. Van Peel, me-
vrouw M. Vogels, mevrouw M. De
Meyer, Minister R. De Wulf, de heer
E. Beysen

Interpellatie van de heer L. Peeters tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over de huisvuilverwer-

king in Vlaams Brabant, blz. 1686
Sprekers : de heren L. Peeters, W.
Cortois, Minister T. Kelchtermans

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1691

Nr. 46 Dinsdag 12 juni 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1693

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer H. Can-
dries, Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Landinrichting en Natuurbehoud,
over de positie van de Vlaamse milieu-in-
dustrie.
Actuele interpellatie van de heer A. De-
nys tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Landinrichting en Natuurbehoud, over de
toepassing van de principes van de vrije-
markteconomie en objectieve gunning van
opdrachten in verband met het bouwen
van Vlaamse waterzuiveringsinstallaties,
blz. 1693

Sprekers : de heren H. Candries, A.
Denys, J. Timmermans, Minister T.
Kelchtermans

Motie van aanbeveling, blz. 1699
Actuele interpellatie van de heer J. Cuy-
vers tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenscha  sminister

K
van Leefmilieu,

Landinric ting en Natuurbehoud, over
het uitblijven van een decretale basis voor
het MINA-Fonds, blz. 1699

Sprekers : de heren J. Cuyvers, J.
Timmermans, Minister T. Kelchter-
mans

Motie van aanbeveling, blz. 1700
Actuele interpellatie van de heer P. Van
Grembergen tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over de afwezigheid van de Minis-
ter van Cultuur op de jongste bijeenkom-
sten van de organen van de Taalunie en
het gebrek aan ernst van de Vlaamse Re-
gering in de betrekkingen met Nederland,
blz. 1700

Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, Minister G. Geens

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer P. Dumez tot de
heer J. Sauwens, Gemeenschapsminister
van Openbare Werken en Verkeer, over
een mogelijke aansluiting Liefkenshoek-
tunnel - E 17, blz. 1702

Sprekers : de heren P. Dumez, E.
Beysen, mevrouw N. Maes, de heren
J. De Seranno, H. Van Dienderen,
Minister J. Sauwens

Motie van aanbeveling, blz. 1707
Interpellatie van de heer M. Didden tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het uitblijven van een advies in ver-

band met het STAR 21-plan van de
NMBS, blz. 1707

Sprekers : de heren M. Didden, J.
Ansoms, Minister J. Sauwens

Interpellatie van de heer P. Breyne tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting en de heer L.
Waltniel, Gemeenschapsminister van
Ruimtelijke Ordening en Huisvesting,
over de financieringsmiddelen voor socia-
le huisvesting en meer bepaald de finan-
ciële problemen van het Vlaams Woning-
fonds, blz. 1712

Sprekers : de heren P. Breyne, H. De
Loor, Minister G. Geens, de heer J.
De Seranno

Actuele interpellatie (Regl. art. 77)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van de heer P. Van
Grembergen tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over de afwezigheid van de Minis-
ter van Cultuur op de jongste bijeenkom-
sten van de organen van de Taalunie en
het gebrek aan ernst van de Vlaamse Re-
gering en de betrekkingen met Nederland
Motie van aanbeveling, blz. 1717

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van mevrouw F. Brepoels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het nemen van concrete initiatieven ter
versterking van het Vlaams karakter van
Voeren, blz. 1717

Sprekers : mevrouw F. Brepoels, Mi-
nister G. Geens

Motie van aanbeveling, blz. 1721
Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
de betrokkenheid van de Vlaamse Execu-
tieve bij het crimineel beleid, blz. 1721

Sprekers : de heren H. Coveliers, R.
Van Hooland, Minister G. Geens, de
heer J. De Seranno

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1723

Nr. 47 Woensdag 13 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1725

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1725

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1725

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1725
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Vaste Nationale Cultuurpactcommissie 
Benoeming van 2 vaste en 4 plaatsvervan-
gende Nederlandstalige leden, blz. 1776 

1990 

deveren 

MER's 	 De- 
nys 

Dien- 

Migrantenbe- 

Vae- 

Schel- 

Pares 

Motie van de Vlaamse Raad
Indiening, blz. 1725

Rapport van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1726

Verslagen
Indiening, blz. 1726

Moties
Indiening en overzending, blz. 1727

Mededelingen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1727

Adviezen van de Vlaamse Mediaraad
Indiening, blz. 1727

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1728

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1728

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1728

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaams Fonds voor de Sociale
Integratie van Personen met een Handi-
cap- 318 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 1728

Sprekers : de heren A. Deneir, ver-
slaggever, J . Devolder , A. Denys, Mi-
nister J. Lenssens, mevrouwen A. Du-
roi-Vanhelmont , M. Vogels ,  T.
Merckx-Van Goey, de heren M. Did-
den, W. Peeters

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1750

Motie van orde
Voorstel tot aanvulling van de agenda,
blz. 1763

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1763

Nr. 48 Woensdag 13 juni 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1765

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer G. Janzegers
tot de heer L. Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over de openbaarheid die
aan de MER’s inzake het SST-dossier
wordt gegeven, blz. 1765
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting, over de nieuwe aanvraag
van Center Parcs voor de aanleg van een
bungalowpark in Maasmechelen, blz.
1766

Actuele vraag van de heer H. Lauwers tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over onregelmatigheden bij AROL-
dienst Stedebouw te Antwerpen, blz. 1767
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot de heer R. De Wulf, Gemeenschaps-
minister van Tewerkstelling en de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
Welzijn en Gezin, over het niet uitbetalen
van de IBF-loonsubsidie voor tewerkge-
stelden in de opvangcentra voor daklozen,
blz. 1767
Actuele vraag van de heer G. Janzegers
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over het opeisen
van een vetsmelterij en beenmaalderij in
Rillaar, blz. 1768
Actuele vraag van de heer J. Timmermans
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over de in uit-
zicht gestelde oprichting van een MINA-
Raad, blz. 1769
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
herstructurering van VMZ en OVAM,
blz. 1770
Actuele vragen van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
bedrijfszekerheid en mogelijke privatise-
ring van de TMVW en van de heer R.
Van Hooland tot de heer L. Van den Bos-
sche, Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden en Openbaar
Ambt, over de organisatie en het beheer
van de TMVW, blz. 1771

Motie van orde
Afwezigheid Minister, blz. 1773

Sprekers : de heren A. Denys, H. De
Cr00

Actuele vragen (Regl. art. 75) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer L. Van den Bossche,
Gemeenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Openbaar Ambt,
over de samenroeping van een Conferen-
tie van Mandatarissen van Vlaams Bra-
bant, blz. 1773
Actuele vragen van de heer E. Beysen tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het al of niet behouden van de Schel-
deveren  en de heer H. Van Dienderen tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over de toekomst van de veerdiensten op
de Schelde, blz. 1774

Ontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 30 november 1988 tot instel-
ling van het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van open-
baar nut die van de Vlaamse Gemeen-
schap afhangen
- 322 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 30 november 1988 tot instel-
ling van het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van open-
baar nut die van het Vlaamse Gewest af-
hangen
- 333 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1776

Sprekers : de heer J. Van Eetvelt, ver-
slaggever, Minister L. Van den Bos-
sche

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsj aar 1990
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1777

Sprekers : de heren J. Pede, R. De-
swaene, A. Denys

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989 -
- 9-II-A (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1779

Spreker : de heer J. Geysels

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1990
- 9-II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Hoofdelijke stemming, blz. 1780

Voorstel van motie van overeenstemming
Hoofdelijke stemming, blz. 1782

Spreker : de heer A. Denys

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaams Fonds voor de Sociale
Integratie van Personen met een Handi-
cap- 318 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 7
Aangehouden stemmingen, blz.. 1783
Hoofdelijke stemming, blz. 1784

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de
heer J. Devolder, mevrouwen T.
Merckx-Van Goey , A. Duroi-Vanhel-
mont, de heer W. Peeters

Motie van aanbeveling van de heer L.
Hancké C.S. tot besluit van de op 29 mei
1990 behandelde nota Migrantenbeleid
van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1787

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren E. Beysen, W. Peeters, M. Van
Peel, F. Dewinter, L. Hancké, A. De-
nYS

Motie van aanbeveling van de heer W.
De Vlieghere C.S. tot besluit van de op 29
mei 1990 behandelde nota Migrantenbe-
leid van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 5
Hoofdelijke stemming, blz. 1790
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Regeling 
1820 

Regeling 
1799 

nister 

Motie van aanbeveling van de heer G.
Annemans C.S. tot besluit van de op 29
mei 1990 behandelde nota Migrantenbe-
leid van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 6
Hoofdelijke stemming, blz. 1791

Spreker : de heer A. Denys

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys C.S. tot besluit van de op 29 mei
1990 behandelde nota Migrantenbeleid
van de Vlaamse Executieve
- 193 (1989-1990) - Nr. 7
Hoofdelijke stemming, blz. 1792

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer A. Denys gehouden actuele
interpellatie tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over het voorstel van de Franse
Gemeenschap om haar onderwijstekort te
financieren via nieuwe middelen
- 351 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1793

Sprekers : de heren J. De Seranno,
A. Denys

Motie van aanbeveling van de heer J.
Cuyvers tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer J. Caudron gehouden inter-
pellatie tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over het
aangekondigde plan tot ophaling en ver-
werking van het klein chemisch huisafval
- 352 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1794

Sprekers : de heren J. Cuyvers, A.
Denys, J. De Seranno

Hoofdelijke stemming (herhaling), blz.
1796

Motie van aanbeveling van de heer E. Fla-
mant C.S. tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer J. De Bremaeker gehouden
interpellatie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over de vaste oever-
verbinding over de Westerschelde en de
gevolgen ervan voor Vlaanderen en Gent
- 353 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1797

Spreker : de heer E. Flamant
Verdaging, blz. 1799

Spreker : de heer A. Denys

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 49 Dinsdag 26 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1801

Samenstelling van een commissie
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 1801

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T . Kelchtermans , Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting
- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Debat, blz. 1801

Sprekers : mevrouw M.-P. Kestelijn-
Sierens, verslaggever, de heren J. De
Bremaeker , verslaggever, D . Van der
Maelen, verslaggever, A. Denys, Mi-
nister N. De Batselier

Motie van aanbeveling, blz. 1808

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1808

Spreker : de heer A. Denys

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting
- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Debat (Voortzetting), blz. 1808

Spreker : de heer D. Van der Maelen

Motie van orde
Afwezigheid Ministers, blz. 1809

Sprekers : de heren A. Kempinaire,
Minister D. Coens, A. Denys, Minis-
ter G. Geens

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting
- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Debat (Voortzetting), blz. 1809

Sprekers : de heren D. Van der Mae-
len, A. Denys, A. Kempinaire, E.
Bockstal, Minister N. De Batselier, J.
De Bremaeker, J. Laverge, A. De
Beul

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 50 Dinsdag 26 juni 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1821

Beleidsbrief Buitenlands cultureel beleid,
ingediend door de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur
- 298 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Buitenlands beleid, inge-
diend door de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer
- 307 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Naar een Vlaams exportbe-
leid, ingediend door de heer N. De Batse-
lier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie
- 308 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Beleidsbrief Het intercommunautaire en
buitenlandse onderwijsbeleid, ingediend
door de heer D. Coens, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs
- 327 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
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Deswae- 

Laver- 

Beleidsbrief Milieu- en natuurbeleid -
Externe betrekkingen, ingediend door de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting

Algemene bespreking, blz. 1867

- 331 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Debat (Voortzetting), blz. 1821
Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, A. Denys, R. Daems, Minister
G. Geens, A. Kempinaire, W. Luy-
ten, L. Dierickx, Minister P. Dewael,
H. Suykerbuyk, E. Bockstal, Minister
G. Geens, J. De Bremaeker

Sprekers : de heren C. Lisabeth, ver-
slaggever, J. Laverge, F. Aerts, me-
vrouwen M. Vogels, M. De Meyer ,
de heren H. Candries, J. De Roo, C.
Moors, J. De Roo, Minister N. De
Batselier, de heer R. Van Hooland

Moties van aanbeveling, blz. 1847

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1847

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1883

Interpellatie (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer M. Schoeters tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het investeringsbeleid inzake de Ant-
werpse haven en meer be

E
aald het Vijfde

Havendok  - Amerikado

Verdaging, blz. 1888
Sprekers : Minister J. Sauwens, de
heer M. Schoeters

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1889

Nr. 51 Woensdag 27 juni 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1849

Ontwerp van decreet houdende de rege-
ling voor de basiseducatie voor laagge-
schoolde volwassenen
- 356 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4

Voorstel van decreet van de heren J. Gey-
sels en H. Lauwers C.S. houdende organi-
satie van de basiseducatie voor volwasse-
nen in Vlaanderen
- 142 (BZ 1988) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking, blz. 1849

Nr. 53 Donderdag 28 juni 1990

Berichten van verhindering, blz. 1891

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1891

Sprekers : de heren W. Seeuws, A.
Schellens, verslaggever, R. Deswae-
ne, Jos Bosmans, H. Lauwers, M.
Van Peel, Minister D. Coens

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1891
Intrekking, blz. 1891

Voorstel tot wijziging van het Reglement
Indiening en verwijzing, blz. 1892

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1863

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1866

Motie van de Vlaamse Raad
Intrekking, blz. 1892

Adviezen van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 1892

Adviezen van de Sociaal-Economische
Raad van Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 1892

Nr. 52 Woensdag 27 juni 1990
Middagvergadering Adviezen van de Vlaamse Mediaraad

Indiening en verwijzing, blz. 1892
Berichten van verhindering, blz. 1867

Verslagen
Motie van orde Indiening, blz. 1893
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1867

Jaarverslag
Ontwerp van decreet houdende organisa-
tie van de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappijen

Indiening, blz. 1893

Motie
- 348 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3 Indiening en verwijzing, blz. 1893

Voorstel van decreet van de heer J. Laver-
ge C.S. houdende wijziging van artikel 15
van de kaderwet van 15 juli 1970 houden-
de organisatie van de planning en de eco-
nomische decentralisatie
- 299 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening , blz. 1893

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1893

Samenstelling van een Commissie
Wijzigingen onder de vaste en de plaats-
vervangende leden, blz. 1893

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer H. Van Rom-
paey tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over het toe-
gankelijk houden van het patrimonium
van kunstschilder Albert Van Dijck,  blz.
1894
Actuele vraag van de heer F. Vermeiren
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over het verlenen
van een vergunning aan bepaalde inter-
communales  met betrekking tot de ver-
brandingsoven in Grimbergen, blz. 1895

Motie van orde
Agenda, blz. 1896

Sprekers : de heren A. Denys, F. Ver-
meiren

Actuele vragen (Regl. art. 75) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over con-
tracten tussen gemeenten en glasophalers,
blz. 1897

Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de toe-
passing van het cultuurpact op de samen-
stelling van de afvaardiging van de Hoge
Raad voor Volksontwikkeling in het
Vlaams Ondersteuningscentrum voor Ba-
siseducatie, blz. 1898
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer, over de toepassing van een EG-
richtlijn voor de beperking van vliegtuigla-
waai door de regionale luchthavens, blz.
1899
Actuele vraag van de heer J. Timmermans
tot de heer J. Sauwens, Gemeenschapsmi-
nister  van Openbare Werken enVerkeer,
over de omlegging van de N 42 te Herze-
le-Sint-Lievens-Esse, blz. 1900

Actuele vraag van de heer L. Dierickx tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het standpunt van de Europese Commis-
sie inzake het subsidiëren van de restaura-
tie van historische gebouwen door de
Vlaamse Gemeenschap, blz. 1901

Actuele vraag van de heer A. Denys tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
de evaluatiestudie met betrekking tot FTI,
blz. 1901

Actuele vraag van de heer R. Daems tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het aanwijzen van een kredietinstelling als
kassier van de Vlaamse Gemeenschap

Omslag 5



Fla- 

Ge- 

g 

00 Regeling  
1930 

Gemeenschapsminis- 

Actuele vraag van mevrouw A. Duroi-
Vanhelmont tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, over de uitbouw van een eigen
Vlaamse thesaurie, blz. 1902
Actuele vraag van de heer H. De Loor
tot de heer L. Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over het ontwerp van besluit
houdende het algemeen reglement tot er-
kennin
blz. %

van sociale-bouwmaatschappijen,
19 5

Voorstel van resolutie van mevrouw A.M.
Neyts-Uyttebroeck C.S. betreffende het
uitstellen van de herstructurering van het
kunstonderwijs met beperkt leerplan en
het lichten uit het ontwerp van decreet
betreffende het onderwijs-11 van de
hoofdstukken die onder Titel V - Deeltijds
kunstonderwijs ressorteren
- 371 (1989-1990) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1906

Sprekers : mevrouw A.-M. Neyts-
Uyttebroeck, de heer C. Moors, me-
vrouw N. Maes, de heer F. Vermeiren

Voorstel van resolutie van de heer L.
Vanhorenbeek betreffende de oprichting
van een begeleidings- en evaluatiecom-
missie inzake de herstructurering van het
deeltijds kunstonderwijs
- 374 (1989-1990) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1907

Sprekers : de heer L. Vanhorenbeek,
mevrouw M. Vogels, de heer C.
Moors, mevrouw A.-M. Neyts-Uytte-
broeck, de heer E. Baldewijns, Minis-
ter D. Coens

Intrekking, blz. 1908
Spreker : mevrouw N. Maes

Ontwerp van decreet houdende de rege-
ling van de basiseducatie voor laagge-
schoolde volwassenen
- 356 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz.

Spreker : de heer J. Pede
1909

Hoofdelijke stemming, blz. 1910
Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren H. Lauwers, R. Deswaene, E.
Baldewijns, M. Van Peel

Ontwerp van decreet houdende organisa-
tie van de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappijen
- 348 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 4
Aangehouden stemmingen, blz. 1912
Hoofdelijke stemming, blz. 1915

Sprekers : de heer J. Laverge, me-
vrouw A. Vogels, de heer H. Candries

Motie van aanbeveling van de heer E. Fla-
mant C.S. tot besluit van de op 30 mei 1990
door de heer J. De Bremaeker gehouden
interpellatie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over de vaste oever-
verbinding over de Westerschelde en de
gevolgen ervan voor Vlaanderen en Gent
- 353 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1917

Motie van aanbeveling van de heer J.
Cuyvers tot besluit van de op 12 juni 1990
door de heer J. Cuyvers gehouden actuele
interpellatie tot de heer T. Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting, over
het uitblijven van een decretale basis voor
het MINA-Fonds
Hoofdelijke stemming, blz. 1918

Sprekers : de heren J. Cuyvers, F.
Aerts

Motie van aanbeveling van mevrouw F.
Brepoels C.S. tot besluit van de op 12 juni
1990 door de heer P. Van Grembergen
gehouden actuele interpellatie tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Financiën en Begroting, over de afwezig-
heid van de Minister van Cultuur op de
jongste bijeenkomsten van de organen van
de Taalunie en het gebrek aan ernst van
de Vlaamse Regering in de betrekkingen
met Nederland
- 361 (1989-1990) - Nr. 1
Intrekking, blz. 1920

Sprekers : Minister P. Dewael, de he-
ren J. De Seranno, P. Van Grember-
gen, mevrouw M. Vogels

Motie van aanbeveling van de heer H.
Van Dienderen tot besluit van de OD 12
juni 1990 door de heer P. Dumez gehou-
den interpellatie tot de heer J. Sauwens,
Gemeenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over een mogelijke
aansluiting Liefkenshoektunnel - E 17
- 362 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1921

Sprekers : de heren H. Van Diende-
ren, E. Beysen

Motie van aanbeveling van de heer J. De
Seranno C.S. tot besluit van de op 12 juni
1990 door de heer P. Dumez gehouden
interpellatie tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over een mogelijke
aansluiting Liefkenshoektunnel - E 17
Hoofdelijke stemming, blz. 1922

Motie van aanbeveling van de heer R.
Deswaene tot besluit van de op 12 juni

1990 door de heer A. Denys gehouden
actuele interpellatie tot de heer T. Kelch-
termans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over de toepassing van de principes
van de vrije-marktconcurrentie en objec-
tieve gunning van opdrachten in verband
met het bouwen van Vlaamse waterzuive-
ringsinstallaties
- 366 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming, blz. 1923

Motie van aanbeveling van de heer P. Van
Grembergen C.S. tot besluit van de op 12
juni 1990 door mevrouw F. Brepoels ge-
houden interpellatie tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van Finan-
ciën en Begroting, over het nemen van
concrete initiatieven ter versterking van
het Vlaamse karakter van Voeren
- 367 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming, blz. 1924

Motie van orde
Agenda, blz. 1925

Sprekers : de heren A. Denys, J. De
Seranno, mevrouw M. Vogels, de he-
ren P. Van Grembergen, L. Hancké,
J. Timmermans

Interpellatie (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer M. Schoeters tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het investeringsbeleid inzake de Ant-
werpse haven en meer bepaald het Vijfde
Havendok-Amerikadok, blz. 1928

Sprekers : de heer M. Schoeters, Mi-
nister J. Sauwens

van de werkzaamheden, blz.
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(1989-1990) — 

— 9-II-A 

Cauwen- 
	 begrotings- 

— 9-II-B 

ambts- 

45e vergadering Dinsdag 12 juni 1990
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
10 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

P. Matthys, L. Nelis-Van Liedeker-
ke, V. Peuskens, G. Verhaegen ; ge-
zondheidsredenen.

M. Bartholomeeussen, F. Cauwen-
berghs, M. Mahieu, M. Olivier, L.
Van den Brande ; buitenslands.

0. Lefeber, H.
verplichtingen.

Suykerbuyk ; ambts-

SAMENSTELLING VAN EEN
COMMISSIE

Wijziging onder de plaatsvervangen-
de leden

De Voorzitter : Voor de PVV-fractie
is :

- in de Commissie voor Onderwijs
‘en Vorming de heer Vandenbroeck

als plaatsvervangend lid vervangen
door mevrouw Neyts-Uyttebroeck.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de middelen-
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1990
- 9-1-A (1989-1990)  - Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende tweede aanpassing van de be-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1989
- 9-II-A  (19894990) - Nrs. 1 tot 3

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1990
- 91II-B (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde zijn het
ontwerp van decreet houdende aan-
passing van de middelenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1990, het ontwerp
van decreet houdende tweede aan-
passing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1989 en het ontwerp van
decreet houdende aanpassing van de
algemene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990.

Net als in de Commissie houden wij
hierover één enkele algemene be-
spreking.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, heeft het woord.

Minister G. Geens : Mijnheer de
Voorzitter, het is de traditie in deze
assemblée dat de verslaggever de be-
spreking inleidt. Ik wil deze traditie
in eer houden en zal mij dus beper-
ken tot een antwoord op de vragen.

De Voorzitter : De heer Deprez, ver-
slaggever over de aanpassing van de
middelenbegroting 1990, heeft het
woord.

De heer P. Deprez, verslaggever (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
als verslaggever van het ontwerp
houdende aanpassing van de midde-
lenbegroting voor het begrotingsjaar
1990 valt mij het gemakkelijkste werk
te doen en kan ik dan ook zeer kort
zijn.

De middelen werden verhoogd met
2,2 miljard en belopen derhalve 351,3
miljard in plaats van 349,l  miljard,
zoals oorspronkelijk geraamd.

Als men weet dat de uitgaven even-
eens met 2,2 miljard werden ver-
hoogd dan is het duidelijk dat het
deficit van 288 miljard beperkt blijft
tot het natuurlijke deficit.

Opdat er geen verwarring zou zijn wil
ik er evenwel aan toevoegen dat inge-
volge een amendement van de Exe-
cutieve, dat in laatste instantie werd
ingediend, er een verhoging is met
120 miljoen langs de kant van de uit-
gaven door facturen die moeten wor-
den betaald aan de Regie der Gebou-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 45
12 juni 1990

Berichten van verhindering
Samenstelling Commissie
Begrotingen
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Overleg- 

(Applaus) 

voorlig- 

Deprez

wen als gevolg van een overeenkomst
in het Overlegcomité.

De meerontvangsten van 2,2 miljard
zijn onder andere een gevolg van een
vermeerdering in de ontvangsten van
de registratierechten ten belope van
1,4 miljard. In de Commissie heeft
de Voorzitter van de Executieve ge-
zegd dat dit helemaal geen optimisti-
sche raming is. Die raming komt im-
mers van de nationale Regering na
de begrotingscontrole. Wij weten dat
die ontvangsten nog steeds in stijgen-
de en niet in dalende lijn gaan zoals
dat voor andere ontvangsten het ge-
val zou zijn.

De rest van de meerontvangsten
komt voort uit allerlei kleine posten.
Terloops vermeld ik de 49,8  miljoen
als gevolg van de herraming van de
opbrengsten van het aandeel in het
kijk- en luistergeld. Ik wil speciaal
vermelden dat de trekkingsrechten
voor de tewerkstellingsprogramma’s
op het nationale budget ten belope
van 1,3 miljoen werden vermeerderd
voor 1989. In verband met het defini-
tieve aandeel in die trekkingsrechten
voor 1990 zou er binnen het Overleg-
comité nog geen definitief akkoord
tot stand zijn gekomen.

Ik kan ook meedelen dat in verband
met de begroting 1989, niet alleen
wat de uitgaven maar ook wat de ont-
vangsten betreft, vrij nauwkeurig
werd gehandeld. Er moet evenwel
mee rekening worden gehouden dat
een aantal ontvangsten konden wor-
den geïnd omwille van de onvoldoen-
de gevorderde reorganisatie als ge-
volg van de staatshervorming.

Als besluit kunnen wij vermelden dat
uit de besprekingen met betrekking
tot de begroting 1990 is gebleken dat
correct werd gehandeld, in die zin dat
men binnen de perken van het na-
tuurlijke deficit blijft, maar dat de
toekomst niet zonder zorgen moet
worden tegemoet gekeken. De in-
druk ontstaat dat het moeilijk is de
middelen de evolutie van de uitgaven
te laten volgen. Bij een ongewijzigd
beleid zullen de uitgaven hoger ko-
men te liggen dan de te verwachten
middelen. Dat zou zware gevolgen
kunnen hebben.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 45
12 juni 1990

De Voorzitter van de Executieve
heeft echter gezegd dat men van jaar
tot jaar moet werken en dat het doel
moet zijn het deficit binnen de na-
tuurlijke grenzen te houden. Desge-
vallend moet volgens hem het beleid
worden aangepast zodat er geen te
grote marge ontstaat tussen de ont-
vangsten en de uitgaven. Dat heeft
tot gevolg dat het beleid niet ongewij-
zigd kan wordn aangehouden maar
dat er structurele beleidsmaatregelen
zullen moeten worden genomen om
de uitgaven het ritme van de inkom-
sten te laten volgen. Het deficit mag
derhalve niet verder uitlopen dan het
natuurlijke tekort als gevolg van de
financieringswet van 16 januari 1989.
@PP~~US)

De Voorzitter : De heer De Bremae-
ker, verslaggever over de tweede
aanpassing van de begroting 1989 en
van de aanpassing van de uitgavenbe-
groting 1990, heeft het woord.

De heer J. De Bremaeker (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, geachte collega’s, uw
Commissie voor Financiën en Begro-
ting onderzocht gedurende drie ver-
gaderingen de drie vandaag voorlig-
gende ontwerpen van begrotingsaan-
passing, met name de tweede aanpas-
sing van de begroting 1989, de aan-
passing van de algemene uitgavenbe-
groting 1990 en de aanpassing van de
middelenbegroting 1990.

Collega Deprez heeft reeds verslag
uitgebracht over de aanpassing van
de middelenbegroting voor 1990.

Het Rekenhof formuleerde een aan-
tal budgettair-technische opmerkin-
gen bij het ontwerp van decreet hou-
dende aanpassing van de algemene
uitgavenbegroting 1990. Deze op-
merkingen hadden onder meer be-
trekking op het maximumbedrag van
de geldvoorschotten dat aan de bui-
tengewone rekenplichtigen van de
buitendiensten van de Dienst voor
het Leerlingenvervoer is toegestaan.
Volgens het Rekenhof is het voorzie-
ne plafond van 50 miljoen frank on-
voldoende. De Voorzitter van de
Vlaamse Executieve was in uw Com-
missie van oordeel dat dit plafond
moet kunnen volstaan.

Het Rekenhof wees er verder op dat
het artikel 7 van het ontwerp diende
te worden aangevuld met een reeks
basisallocaties die facultatieve toela-
gen moeten machtigen. De Executie-
ve is op deze opmerking ingegaan
door het indienen van een amende-
ment.

Met betrekking tot het Vlaams Fi-
nancieringsfonds tot Herstel van de
Gemeentefinanciën wees het Reken-
hof erop dat de begroting van deze
instelling aan het ontwerp van aan-
passing van de algemene uitgavenbe-
groting moet worden toegevoegd.
Tevens dient de aanpassing van de
algemene uitgavenbegroting een
machtiging te bevatten die het
Vlaams Financieringsfonds toelaat
om tot een bepaald bedrag gewaar-
borgde leningen aan te gaan. De
Executieve heeft aan deze opmerking
gehoor gegeven door het indienen
van de nodige amendementen.

Graag zou ik nu heel beknopt de
voornaamste aanpassingen van de al-
gemene uitgavenbegroting 1990 wil-
len situeren.

Inzake de welzijnszorg wordt een bij-
zondere inspanning geleverd voor de
uitbouw van het rustoordennet. Het
investeringsprogramma van het
Fonds voor de Bouw van Ziekenhui-
zen wordt daartoe met 200 miljoen
frank verhoogd.

Voor nieuwe initiatieven inzake
georganiseerde kinderopvang wordt
100 miljoen frank extra uitgetrokken.

Voor het op gang brengen van een
geheel van positieve maatregelen ter
voorkoming v a n  zwangerschapsaf-
breking wordt dit jaar nog 50 miljoen
frank vastgelegd.

Een bijkrediet van 153,6  miljoen
frank is bestemd voor de in Brussel
gevestigde instellingen in de gezond-
heids- en welzijnssector die voor het
unicommunautair statuut hebben ge-
kozen.

Zo kom ik tot de culturele sector.
Opdat de bestaande regeling inzake
bibliotheekwezen volledig zou kun-
nen worden toegepast is in een bij-
krediet van 94,8 miljoen frank voor-
zien. Teneinde het structureel tekort
van De Singel en de Ancienne Belgi-
que weg te werken in het kader van
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een meerjarenbeleid werd een bijkre-
diet van 62,6  miljoen frank ingeschre-
ven.

Op het gebied van de sociale wonig-
bouw is voor het wegwerken van de
achterstand en de betaling van de
premies voor stads- en dorpsvernieu-
wing een bijkrediet van 60 miljoen
frank ingeschreven.

Inzake werkgelegenheid werd voor
tewerkstellingsprogramma’s een bij-
krediet van 915 miljoen frank inge-
schreven. Voor de werkingskosten
van de VDAB is een bijkrediet van
245 miljoen frank noodzakelijk.

Inzake expansiewetgeving wordt de
verhoging met 800 miljoen frank voor
de scheepsbouw volkomen gecom-
penseerd door verminderingen op de
posten van de economische expansie-
fondsen, namelijk voor grote onder-
nemingen en KMO’s, van het Regio-
naal Ontwikkelingsfonds en het
Fonds voor Innovatie en Technolo-
gie.

Voor infrastructuur en verkeer wordt
de verhoging met 495 miljoen frank
van de kredieten voor het program-
ma Gemeenschappelijk Vervoer voor
320 miljoen frank gecompenseerd op
de programma’s van de wegen en de
waterwegen. De versnelde uitvoering
van het Sigma-plan tegen overstro-
mingen en voor kustverdediging ver-
eist bijkomende kredieten. Dit jaar
wordt daartoe nog een bijkomend
vastleggingskrediet van 300 miljoen
frank uitgetrokken, te compenseren
op de programma’s voor wegen en
waterwegen. Er wordt een bijzonde-
re inspanning gedaan van 400 mil-
joen frank vastleggingskredieten en
300 miljoen frank ordonnancerings-
kredieten voor het herstel van de
stormschade van de afgelopen win-
ter.

Het tweede aanpassingsblad 1989 be-
treft de regularistie van twee begro-
tingsberaadslagingen van de Vlaamse
Executieve van 20 december 1989.
De eerste beraadslaging betrof een
verhoging met 17,2 miljoen frank van
het krediet voor het IWONL. De
verhoging werd gecompenseerd met
een gelijke vermindering voor het

NFWO. De tweede beraadslaging
betrof een verhoging met 378,4 mil-
joen frank van de vastleggingskredie-
ten voor de geconcerteerde onder-
zoeksacties en werd gecompenseerd
door verminderingen op de sectoriële
programma’s en  he t  F IOV.  Het
tweede aanpassingsblad 1989 had dus
geen meeruitgave tot gevolg.

Ten slotte vermeld ik dat het ontwerp
van decreet tot aanpassing van de al-
gemene uitgavenbegroting 1990, na
amendering door de Vlaamse Execu-
tieve, door de Commissie eenparig
werd aangenomen. Het ontwerp van
decreet houdende tweede aanpassing
van de begroting 1989 werd door de
Commissie eveneens eenparig aange-
nomen. (Applaus)

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, allereerst dank ik
de beide verslaggevers voor hun be-
knopt maar uitstekend verslag.

Dat in de Commissie het bijblad een-
parig werd goedgekeurd, mijnheer
De Bremaeker, heeft te maken met
het feit dat dit zeer laat gebeurde en
ik niet meer aanwezig kon zijn. Het
betekent dus niet dat er tijdens de
besprekingen over het bijblad een-
stemmigheid was. (Onderbreking
door de heer L. Hancké)

U zult merken dat ik voldoende argu-
menten heb om dit wel te doen.

De bespreking van dit bijblad begro-
ting 1990 zou normalerwijze een nut-
tige oefening moeten zijn. Wij heb-
ben nu meer zicht op het verleden
omdat wij beschikken over de defini-
tieve cijfers van de rekeningen voor
1989 en wij staan juist voor de op-
maak van de begroting 1991. Het is
dus nu het beste ogenblik om te kij-
ken hoe een begroting evolueert en
moet worden geëvalueerd.

Als u het mij vraagt, dan moet ik
zeggen dat de oefening ten dele is
gelukt : beschikkend over de exacte
cijfers per 30 april 1990 van de uitga-
ven en de inkomsten 1989 hebben wij
toch iets meer inzicht gekregen in het
doolhof van de uitvoering van de be-
groting 1989.

In dit verband was er een zeer grote
tegenstrijdigheid ontstaan tussen de
verklaringen van de heer Schiltz, na-
tionaal Begrotingsminister en de heer
Geens, Vlaams Begrotingsminister.
De heer Schiltz had altijd gezegd dat
het gunstig kasresultaat van de Ge-
meenschappen en de Gewesten, met
name plus 45,2 miljard, voortsproot
uit het feit dat de Staat voor 60 mil-
jard frank betalingen verrichtte voor
de Gemeenschappen en de Gewes-
ten. Uit de bijna definitieve cijfers
blijkt nu dat de nationale overheid
voor de Vlaamse overheid 10 miljard
heeft betaald en uitgegeven, maar
daar ook 10 miljard minder middelen
heeft voor getransfereerd, wat een
neutrale operatie betekent. Bijgevolg
wordt de ontsporing van de centrale
overheidsbegroting niet weerlegd
door de volgende bewering van Mi-
nister Schiltz : ,,ik heb 60 miljard
moeten betalen voor de Gemeen-
schappen en Gewesten.” Ik kan be-
grijpen, mijnheer de Minister, dat u
dat niet met zoveel woorden kunt
zeggen als de oppositie, gelet op de
coalitieverhouding.

De cijfers die u in de Commissie naar
voren hebt gebracht geven ons meer
inzicht dan de kassituatie op einde
van vorig jaar. Het is nu ook duide-
lijk dat de thesaurietoestand op het
einde van 1989 duidelijk werd gema-
nipuleerd om de schijn hoog te hou-
den.

De definitieve cijfers leren ons dat
er, inzake de middelen, weinig ver-
schil is tussen de schatkisttoestand
einde december 1989 en einde april
1990. Er is slechts een verschil van
2,4 miljard. Er was einde december
329,8  miljard in kas en 332,2 miljard
op het einde van april 1990. Alle mid-
delen waren al geboekt in december
1989. Er is wel een groot verschil
voor de uitgaven. Er waren slechts
315 miljard uitgaven einde december
tegenover 345,7 miljard geraamde
uitgaven, wat een verschil van 30,7
miljard betekent.

Bijna alle inkomsten waren al in de
schatkist, maar méér dan 30 miljard
betalingen heeft men vooruit gescho-
ven naar 1990. Het gevolg hiervan is
dus geen overschot in 1989, maar een
tekort van 13,5  miljard. U zegt dan
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dat in 1989 onder het natuurlijk te-
kort van 20 miljard blijft maar u weet
zeer goed dat volgens de nationale
thesaurie het natuurlijk tekort 12,5
miljard mocht zijn, en geen 20 mil-
jard zoals u had beweerd bij de op-
maak van de begroting.

Met uw 13,5  miljard zit u lichtjes bo-
ven het toegelaten natuurlijk tekort
zoals bepaald door de Hoge Raad
voor Financiën en dat hebt u slechts
kunnen bereiken door een aantal or-
donnanceringen om te zetten in vast-
leggingen die onze volgende begro-
tingsjaren zullen bezwaren.

Ik wil daar niet te zwaar aan tillen,
ware het niet dat u daar voor de toe-
komst te weinig conclusies uit trekt.

Tijdens deze beperkte begrotingscon-
trole neemt u opnieuw beleidsbeslis-
singen die naar de toekomst toe 7,5
miljard nieuwe uitgaven met zich
brengen, maar die slechts voor 5 mil-
jard worden gecompenseerd. Bij die
beperkte aanpak tijdens deze begro-
tingscontrole stijgt het tekort op-
nieuw met 2,5 miljard door het sys-
teem van de vastleggingen.

De begrotingscontrole is een neutrale
operatie voor het dienstjaar 1990
zelf, maar is dit niet wat de vastleg-
gingen voor de komende jaren be-
treft.

We spreken dan nog niet over andere
beleidsbeslissingen die quasi nog niet
zijn verrekend in de begrotingscon-
trole, maar waar de Vlaamse Execu-
tieve zich reeds zwaar heeft geënga-
geerd, in verband met de bijkomende
middelen voor het openbaar ambt.
Van november 1990 af tot en met
1993 wordt een verhoging voorzien
van 3 x 2 ten honderd. Dit wil zeggen
dat wij in 1993 zullen 12 miljard meer
uitgeven, alleen al voor het personeel
van de Vlaamse overheid. Dus op ba-
sis van dezelfde uitgavenmechanis-
men wordt nu vastgelegd dat er in
1993 12 miljard meer wordt uitgege-
ven zonder enige compensatie.

De noodklok van de SERV over de
Vlaamse begroting is dan ook te-
recht. Het is uiteindelijk de bevesti-
ging van wat de PVV-fractie nu al

geruime tijd zegt : als de Vlaamse
Regering geen beleidskeuzen maakt
waar aan de ene kant wordt ge-
spaard, wat aan de andere kant meer
wordt uitgegeven, krijgen wij - on-
danks onze bonussen uit de financie-
ringswet - een Vlaamse rente-
sneeuwbal.

In het jaar 2000 zou het jaarlijks te-
kort oplopen tot 70 miljard en op dat
moment zal het Vlaamse Gewest een
schuld meeslepen van 642 miljard,
wat ongeveer gelijk is aan het totale
begrotingsbedrag voor dit jaar. De
interne SERV-nota leert ons ook dat,
om dit te vermijden, de uitgavenstij-
ging - buiten de inflatie - niet ho-
ger mag zijn dan 1,25  ten honderd.
Dat is reeds méér de begrotings-
norm. De SERV is dus zeer tolerant.
De nationale begrotingsnorm daar-
entegen bepaalt dat de uitgaven niet
meer mogen stijgen dan het ritme van
de inflatie. Wij stellen vast dat het
tekort op uw begroting hoger is dan
deze 1,25  ten honderd, het tekort be-
draagt 1,8 ten honderd. Dit wordt
bevestigd door de cijfers van de be-
grotingscontrole.

Ik weet dat deze interne SERV-nota
doelbewust naar de pers is doorge-
speeld. ABVV-topman Robert
Voorhamme ziet in deze nota het
middel om het Vlaams front inzake
de strijd tegen de compensatiepoli-
tiek te doorbreken. In de traditionele
lijn van de consumptiepolitiek van de
socialistische vakbond denkt hij niet
aan saneren of besparen. Er moet
méér geld komen en hiermee wordt
volledig in de kaart gespeeld van de
Franstalige Gemeenschap, die nooit
gesaneerd heeft in het onderwijs en
ook niet wil saneren.

In een vorig debat over de compensa-
tiepolitiek, bleef het Vlaams anti-wa-
felijzerfront op politiek vlak bestaan,
maar ik ben ervan overtuigd dat dit
slechts kan standhouden als wij ons
begrotingsbeleid de begrotingsortho-
doxie herstellen. Anders zal de ver-
leiding van de Voorhammes en ande-
re big spenders een politiek verleng-
stuk krijgen. De politici die blijven
potverteren zullen de eigen Vlaamse
noden en behoeften uitspelen als
troefkaart. Dat men prioriteiten kan
leggen in die noden en behoeften, dat
men kan s a n e r e n  e n  be-

sparen, daar hebben vele politici
geen oren naar. Zij spreken alleen
over nieuwe noden en behoeften,
maar niet over een vermindering van
bestaande noden en behoeften. Dat
deze de bovenhand schijnen te halen
in de Vlaamse Regering wordt door
dit bijblad bewezen : de stijging van
de uitgaven is groter dan het inflatie-
ritme ; de stijging is groter dan 1,25
ten honderd norm van de SERV, die
zeer tolerant is ; het is 1,8 ten hon-
derd - buiten inflatieritme - zon-
der rekening te houden met de vast-
leggingen voor de komende jaren.

De verslaggever heeft doen opmer-
ken dat dit voor de toekomst zware
gevolgen kan hebben en ik moet hem
bijtreden. Twee jaar lang stonden wij
alleen met onze kritiek. Nu krijgen
wij steun uit onverwachte hoek : de
SERV. Degenen die verder dit be-
grotingsbeleid ongewijzigd blijven
steunen, worden dus medeplichtig
aan het vormen van een Vlaamse
rentesneeuwbal.

Omdat de PVV dit niet op zijn gewe-
ten wil hebben zullen wij tegen dit
ontwerp stemmen. (Applaus bij de
pJQ7

De Voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord

De heer R. Van Hooland (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Voorzitter van de Executie-
ve, collega’s, het verheugt mij even
het woord te kunnen nemen bij de
aanpassing van de begroting 1990.
De begrotingscontrole is hier een
paar maand geleden reeds aan bod
geweest en werd toen uitvoerig be-
sproken. Ik was toen zo vrij nogal
gedetailleerd in te gaan op de voorge-
stelde wijzigingen zodat ik mij van-
daag kan beperken tot het verwijzen
naar wat vroeger werd gezegd.

Ik zou willen uitweiden over drie
punten : ten eerste, zoals vandaag
duidelijk blijkt, gaat het om een be-
heerste begroting voor 1990 ; ten
tweede, een paar positieve punten en
ten derde, de vooruitzichten voor
1991, waarbij ik iets fundamenteler
wil ingaan op de budgettaire strate-
gieën, specifiek voor de Vlaamse Ge-
meenschap.
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Van Hooland

Het mag nog eens worden onder-
streept dat wij in de Vlaamse Ge-
meenschap erin slagen een beheerst
begrotingsbeleid te voeren. Wij zijn
gestart met een aanvaard tekort van
28,8 miljard voor 1990, namelijk
377,9 miljard uitgaven en 349,l  mil-
jard inkomsten. Vandaag houden we
het bij 380,l miljard uitgaven tegen-
over 351,3 miljard inkomsten, de ul-
tieme wijziging van 120 miljoen niet
te na gesproken. Het gaat hier echter
niet enkel over een verschil van 2,2
miljard, maar in feite legt de Vlaamse
Gemeenschap een gecorrigeerd be-
leid voor ten-belope van ruim 10 mil-
jard, wat natuurlijk een ander beeld
geeft van de totale wijziging in de
beleidsvoering als zodanig.

Er werd reeds gezegd waarom deze
wijzigingen noodzakelijk zijn. De be-
grotingscontrole heeft het hoofd
moeten bieden aan evidente ontwik-
kelingen en ook heeft de Vlaamse
Executieve bepaalde beslissingen
moeten nemen, bijvoorbeeld ingevol-
ge de stormschade.

VU-Senator R. Van Hooland op de
tribune

Alhoewel er sprake is van een be-
heerst begrotingsbeleid, wil ik toch
aanstippen dat de Vlaamse Gemeen-
schap wat krap zit aan ontvangsten-
zijde.

De heer A. Denys : Inderdaad.

De heer R. Van Hooland : Dat wil
niet zeggen dat we vastzitten.

De heer A. Denys : En het kijk- en
luistergeld ?

De heer R. Van Hooland : Ik heb
het niet over het kijk- en luistergeld.
Dat is een heel andere discussie, die
ik bij een andere gelegenheid graag
met u wil voeren.

Ik zeg dat wij in de Vlaamse Ge-
meenschap relatief krap zitten aan
ontvangstenzijde, onder meer inge-
volge de financieringswet. Wij be-
schikken dus niet over de gewenste
beleidsruimte en wij weten boven-
dien dat de reële toename van de per-
sonenbelasting en de BTW, ten ge-
volge van de economische activiteit
en de Vlaamse inspanningen, in be-
langrijke mate naar de nationale
schatkist gaat. Dat is en blijft voorlo-
pig zo, met de gevolgen die we ken-
nen.

Ik heb nog een paar positieve ele-
menten. Ik heb reeds gezegd dat het
begrotingsbeleid van de Vlaamse Ge-
meenschap een voorzichtig beleid is.
Er zitten misschien meer mogelijkhe-
den in, maar wij gaan nogal voorzich-
tig realistisch te werk.

Positief is, ten eerste, de thesaurie-
toestand. Wij hebben nog geen eigen
thesaurie - dat zal pas gebeuren
vanaf 1 januari 1991 - maar wij we-
ten toch waar wij op dat vlak aan toe
zijn in Vlaanderen. Begin 1990 was
er een positief saldo van 24,3 miljard
in plaats van een geraamd tekort van
20,7 miljard.

Een tweede positief punt is dat wij,
ondanks onze beperkte budgettaire
ruimte, oog hebben en moeten heb-
ben voor een vooruitstrevend Vlaams
personeelsbeleid. Wij weten allen
waar wij aan toe zijn. Thans hebben
wij een prospectief remuneratiebe-
leid voor ogen voor de Vlaamse amb-
tenaren en het onderwijs in Vlaande-
ren. De heer Denys heeft er trou-

wens naar verwezen. Het gaat om
een driejarenprogramma dat uiter-
aard geld zal kosten. Ook de heer
Denys heeft ons het cijfer voor 1993
voorgerekend. Indien men dit beleid
echter belangrijk vindt moet men er
ook in investeren.

Het belangrijkste is niet alleen dat
het hier gaat over een terechte finan-
ciële herwaardering van het Vlaams
autonoom openbaar ambt en van de
onderwijssector, maar de Executieve
heeft er eveneens aan toegevoegd dat
tegelijk een kwalitatieve verbetering
van de dienstverlening, via een mo-
dern personeelsbeleid en een grotere
ambtenarenmobiliteit in Vlaanderen
moet tot stand komen. Dat is goed
denkbaar. Wij moeten bijgevolg
voorzichtig zijn wat het prijskaartje
van het personeelsbeleid betreft.

Bijgevolg is het mogelijk dat er min-
der zal moeten worden betaald dan
het cijfer naar voren gebracht door
de heer Denys, indien wij er in slagen
door een modern geïntegreerd perso-
neelsbeleid dezelfde dienstverlening
te verzekeren met, in bepaalde secto-
ren, minder personeel. Ik spreek hier
niet van ontslagen of afvloeïingen
van personeel.

De heer A. Denys : Collega, de door
mij geciteerde cijfers heb ik niet uit-
gevonden, maar zijn vermeld in het
verslag van de Commissie met name
12 miljard in 1993. Ik ben het met u
eens dat, dit gekoppeld aan een bete-
re kwaliteit van de dienstverlening,
verantwoord kan zijn.

Vindt u echter niet dat, op een ogen-
blik dat men een beslissing neemt
voor de toekomst, er ook moet wor-
den onderstreept dat wij bereid zijn
een inspanning te leveren, maar dat
daarbij ook moet worden aangeduid
waar de compensatie ligt. Inderdaad
men engageert hier de Vlaamse Re-
gering voor de toekomst. Dat is het
probleem. Men kan een keuze ma-
ken - en ik sta zelfs achter die keuze
- maar men mag dit niet doen zon-
der tegelijk aan te duiden waar men
de compensatie zal halen. Indien
men dit niet doet schuift men de pro-
blemen voor zich uit en dan krijgt
men de Vlaamse rentesneeuwbal, zo-
als de SERV-nota stelt.
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De heer R. Van Hooland : Theore-
tisch is dit verdedigbaar. Ik zal er in
mijn derde punt even op ingaan.

Mijnheer Denys, op dat ogenblik
spreken wij over een meerjarenpro-
grammering en een meerjarenbegro-
ting, waar ook de SERV voor pleit.
Wij zijn daar echter niet aan toe. Ik
zal daar straks enkele woorden aan
wijden. Wat de Vlaamse Executieve
en de bevoegde Ministers daarmee
zullen doen, is een ander punt ; daar
kan ik vanzelfsprekend niet veel over
zeggen.

Ik herhaal, wij hebben gekozen voor
een budgettaire ruimte inzake een
vooruitstrevend personeelsbeleid in
Vlaanderen, onder meer een nooit
gezien remuneratiebeleid. De over-
heid doet zich in Vlaanderen voor als
een goed werkgever. Daarbij komt
dat wij op de drempel staan van een
administratieve herstructurering van
de Vlaamse administratie. Ter zake
wens ik het volgende te stellen : ten
eerste, de administratieve herstructu-
rering is niet alleen belangrijk ; zij is
een strategische operatie voor de
goede werking van de Vlaamse Ge-
meenschap in de toekomst. Ten
tweede, het gaat hier om een domein
waarin, vanaf 1990, zal moeten wor-
den geïnvesteerd. Ik herhaal wat ik
een paar maanden geleden reeds heb
gezegd : ik mis hier een paar investe-
ringen die het mogelijk moeten ma-
ken de nieuwe Vlaamse administra-
tieve structuren te laten functione-
ren, zoals wij ze thans hebben uitge-
tekend. Er zal een inspanning moe-
ten worden geleverd opdat deze nieu-
we structuren degelijk zouden func-
tioneren.

Ook wat betreft de milieusector zou-
den wij extra inspanningen moeten
leveren. Ik heb dit reeds gezegd,
maar ik herhaal het omdat ik ter zake
niet veel veranderingen merk. Wij
volgen een gevaarlijke politiek. In-
derdaad, 1995 nadert snel, wij heb-
ben een ambitieus plan voor de vrij-
waring van het milieu, maar wij heb-
ben er geen extra middelen voorzien.
Ik denk bijvoorbeeld aan de subsi-
diëring van de gemeenteprojecten
wat betreft de waterzuivering.

Wij staan dichtbij het opstellen van
de begroting 1991. Wij kunnen zeker

doorgaan op basis van wat er nu be-
staat. Toch wil ik verwijzen naar de
waarschuwing van de SERV om ons
beleid en vooral ons begrotingsbeleid
enigszins aan te passen. De SERV
vraagt meer aandacht te besteden
aan de ombuiging van het beleid om
bijvoorbeeld meer ruimte te schep-
pen in andere domeinen voor priori-
taire uitgaven en bestedingen. Ik wil
vandaag ook beklemtonen dat de
SERV ons oproept tot het houden
van een groot maatschappelijk debat.
Ik kijk uit naar de dag dat wij in deze
Vlaamse Raad een groot debat kun-
nen houden - ten gronde - over de
rol van de Vlaamse Gemeenschap en
de wijze waarop zij en haar diensten
die rol de komende jaren kunnen ver-
vullen.

Daarbij aansluitend wens ik te onder-
strepen dat wij dringend toe zijn aan
een andere begrotingsstrategie. Wij
spreken vandaag veel te veel over cij-
fers en verschuivingen. Achter die
cijfers zitten echter grote beleidsop-
ties, waaraan wij voor de toekomst
meer belang moeten hechten. Er
moet aan de beleidsopties niet zo-
maar een beetje worden gesleuteld ;
dat betekent links een beetje ontvet-
ten en rechts een beetje bijvoegen.
Dat is begrotingscontrole in de enge
zin van het woord. Ik pleit voor meer
herwaardering en heroverweging ten
gronde, zijnde de combinatie van de
sleutelstrategie en de herwaardering
van het beleid.

Wanneer wij een groot maatschappe-
lijk debat zullen houden over de rol
van de Vlaamse Gemeenschap en de
wijze waarop zij zal functioneren en
wanneer wij zullen kiezen voor een
andere begrotingsstrategie en een
herwaardering ten gronde, dan moe-
ten wij kunnen beschikken over een
Vlaams openbaar ambt dat in staat is
die nieuwe aanpak met een andere
visie en met veel verbeelding te on-
dersteunen. Dat missen wij vandaag.

Wat mij ook bekommert is dat wij
geen timing kunnen voorleggen om
die gigantische strategische operatie
in verband met de administratieve
herstructurering van de Vlaamse Ge-
meenschap te realiseren. Dit lijkt mij
een zeer delicaat punt. Misschien is

er wel ergens een timing vooropge-
steld, maar niemand kan hem meede-
len.

Ter zake heb ik ook reeds en tever-
geefs informatie gevraagd aan de Bij-
zondere Commissaris in de hoorzit-
ting die daarvoor speciaal is georga-
niseerd geworden.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik meen
dat wij al onze zorg zullen moeten
besteden aan het goed functioneren
van ons nieuw Vlaams administratief
apparaat. (Applaus)

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, in
de eerste plaats dank ik de verslagge-
vers, de heren Deprez en De Bre-
maeker, voor hun uitstekend schrife-
lijk verslag en de mondelinge toelich-
ting die zij hierbij kort en bondig heb-
ben gegeven.

Wat de middelen betreft, wil ik de
aandacht van de Vlaamse Raad op
hiernavolgende ontwikkeling vesti-
gen. Onze middelen zijn in hoofd-
zaak bepaald in functie van het uitga-
venschema van 1989. Op dit bedrag
werden de basisbedragen berekend
en in functie van dit bedrag worden
de middelen aan de Gemeenschap-
pen overgedragen.

De gewestelijke belastingen zullen
geleidelijk integraal aan de Gemeen-
schappen en de Gewesten toekomen.
Deze belastingen komen in aanmer-
king voor ristornering, al dan niet
voor het volledige bedrag. Inder-
daad, de kleine belastingen worden
voor honderd ten honderd geristor-
neerd. Wat de ,,grotere” belastingen
betreft, onder meer het kijk- en luis-
tergeld, de registratierechten en de
verkeersbelasting, gebeurt zulks
naargelang de uitbreiding van de be-
voegdheden. Hierbij wil ik opmerken
dat in de te ristorneren belastingen
het element van de fiscal technology
speelt. Ik zal dit principe in het kort
uitleggen.

De registratierechten geven voorals-
nog een stijging van de ontvangsten
te zien. Dit geldt niet voor het hele
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land en wellicht zal dit in de toekomst
ook niet zo blijven niettegenstaande
iedereen weet dat de onroerende
markt aanzienlijk in expansie is, niet
alleen wat het aantal verhandelingen
betreft, maar ook inzake de bedragen
waarop deze verhandelingen betrek-
king hebben.

De gewone registratierechten bedra-
gen 12,5  ten honderd, terwijl de in-
breng in de vennootschappen 0,5 ten
honderd bedraagt. Wat gebeurt nu.
Meer en meer overdrachten die ge-
beuren om professionele redenen,
maar ook andere, worden verricht
via inbreng in vennootschappen. Met
andere woorden, er is geen verlaging
van de fiscale basis maar er is wel
een verlaging van de heffing, met na-
me van de aanslag.

De heer A. Denys : Ik had dus gelijk
toen ik enkele maanden geleden heb
gezegd dat u ter zake veel te optimis-
tisch was.

Minister G. Geens : Mijnheer Denys,
u moet niet alles stellen in termen
van gelijk hebben of gelijk krijgen,
maar indien u dat genoegen doet,
geef ik dat toe.

Ik stel enkel een gedragswjziging  van
de belastingsplichtige  vast, met het
gevolg dat de opbrengst van de belas-
ting - dus niet de basis - vermin-
dert.

Hetzelfde geldt voor de successie-
rechten, die volledig naar de Gewes-
ten werden overgeheveld. De toe-
komstige erflaters treden als belas-
tingplichtigen op een andere manier
naar voren. Immers, veel goederen
worden bij leven overgedragen,
waarvan na een bepaalde tijd in
hoofde van de erfgenamen geen spo-
ren meer overblijven. Dat heeft een
vermindering tot gevolg van de be-
lastbare basis en niet van het tarief,
maar het resultaat is hetzelfde, aan-
gezien de belastingopbrengst structu-
reel vermindert. Deze zaken hebben
een onmiddellijk effect op de inkom-
sten van de Gewesten.

Bovendien gebeurt de inning van de-
ze belasting door de nationale admi-
nistratie. Ik heb steeds gepleit voor

een inning door de gewestelijke ad-
ministatie, vooral van deze belastin-
gen, die volledig worden geristor-
neerd. Ik denk niet dat de Vlamingen
met genoegen belastingen betalen
wanneer zij weten dat die uitsluitend
naar de Vlaamse Gemeenschap of
naar het Vlaamse Gewest zouden
gaan. Dat is geen element tot motive-
ring maar de belastinginner heeft er
wel.

Wanneer de Minister van Financiën
op het nationale vlak bij de inning
van de registratierechten of van de
successierechten geen voordeel heeft
en nalaat deze nauwkeurig te contro-
leren zal er geen kentering komen.
Daaruit volgt dat op het gewijzigd
gedrag van de belastingbetalers geen
enkele reactie volgt van degene die
de belasting int. Hetzelfde geldt voor
de personenbelasting. Immers, een
gedeelte van de personenbelasting
wordt nu toegewezen volgens de re-
ferentie van de basisbedragen van de
financieringswet en niet volgens het
systeem van de financiële opbrengst.
Dat is het overgangsregime dat in het
jaar 2000 een einde neemt.

Een geleidelijk transfer van een aan-
tal inkomens wordt onderworpen aan
de personenbelasting naar analogie
met het stelsel van de vennootschaps-
belasting. Het tarief van de vennoot-
schapsbelasting verschilt aanzienlijk
en ligt bovendien lager dan het ge-
middeld tarief van de personenbelas-
ting. In een aantal gevallen komt dat
zeer duidelijk tot uiting, omdat het
tarief van de venootschapsbelasting
steeds meer indicatief wordt door de
toekenning van belangrijke fiscale
verminderingen. Een aantal belas-
tingsplichtigen richten vennootschap-
pen op. Daardoor versmalt de basis
van de personenbelasting en vergroot
de basis van de venootschapsbelas-
ting. De vennootschapsbelasting
komt niet in aanmerking voor de fi-
nanciering van de Gemeenschappen
en de Gewesten. De opbrengst van
de vennootschapsbelasting is niette-
min kleiner omdat er een lager tarief
wordt toegepast. Wanneer deze evo-
lutie zich voortzet, is het mogelijk dat
in het jaar 2000 de helft van de huidi-
ge belastingplichtigen niet meer valt
in het stelsel van de personenbelas-
ting, maar in dit van de vennoot-

schapsbelasting. Daardoor zullen de
transfers naar de Gemeenschappen
en Gewesten verminderen.

De heer A. Denys : Mijnheer de Mi-
nister, wat u zegt is juist, maar die
fiscale technologie van ontwijking is
niet nieuw. Waarom hebt u bij het
opstellen van de begroting de raming
van het bedrag van de registratie-
rechten met 30 ten honderd verhoogd
en nog anderhalf miljard frank extra
bijgeteld ?

Bij de bespreking van de begroting
wees ik op het verdacht optimisme.
U deed immers de begrotingscontro-
le sluiten door een verhoging van de
raming van de registratierechten.
Twee maanden later stelt u vast dat
er een fiscale technologie bestaat om
de meeropbrengst van de registratie-
rechten te ontwijken. Ik vind het ver-
dacht dat u dit nu pas meedeelt.

Minister G. Geens : Mijnheer Denys,
er is geen enkele contradictie in het-
geen ik nu zeg en de inkomsten van
de Vlaamse Gemeenschap. Bij de be-
spreking van de begroting zei u dat
de inkomsten voor 1989 goed waren
geraamd en gerealiseerd. Volgens u
waren ook de inkomsten voor 1990
goed geraamd.

De opbrengst van de registratierech-
ten was de enige verhoging van bete-
kenis die in aanmerking werd geno-
men. Deze is gebaseerd op de raming
van de registratierechten van de na-
tionale Minister van Financiën. Deze
cijfers zijn juist, zelfs wanneer de ont-
wikkeling die u zojuist hebt ge-
schetst, zich voortzet. Immers, wan-
neer alle overdrachten van onroeren-
de goederen worden belast met het
normale tarief, dan zou de opbrengst
aanzienlijk hoger zijn. De groei van
de inkomsten wordt afgeremd door-
dat een aantal belastingplichtigen
overschakelen van het stelsel van de
personenbelasting naar het stelsel
van de vennootschapsbelasting.

Ik handhaaf de oorspronkelijke rede-
nering voor de drie domeinen, vooral
op halflange of lange termijn.

Ik heb alleen willen waarschuwen
voor een verschrompeling van de be-
lastingbasis. Dit kan worden voorko-
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men door de gewestelijke instanties
zelf de registratie- en successierech-
ten te laten innen. Dit is technisch
perfect mogelijk. Een aantal basisele-
menten van de registratie- en succes-
sierechten ressorteren onder de ge-
westelijke bevoegdheid. De registra-
tierechten staan immers in nauw ver-
band met ruimtelijke ordening, de
huisvestingspolitiek en dergelijke.
De activiteiten van het Bestuur van
Registratie en Domeinen kunnen
ook zonder problemen worden gere-
gionaliseerd. Daar is geen enkel pro-
bleem, te meer omdat die soort be-
lasting vrijwel niets te maken heeft
met de andere.

De heren Deprez en De Bremaeker
hebben gezegd dat het tekort iets
groter is dan uit de stukken blijkt.
De ingeschreven 120 miljoen zal ook
aanleiding geven tot overeenkomsti-
ge betalingen ingevolge het feit dat
ons onroerend patrimonium massaal
is vergroot door de overdracht van
een groot aantal administratieve ge-
bouwen waarop nog een aantal lasten
drukken, lasten die volgens een be-
paald schema zullen worden afbe-
taald.

De heer Denys is ingegaan op het
dispuut van de Executieve met de na-
tionale Regering over beweringen
van Minister Schiltz. Dat kan zonder
problemen ook hierin deze zaal wor-
den besproken, maar dan moet de
heer Denys zich richten tot andere,
maar nationale Ministers.

Ik stel echter vast dat de heer Denys
volledig akkoord gaat met de door
mij gevolgde redenering. Op de be-
groting 1989 waarvan het oorspron-
kelijk tekort was geraamd op 20,7
miljard, is het reëel tekort slechts
13,5  miljard. Enkele maanden gele-
den had ik dit bedrag hier geraamd
op 13,2 miljard, hetzij een verschil
van slechts 300 miljoen.

Voor 1990 ga ik ervan uit dat het in
de begroting vermelde tekort 27,7
miljard zal worden gehaald. Ik heb
alle indicaties, ook vanuit de thesau-
rie, dat wij dit bedrag niet zullen
overschrijden. De vraag is nu echter,
dat hebben zowel de heer Denys als
de heer Van Hooland opgeworpen,

quid naar de toekomst, waarbij een
belangrijk element is wat er gaat ge-
beuren met het openbaar ambt.

De heer A. Denys : Er is de SERV-
nota.

Minister G. Geens : Voor het geheel
van het  openbaar ambt van de
Vlaamse Gemeenschap staan er meer
ambtenaren op de loonlijsten dan op
die van de nationale overheid. Dat is
uiterst belangrijk. De Vlaamse Ge-
meenschap is in de overheidssector
veruit de grootste werkgever als ge-
volg van het feit dat alle in welke
vorm ook betaalde leerkrachten op
haar begroting staan ingeschreven.
En dan spreek ik nog niet over onze
administratie of onze instellingen van
openbaar nut die ingevolge de over-
dracht van bevoegdheden aanzienlijk
werden uitgebreid.

Zoals de heer Van Hooland heeft ge-
suggereerd moeten wij - en daar-
over gaat iedereen akkoord - onze
eigen mensen valoriseren. Mijnheer
Denys, ik heb tekstueel opgeschre-
ven dat u achter die keuze staat. Aan
de valorisatie van ons overheidsper-
soneel in welk verband ook, zijn twee
facetten verbonden : het financiële
statuut en de mogelijkheden om car-
rière te maken in de administratie.
De Vlaamse overheid moet zich in
dit opzicht als een fatsoenlijke werk-
gever gedragen. Zij moet haar werk-
nemers respecteren en hen promotie-
kansen bieden. Daarnaast moet zij
ook aandacht hebben voor de aan de
bevolking te verstrekken dienstverle-
ning .

Zoals gezegd zullen wij op een ter-
mijn van drie jaar onze voornemens
uitvoeren zodanig dat de verhoging
van de globale loonmassa die op 2
april 1990 in de begroting werd inge-
schreven, met 6 procent, tegen 1993
een feit is. Het is fout wanneer men
daaruit zou afleiden dat de individue-
le ambtenaar 6 procent loonsverho-
ging op drie jaar zou krijgen. De re-
denen daartoe zijn de volgende.

De verhoging van de globale loon-
massa met 6 procent gespreid over
drie jaar zal telkens ingaan op 1 no-
vember van achtereenvolgens 1990,
1991, 1992 om ten slotte op kruissnel-
heid te zijn in 1993.

Er zijn echter een aantal anomalieën
in de administratie. Die zijn trouwens
in de sector onderwijs reeds lang tot
uiting gekomen. Zo kan de vraag
worden gesteld wat de bestemming is
van de afgestudeerden aan het HO-
BU, het hoger onderwijs buiten de
universiteit. In een aantal gevallen
komt dat diploma niet in aanmerking
voor een loopbaan bij de oveheid,
noch wat aanwervingsmogelijkheden
noch wat bezoldigingen betreft.
Nochtans reiken dergelijke onder-
wijsinrichtingen erkende diploma’s
uit wat een weerslag op de capaciteit
van de drager van het diploma heeft.
In de overheid kan hij daardoor ta-
ken met méér verantwoordelijkheid
aan dan degene met een opleiding in
het lager of hoger secundair onder-
wijs.

Samen met de overheidsvakbonden
hebben wij een lijst opgesteld van de
anomalieën. Uit de onderhandelin-
gen is gebleken dat wij deze moeten
verhelpen. De uitgaven verbonden
aan een oplossing ervan zullen wor-
den afgetrokken van het globale be-
drag dat werd bestemd voor de 6 pro-
cent stijging.

Het debat over de anomalieën moet
nu tijdens de globale onderhandelin-
gen worden gevoerd omdat wij nu op
het punt staan om onze administratie
helemaal uit te bouwen en een be-
paalde structuur te geven. Deze ano-
malieën moeten dus nu worden gere-
geld. Zij mogen niet blijven aansle-
pen. In bepaalde gevallen gaat het
over zaken die zeker niet mogen wor-
den voortgezet.

Ten tweede, wanneer er intersecto-
riële akkoorden komen, tussen de
centrale staat en de verschillende
deelstaten samen, met betrekking tot
het overheidspersoneel - in de
ruimst mogelijke zin - dan moet
daarop tweemaal één ten honderd
van deze zes ten honderd worden
aangerekend. Indien er dus een inter-
sectorieel akkoord komt waarbij, bij-
voorbeeld, twee ten honderd loons-
verhoging voor de volgende jaren zou
worden toegekend, dan wordt daar-
van één ten honderd verrekend. Wij
hebben dit gedaan.

Ten derde willen wij ook voor één
ten honderd, op jaarbasis, tegenpres-
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taties van de betrokkenen zelf. De
lijst wordt momenteel door de rege-
ringsdelegatie opgesteld. Een voor-
beeld daarvan is : wat met het aantal
effectieven  ? Men kan er niet aan
ontsnappen door te zeggen dat er bij
de Staat te veel volk werkt. In zijn
algemeenheid zal dit misschien wel
enige waarheid bevatten. In bepaalde
diensten echter is er een manifeste
onderbezetting terwijl in een aantal
andere diensten er een duidelijke
overbezetting van personeel is. Bijge-
volg zullen wij de horizontale mobili-
teit invoeren en dit op maximale wij-
ze. Men komt in de Vlaamse admi-
nistratie en men kan overstappen
naar een andere wanneer daar moge-
lijkheid toe is of wanneer wij vinden
dat bepaalde. overdrachten moeten
plaats vinden.

Ik denk bijvoorbeeld aan de School-
fondsen en onder meer aan het Fonds
voor het Bouwen van Onderwijsin-
stellingen. Daar is duidelijk een over-
bezetting van personeel, te meer daar
de kredieten sinds enkele jaren aan
het verminderen zijn. In het ontwerp
van het lentedecreet krijgt dit Fonds
een bedrag dat decretaal is vastge-
legd. Dat is echter niet te vergelijken
met de grote investeringsbedragen
die enkele jaren geleden nog golden,
integendeel. Bijgevolg is er daar per-
soneel dat in andere diensten kan
worden ingezet,dus daar waar wij
mensen nodig hebben. In het kader
van de nieuwe structuur van onze ei-
gen administratie kunnen wij vanuit
bepaalde parastatalen een aantal
overdrachten van personeel doen.
Personeel dat controles uitvoert moet
rechtstreeks afhangen van de politie-
ke overheid en niet van een Raad van
Beheer van een parastatale. De con-
trole op de burger, op de onderne-
mingen enzovoort, is in de eerste
plaats een overheidsopdracht en bij-
gevolg moet dit gebeuren door amb-
tenaren van het bestuur.

De heer R. Van Hooland : Zoals
OVAM bijvoorbeeld.

Minister G. Geens : Dat is het. Ik
heb mij niet gewaagd aan een voor-
beeld maar u ziet in welke richting ik
ga. Er zijn ook nog andere dingen.
Wat bijvoorbeeld met de individuele

produktiviteit van de ambtenaren ?
Ook dat is een bezorgdheid die de
overheid als overheid moet hebben
en die trouwens ook door de gemeen-
schap wordt gevraagd. De burgers
moeten door de administratie op een
behoorlijke wijze worden bediend.
Het is onze plicht daarvoor te zorgen.
Dit alles maakt deel uit van het glo-
bale pakket. Daartoe behoort na-
tuurlijk de nieuwe aanpak van de ad-
ministratie en dit op een meer mo-
derne wijze. Bovendien is het een
unieke gelegenheid. Men kan dit niet
met een lopende administratie. Dat
is uiterst moeilijk. Wil u iets vernieu-
wen, dan moet u beginnen met daar-
naast structuren te hermaken. Dat is
de filosofie.

Wij zullen dus, mijnheer Denys, onze
prioriteiten moeten bepalen. Welnu,
dit is een prioriteit, met name een
administratie vormen die functio-
neert. Dit gebeurt niet alleen door
een verhoging van de bezoldiging
waarvan trouwens iedereen erkent -
ook u - dat ze nodig is. Dit moet
echter deel uitmaken van een globale
aanpak waarvan ik u de juiste context
heb beschreven.

Wij moeten dit als prioriteit aanhou-
den, maar de compensaties - en dit
heb ik van bij het begin van de onder-
handelingen gezegd - moeten even
hard zijn als de toezeggingen voor de
verbetering van de bezoldiging. Voor
mij is er absoluut geen verschil tussen
het dwingend karakter van beiden.
Die onderhandelingen worden voort-
gezet en ik hoop dat ze binnenkort
kunnen worden afgesloten, maar dan
over een geheel, want alle aspecten
zijn voor mij even essentieel, al weet
ik dat dit voor de syndicaten niet zo
is.

De SERV zou de noodklok hebben
geluid. Zoals u weet moet de SERV
krachtens een decreet elk jaar advies
uitbrengen over het begrotingsbe-
leid, niet over de begroting. De be-
groting is de zaak van het Parlement,
eigenlijk zijn allereerste opdracht.
Het Parlement moet de door de uit-
voerende macht voorgelegde begro-
ting controleren en sanctioneren. De
SERV is momenteel bezig met de
voorbereiding van zijn advies. In zijn
diensten worden allerlei berekenin-

gen gemaakt, onder meer over de
toekomstige ontwikkeling van de uit-
gaven. Het is één van deze studieno-
ta’s die is uitgelekt en ik heb zelfs
sterke aanwijzingen dat het om een
gewild lek gaat. Mijnheer Denys, ik
maak mij overigens niet druk over
lekken in de kranten. Er zijn er bij
de vleet.

De heer A. Denys : Dit is geen ge-
heim lek.

Minister G. Geens : Ik heb afgeleerd
van tegen elk lek met veel omhaal te
reageren.

De heer A. Denys : De heer Voor-
hamme heeft zelf toegegeven dat dit
lek naar buiten is gebracht. Boven-
dien gaat het hier niet om één van
de studies van de SERV, maar wel
om de ontwerp-nota over de begro-
ting. Mijnheer de Minister, dit soort
lek kan u niet zomaar over u heen
laten gaan. Aan de vooravond van
de opmaak van de begroting 1991
toont de SERV aan dat de uitgaven
stijgen met 1,8 procent, dat is meer
dan de SERV-norm van 1,25  procent
en dat is veel meer dan de nationale
begrotingsnorm die in geen stijging
buiten inflatie voorziet. Tot nog toe
heb ik van u, mijnheer de Minister,
niet gehoord hoe u die stijging zult
proberen tegen te gaan.

Minister G. Geens : De SERV ba-
seert zijn vooruitzichten op een aan-
tal hypotheses die politiek neutraal
zijn. De Regering daarentegen werkt
op basis van parameters en bepaalt
bij de opmaak van de begroting wel-
ke beleidslijnen ze willen volgen. Er
is zeker geen sprake van dat wij het
advies van de SERV naast ons zou-
den leggen. Dat hebben wij nooit ge-
daan . De SERV bestaat al enkele
jaren. Ik heb overigens zelf het de-
creet destijds ingediend. Eén van de
belangrijkste opdrachten van de
SERV is het voorleggen van het ad-
vies over het begrotingsbeleid. Zowel
mijn voorganger, de heer Waltniel,
als ikzelf hebben dat advies altijd ern-
stig genomen. Soms hebben wij zelfs
elementen van dat advies in onze be-
slissingen verwerkt. Niemand kan dit
ontkennen.

Begin volgende week beginnen wij
met het bilateraal overleg op kabi-
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netsniveau over de begroting 1991 en
wij hopen dit vóór het reces te kun-
nen afronden en de begroting ook
nog er vóór te kunnen indienen zodat
ze in september kan worden bespro-
ken. Ieder element dat kan bijdragen
tot een objectief begrotingsdebat is
welkom, in de allereerste plaats het
advies van de SERV dat aan de hand
van de voorbereidende stukken zal
worden geformuleerd en waarover
wij tijdig zullen kunnen beschikken.

In de begrotingsinstructies voor het
opmaken van de begroting 1991 zijn
de elementen die ons fundamenteel
zullen inspireren bij  het overleg over
de voorstellen van de Ministers dui-
delijk verwerkt, tot en met wijzigìn-
gen aan bestaande regelingen die,
naargelang zij decretale of geen de-
cretale regelingen zijn, zoals verleden
jaar, in het programmadecreet zullen
worden opgenomen.

Ik begrijp uw ongerustheid niet,
mijnheer Denys, wanneer u zich be-
roept op al of niet gemeende lekken.
Dat is uw aangelegenheid. Dat is
voor mij geen argument. Het zwaar-
tepunt van de besprekingen van de
begroting 1991 moet worden gelegd,
eerst bij de Vlaamse Regering en na-
dien bij de Vlaamse Raad.

In verband met het bijblad voor 1990
onderstreep ik dat het tekort ander-
maal gelijk is gebleven, uitgezonderd
een verhoging met 120 miljoen waar
echter een miljarden-transfer van pa-
trimonium tegenover staat. Wij be-
schikken uiteraard niet over een ver-
lies- en winstrekening en nog veel
minder over een vermogensrekening.
Wij moeten daar later toe komen.
Het is evident dat, wanneer het patri-
monium aangroeit, ook de uitgaven
verhogen. In dit geval gaat het echter
maar om een fractie van die aan-
groei.

De correcties zowel aan de min- of
meerkant  van de uitgaven, maar met
een zero resultaat, zijn het gevolg van
de gewijzigde ontwikkelingen en van
bepaalde prioriteiten die de Vlaamse
Regering heeft aanvaard en waarvan
er een aantal door de Vlaamse Raad
werden voorgesteld. Dat is coherent
en bijgevolg blijven wij de budgettaì-

re lijn die door de Executieve werd
vastgesteld, trouw volgen. Wij zullen
dat ook doen in verband met de be-
grotingen van de volgende jaren. Dat
gebeurt altijd in het perspectief dat
wij tussen budgettaire klemmen zit-
ten met enerzijds de financierìngswet
- het enige wat wij kunnen doen is
een beroep doen op de kapitaalmarkt
- en anderzijds de absolute nood-
zaak geen sneeuwbaleffect op gang
te brengen.

In verband met het beheer van de
overheidsfìnanciën van de Vlaamse
Regering zal ik over enkele dagen het
dossier kunnen voorleggen over de
organisatie van onze eigen thesaurie.
Dat houdt in - dat zal de heer Denys
veel genoegen doen - dat wij vanaf
één januari 1991 volledig onze eigen
thesaurie beheren en ook zelf zorgen
voor de financiering van de Vlaamse
schatkist. Dat is een enorme vooruit-
gang. Vanaf dat ogenblik zullen er
ook geen discussies meer zijn over
wat het gedeelte is van de ene of de
andere overheid in het globaal te fì-
nancieren tekort, over de eindresul-
taten van de begrotingen enzovoort.
Vanaf dat ogenblik zullen de proble-
men in de grootste sereniteit kunnen
worden besproken.

De strikte budgettaire orthodoxie zal
aan de grondslag blijven liggen, nìet-
tegenstaande al de vragen van de ge-
meenschap voor overheidsmiddelen.
Dat is niet mogelijk, niettegenstaan-
de een soort euforie die misschien in
bepaalde hoofden bestaat - sommi-
gen denken dat, nu wij een Vlaams
budget hebben, wij kunnen doen wat
wij willen - maar wij mogen niet
vergeten dat wij niet in een’luilekker-
land zijn terecht gekomen. Boven-
dien hebben wij in de financierings-
wet een gedeelte van het wegwerken
van de nationale schuld overgeno-
men. Dit valt onder de verantwoor-
delijkheid van de deelgebieden zowel
van het noorden als van het zuiden.
Ook met dit bijblad blijven wij die
strikte lijn volgen.

De Voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de Voorzitter, ik bedank de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve voor
zijn woorden inzake enkele punten
die ik heb aangehaald.

Ten eerste, ik ben blij dat hij heeft
gesproken - met andere woorden
dan ik het heb gedaan - over de
unieke kans die wij nu hebben en die
wij uiteraard niet mogen missen om
de Vlaamse administratie te renove-
ren en om er een sterk professioneel
korps van te maken.

Ten tweede, ik heb weinig gehoord
over de absoluut noodzakelijke nieu-
we budgettaire strategie, de meerja-
renprogrammering en de herwaarde-
ring die wij ten gronde moeten voe-
ren. Graag vernam ik hierover iets
meer, temeer daar wij de bilaterale
bespreking van de begroting 1991 na-
deren. Of zullen wij dat toch weer op
dezelfde manier, pragmatisch, zij het
ook gefundeerd, aanpakken ?

De Voorzitter : Minister G. Geens
heeft het woord.

Minister G. Geens : Mijnheer Van
Hooland, wat de begroting van dit
jaar en de volgende jaren betreft,
hebben wij in de regerìngsverklarin-
gen aangeduid dat wij zullen werken
met meerjarenbegrotingen, met
vooruitzichten die men telkens kan
opstellen. Dit is natuurlijk in zeer
sterke mate geconditioneerd door het
kunnen beschikken over een eigen
thesaurie die krachtens de wet op 1
januari 1991 operationeel moet zijn.
Wij kunnen dus met de begroting nu
reeds aan lange-termìjnvooruìtzich-
ten werken.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

De algemene bespreking is gesloten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de middelen-
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1990
- 9-1-A (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet houdende aan-
passing van de middelenbegroting
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Gemeen- 

Verminde- 

1.827,8 	8,9 

18,1 

1.872,8 

be- 

42,6 

396,1 	42,6 

be- 

Voorzitter

van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1990.

Aanpassingen

(in miljoenen franken)

Vermeerde- Verminde-
ringen ringen

opende rekening bij de NV Gemeen-
tekrediet van België, om ze over te
maken aan het Fonds voor Preventie
en Sanering inzake Milieu en Natuur

Titel 1
Lopende Ontvangsten . 1.827,8 8,9

voornoemd.

Artikel 1

De raming der ontvangsten voor de
organen en diensten van de Vlaamse
Gemeenschap, voor het begrotings-
jaar 1990, wordt aangepast volgens
de omstandige vermeldingen in de bij
dit decreet toegevoegde tabel ten be-
lope van :

(in miljoenen franken)

Aanpassingen Vermeerde- Verminde-
ringen ringen

Titel 1
Lopende Ontvangsten . 23,0

Titel II
Kap i t aa lon tvangs t en  .  .  -

Totaal . . . . . . . . . . . 23,0

-

-

- Aangenomen.

Artikel 2

De raming der ontvangsten van de
Vlaamse Gemeenschap inzake de
aangelegenheden bedoeld in art.
59bis van de Grondwet, voor het be-
grotingsjaar 1990, wordt aangepast
volgens de omstandige vermeldingen
in de bij dit decreet toegevoegde ta-
bel ten belope van :

(in miljoenen franken)

Aanpassingen Vermeerde- Verminde-
ringen ringen

Titel 1
Lopende Ontvangsten

Titel II
Kapitaalontvangsten . .

Totaal . . . . . . . . . .

385,0 42,6

11,l -

396,l 42,6

- Aangenomen.

Artikel 3

De raming der ontvangsten van de
Vlaamse Gemeenschap inzake de
aangelegenheden bedoeld in art.
107quater van de Grondwet, voor het
begrotingsjaar 1990, wordt aangepast
volgens de omstandige vermeldingen
in de bij dit decreet toegevoegde ta-
bel ten belope van :

Titel II
Kapitaalontvangsten . 45,0 18,l

- Aangenomen.

Totaal . . . . . . . . . . . 1.872,8 27,0

Artikel 5

- Aangenomen.

Artikel 4

De Gemeenschapsmìnister van Leef-
milieu, Natuurbehoud en Landìnrìch-
ting wordt ertoe gemachtigd de voor
de afgifte van de in artikel 14 van de
jachtwet  van 28 februari 1882 bepaal-
de jachtvergunning en jachtverlof
vastgestelde prijs te innen bij de uit-
reiking van de jachtvergunning en het
jachtverlof.

De prijs voor het jachtseizoen 1990-
1991, bedraagt 6.000 frank voor het
jachtverlof dat alle dagen van het
jachtseizoen geldig is, 4.200 frank
voor het jachtverlof dat alleen op de
zondagen van het jachtseizoen geldig
is en 1.500 frank voor de jachtvergun-
ning geldig gedurende 5 opeenvol-
gende dagen van het jachtseizoen.

De vastgestelde prijs wordt gekweten
door storting of overschrijving op het
daartoe bestemde rekeningnummer
van het Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap. De opbrengsten hìer-
van worden rechtstreeks en integraal
toegewezen aan het Fonds voor Pre-
ventie en Sanering inzake Milieu en
Natuur, ingeschreven onder het artì-
kel 60.10.71 A, Sectie 71, Afdeling
II van de begroting van de Vlaamse
Gemeenschap.

De vigerende formulieren van jacht-
vergunningen en jachtverloven en de
verordeningsbepalingen voor de af-
gifte ervan blijven geldig voor zover
zij niet zijn vastgesteld, ingevolge de-
creet of ingevolge besluit van de
Vlaamse Executieve.

De Gemeenschapsmìnìster van Fi-
nanciën en Begroting wordt ertoe ge-
machtigd de opbrengst van de ver-
koop van de jachtvergunningen en de
jachtverloven rentebrengend te
plaatsen op een daartoe speciaal ge-

De Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting wordt ertoe ge-
machtigd de opbrengst van de heffin-
gen, ingesteld krachtens artikel 6 van
het decreet van 20 december 1989
houdende bepalingen tot uitvoering
van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap, rentebrengend te plaat-
sen op een daartoe speciaal geopende
rekening bij de N.V. Gemeentekre-
diet van België, om ze over te maken
aan de Vlaamse Maatschappij voor
Waterzuivering.

De Gemeenschapsmìnister van Fi-
nanciën en Begroting wordt ertoe ge-
machtigd, met betrekking tot de hef-
fingen bedoeld in het vorige lid van
dit artikel, één ontvanger aan te stel-
len bevoegd voor de betrokken pro-
vincies.

- Aangenomen.

Artikel 6

Worden van de onroerende voorhef-
fing vrijgesteld, mits akkoord van de
Gemeenschapsminister van Finan-
ciën en Begroting, het kadastraal in-
komen van de onroerende goederen
behorend tot het privaat domein van
de Vlaamse Gemeenschap of het
Vlaams Gewest.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

De hoofdelijke stemming over het
gehele ontwerp van decreet zal mor-
gen om 16 uur worden gehouden.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende tweede aanpassing van de be-
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ordonnancerings- 

— 9-II-A 	 bij 

kie- 	 cerings 
dieten 	dieten 

— 9-II-B (1989-1990) — 

      

      

 

	

kre- 	 ceringskre- 

	

dieten 	dieten 	dieten 

  

uitgavenbe- 

1 

     

 

17,2 

17,2 

    

  

378,4 

   

      

78,0 

groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1989
- 91II-A  (1989-1990) - Nrs. 1 tot 3

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet houdende twee-
de aanpassing van de begroting van
de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1989.

1. KREDIETAANPASSINGEN

Artikel 1

De kredieten ingeschreven onder Af-
deling 1 voor de uitgaven met betrek-
king tot de werkingskosten van de
organen en diensten van de Vlaamse
Gemeenschap, voor het begrotings-
jaar 1990, worden aangepast volgens
de omstandige vermeldingen in de bij
dit decreet gevoegde tabel ten belope
van :

(in miljoenen franken)

Gesplitste kredieten

Aanpassingen Niet-gesplit- Vastleg- Ordonnan-
ste kre- gings kre- ceringskre-
dieten dieten dieten

Titel 1

Lopende Uitgaven :

Bijkredieten voor
het lopend jaar . 17,2 - -

Verminderingen 17,2 - -

Bijkredieten voor
v o r i g e  j a r e n - - -

Titel II

Kapitaaluitgaven :

Bijkredieten voor
het lopend jaar . - 378,4  -

V e r m i n d e r i n g e n  - - -

Bijkredieten voor
v o r i g e  j a r e n - - -

- Aangenomen.

Artikel 2

De kredieten ingeschreven onder Ti-
tel 1, Lopende uitgaven en onder Ti-
tel II, Kapitaaluitgaven van de begro-

ting van de Vlaamse Gemeenschap,
voor de uitgaven met betrekking tot
de bevoegdheden haar verleend bij
artikel 107quater van de Grondwet,
voor het begrotingsjaar 1989, worden
aangepast volgens de omstandige
vermeldingen in de bij dit decreet ge-
voegde tabel ten belope van :

(in miljoenen franken)

Gesplitste kredieten

Aanpassingen Niet-gesplit- Vastleg- Ordonnan-
ste kre- gingskre- cerings kre-
dieten dieten dieten

Titel 1

Lopende Uitgaven :

Bijkredieten voor
het lopend jaar - - -

Verminderingen . - - -

Bijkredieten voor
vorige jaren . . . - - -

Titel II

Kapitaaluitgaven :

Bijkredieten voor
het lopend jaar . - - -

V e r m i n d e r i n g e n  - 78,O -

Bijkredieten voor
vorige jaren . . - - -

- Aangenomen.

Artikel 3

De vastleggingsmachtìgìng voorzien
onder artikel 64 van het decreet van
5 juli 1989 houdende de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotìngsjaar 1989 wordt met
een bedrag van 300.400.000 frank
verminderd tot 2.149.600.000 frank.

- Aangenomen.

Artikel 4

De vastleggìngsmachtigìng voorzien
onder artikel 69 van het decreet van
5 juli 1989 houdende de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1989 wordt met
een bedrag van 970.300.000 frank
verhoogd tot 1.465.300.000 frank.

- Aangenomen.

Artikel 5

Van de op het jaar 1989 overgedra-

gen niet-gebruikte ordonnancerings-
kredieten der gesplitste kredieten
van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1988, worden de bedragen, zoals ver-
meld onder Tabel II, overgeschreven
naar de onder kolom 3 van Tabel II
voorziene artikelen van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

De hoofdelijke stemming over het
gehele ontwerp van decreet zal mor-
gen om 16 uur worden gehouden.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1990
- 9-II-B  (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet houdende aan-
passing van de algemene uitgavenbe-
grotìng van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1990.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis van de bespre-
king genomen.

ONTWERP VAN DECREET
HOUDENDE AANPASSING

VANDEALGEMENE
UITGAVENBEGROTING

VAN DE VLAAMSE
GEMEENSCHAP VOOR

HET BEGROTINGSJAAR 1990

Artikel 3

De kredieten ingeschreven onder Af-
deling 1 voor de uitgaven met betrek-
king tot de werkingskosten van de
organen en diensten van de Vlaamse
Gemeenschap, voor het begrotings-
jaar 1990, worden aangepast volgens
de omstandige vermeldingen in de bij
dit decreet gevoegde tabel ten belope
van :
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kre- 
dieten 	dieten 	dieten 

.01.54 
dieten 	dieten 
	 Oost- 

	

2.384,1 	4.417,5 	3.209,1 

	

3.939,1 	370,8 	245,8 
352,7 
	

462,9 	323,4 

614,4 	 104,4 

5,3 

geld- 	 .01.59 

begrotings- 

uit- 

kre- 
dieten 	dieten 	Weten 

 

cornpo- 
3,5 Bestaansmiddelen- 

1.213,5 

666,9 

3,0 

3,1 

  

40,0 

   

    

10,0 

207,8 

144,7 

142,1 

   

    

33.52.41 

0,1 

106,5 

be- 
	 Bel- 

Ani- 

0,1 

14,6 

120,0 

export- 
.01. 

87,2 

Voorzitter (in miljoenen franken) Programma 23

(in miljoenen franken) Gesplitste kredieten

Gesplitste kredieten

Aanpassingen Niet-gesplit- Vastleg- Ordonnan-
ste kre- gingskre- ceringskre-
dieten dieten dieten

Bijkredieten voor
het lopend jaar 352,l 462,9 323,4

Verminderingen . 614,4  - -

Bijkredieten
vorige jaren

voor
5,3 - -. . .

- Aangenomen.

Artikel 2

De kredieten ingeschreven onder Af-
deling 1, voor de uitgaven met be-
trekking tot de bevoegdheden ver-
leend bij artikel 59bis van de Grond-
wet, voor het begrotingsjaar 1990,
worden aangepast volgens de om-
standige vermeldingen in de bij dit
decreet gevoegde tabel ten belope
van :

(in miljoenen franken) - Aangenomen.

Gesplitste kredieten

Aanpassingen Niet-gesplit- Vastleg- Ordonnan-
ste kre- gingskre- ceringskre-
dieten dieten dieten

Bijkredieten voor
het lopend jaar . 1.213,5 51,0 320

Verminderingen . 666,9 41,0 3,l

Bijkredieten voor
vorige jaren . 142,l - -

- Aangenomen. 33.52.41

Artikel 3

De kredieten ingeschreven onder Af-
deling 1, voor de uitgaven met be-
trekking tot de bevoegdheden ver-
leend bij artikel 107quater van de
Grondwet, voor het begrotingsjaar
1990, worden aangepast volgens de
omstandige vermeldingen in de bij dit
decreet gevoegde tabel ten belope
van :

Aanpassingen Niet-gesplit- Vastleg- Ordonnan-
ste kre- gingskre- ceringskre-
dieten dieten dieten

Bijkredieten voor
het lopend jaar 2.384,1 4.417,5 3.209,1

Verminderingen 3.939,1 370,8 245,8

Bijkredieten voor
vorige jaren . . 104,4 - -

- Aangenomen.

Artikel 4

Het maximumbedrag van de geld-
voorschotten dat mag verleend wor-
den aan de buitengewone rekenplich-
tigen van de buitendiensten, volgens
artikel 4 van het decreet van 20 de-
cember 1989 houdende de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1990 wordt met een bedrag van
35.000.000 frank verhoogd tot
50.000.000 frank.

Artikel 5

Onderstaande basisallocatie mag uit-
gaven dekken met betrekking tot vo-
rige begrotingsjaren :

Bestaansmiddelen-
programma

14

- Aangenomen.

Basisallocatie

01.05.14

Artikel 6

Artikel 15, 0 1, van het decreet van
20 december 1989 houdende de alge-
mene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990 wordt als volgt aan-
gevuld :

Programma 14

- basisallocatie 41 .Ol. 14 (nieuw) -
Toelage aan de diensten voor export-
promotie

- basisallocatie 33.20.23 (nieuw) -
Landelijke publiciteitscampagnes
Rijksonderwijs

Programma 54

- basisallocatie 63 .01.54 (nieuw) -
Toelage aan de Provincie Oost-
Vlaanderen voor de aankoop van het
Domein Sparrenhove

Programma 56

- basisallocatie 33.24.56 (nieuw) -
Toelagen in het kader van begeleid
zelfstandig wonen voor jong volwas-
senen

Programma 59

- basisallocatie 01 .01.59 (nieuw) -
Allerhande uitgaven in verband met
de gezondheidsopvoeding en -voor-
lichting van de bevolking

- Aangenomen.

Artikel 7

De bedragen voorzien onder artikel
15, 9 1 van het decreet van 20 decem-
ber 1989 houdende de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1990 worden aangepast als volgt :

(in miljoenen franken)

Programma 41

33.02.41

33.26.41

33.27.41

33.42.41

33.43.41

3364.41

33.65.41
33.66.41

33.68.41

63.01.41

Toelage aan componisten voor compo-
sitieopdrachten . . . . . . . . . . . . .
Toelagen aan vaste orkesten en ensem-
bles . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Toelagen ter bevordering van interna-
tionale en Vlaamse hedendaagse mu-
ziek . . . . . . . . , . . . . . . . .
Toelage aan de V.Z.W. Koninklijk Bal-
let van Vlaanderen . . . . . . . . .
Toelage aan de V.Z.W. Filharmonie van
Vlaanderen . . . . . . . . . . . . . .
Toelage aan instellingen ter bevorde-
ring, spreiding .
bijkrediet vroegere jaren . . . . . .
Toelagen aan muziek-, lyrische-, the-
ater-, dans- en audiovisuele festivals.. .
bijkrediet vroegere jaren . . . . .
Toelage aan de V.Z.W. De Singel .
Toelage aan de V.Z.W. Ancienne Bel-
gique . . . . , . . . . . . . . .
Toelage aan de V.Z.W. Cultureel Ani-
matiecentrum Beursschouwburg . .
Toelagen voor de aankoop, de nieuw-
bouw V.K. . . . . . . . . . . . . . .

Programma 42

33.02.42 Toelagen aan jeugdhuizen en jeugd-
centra . . . , , . . . , . . . . . . . . . . .

3,5

40,o

10,o

207,8

144,7

031

OJ
106,5

18,0

14,6

120,o

87,2
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ka- 

13,7 ordonnance- 

45,4 

21,9 

17,8 

112,1 

63.02.45 
166,0 

55 

116,4 

1,4 

Voorzitter het kader van de strijd tegen kansar-
moede. ”

33.03.42 Toelagen voor initiatieven vorming
werkende en werkzoekende jongeren 58,2

33.06.42 Toelagen aan jeugdgroepen . . . . 4,2
33.09.42 Toelagen aan regionale jeugdvereni-

gingen . . . . . . . , . . . . . . 12,9
33.11.42 Toelagen aan verenigingen voor kans-

arme jeugd . . . . . . . . . . . . . 28,8
33.25.42 Toelage aan de Algemene Dienst

voor Jeugdtoerisme . . . . . . . 13,7

Programma 43

33.13.43 Toelagen aan verenigingen en instel-
lingen voor volksontwikkeling en ka-
dervorming . . . . . . . . . . . . 45,4

33.32.43 Toelage aan de V.Z.W. Contact- en
Cultuurcentrum . . . . . . . . 21,Y

33.56.43 Toelage aan het Vlaams Centrum
voor Volksontwikkeling . . . . 17,8

63.01.43 Toelagen voor de aankoop, de nieuw-
bouw, V.K. . . . . . . . . . . . . . 112,l

Programma 45

63.02.45 Toelagen voor de aankoop,
bouw V.K. . . . . , .

Programma 55

de nieuw-
. . . . . . 166,O

33.01.55 Toelagen aan organisaties, instellin-
gen en instituten voor Samenlevings-
opbouw . . . . . . . . . . . . . . 116,4

Programma 99

01.26.99 Toelage aan de musea van de Brus-
selse agglomeratie.. .
bijkrediet vroegere jaren . . . . 1,4

- Aangenomen.

Artikel 8

De tekstomschrijvingen voorzien on-
der artikel 15, 0 1 van het decreet
van 20 december 1989 houdende de
algemene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990, worden als volgt
aangepast :

- programma 26, basisallocatie
33.43.26 :

,,Toelagen  voor de financiering van
beurzen en aanverwante kosten in
het Belgisch Historisch Instituut te
Rome en de Franse School te Athe-
ne.”

- programma 56, basisallocatie
01.02.56 :

,,Allerhande uitgaven en tussenkom-
sten in de kosten van gemeenten,
O.C.M.W.‘s en van de Vlaamse Ge-
meenschapscommissie te Brussel in

- Aangenomen.

Artikel 9

Van de overgedragen ordonnance-
ringskredieten welke ingevolge arti-
kel 9 van het decreet van 20 decem-
ber 1989 houdende aanpassing van de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1989
beschikbaar zijn op de basisallocatie
63.61.72 en 71.61.72 van programma
72, wordt een bedrag van 110,O  mil-
joen frank wat de basisallocatie
63.61.72 betreft en een bedrag van
210,O miljoen frank wat de basisallo-
catie 71.61.72 betreft, overgeschre-
ven naar de in tabel II voorkomende
overeenkomstige basisallocaties en
gehecht aan deze.

- Aangenomen.

Artikel 10

In afwijking van artikel 3, 6 1 punt
14 van het Koninklijk Besluit nr. 81
van 10 november 1967 tot instelling
van een Fonds voor medische, sociale
en pedagogische zorg voor gehandi-
capten wordt de Executieve gemach-
tigd de tussenkomsten van het Fonds
te verlenen voor personen tot en met
21 jaar met karakterstoornissen die
neurotische of pre-psychotische toe-
standen kennen welke een aangepas-
te opvoeding vereisen.

- Aangenomen.

Artikel 11

Artikel 50 van het decreet van 20 de-
cember 1989 houdende de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1990 wordt vervangen door wat
volgt :

,,De Fondsen ingeschreven onder ar-
tikel 60.02.51 A, Sectie 51, Afdeling
II, mogen aangewend worden voor
de uitgaven voortvloeiend uit het
openen, te name van de in de pleeg-
gezinnen geplaatste personen die de
leeftijd van 21 jaar niet bereikt heb-

ben, van een compensatoire vergoe-
ding die een deel van het bedrag van
de kinderbijslag vervangt.

Deze Fondsen mogen eveneens wor-
den aangewend tot dekking van de
uitgaven die, voortvloeiend uit de
maatregelen die zullen worden geno-
men met het oog op de begeleiding
in gezinsverband en de uitvoering
van hulpverleningsprogramma’s, be-
doeld zijn in artikel 39 van de decre-
ten inzake bijzondere jeugdbijstand,
gecoördineerd op 4 april 1990.

De Gemeenschapsminister van Wel-
zijn en Gezin wordt gemachtigd hier-
toe overeenkomsten af te sluiten met
de betrokken instellingen, diensten
en/of verenigingen die belast zullen
worden met de uitvoering van de vo-
renbedoelde maatregelen.

Deze Fondsen worden gestijfd met
het overgedragen saldo van het voor-
gaande jaar, de overdracht van de
betreffende basisallocatie, de geïnde
kinderbijslagen, de ontvangsten
voortvloeiend uit de bijdragen van de
personen ten aanzien van wie hulp
wordt georganiseerd of van de onder-
houdsplichtige personen of uit de te-
rugvordering van ten onrechte geda-
ne betalingen in het kader van voor-
melde decreten.”

De tekst van artikel 60.02.51 A, Sec-
tie 51, Afdeling II wordt tevens ver-
vangen door wat volgt :

,,Fonds bijzondere jeugdbijstand zo-
als bedoeld in artikel 39 van de decre-
ten inzake bijzondere jeugdbijstand,
gecoördineerd op 4 april 1990 (over-
dracht van basisallocatie 41.26.51) .”

- Aangenomen.

Artikel 12

De vastleggingsmachtiging voorzien
onder artikel 62 van het decreet van
20 december 1989 houdende de alge-
mene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990 wordt met een be-
drag van 60.200.000 frank verhoogd
tot 197.500.000 frank. Een bedrag
van 16.500.000 frank van deze ver-
meerdering is bestemd voor het aan-
gaan van verbintenissen in het kader
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van  de  opvoeding  to t  relatiebe-
kwaamheid.

- Aangenomen.

Artikel 13

De vastleggingsmachtiging voorzien
onder artikel 64 van het decreet van
20 december 1989 houdende de alge-
mene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990 wordt met een be-
drag van 1.526.100.000 frank ver-
hoogd tot 2.092.100.000 frank.

- Aangenomen.

Artikel 14

De vastleggingsmachtiging voorzien
onder artikel 65 van het decreet van
20 december 1989 houdende de alge-
mene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990 wordt met een be-
drag van 2.400.000.000 frank ver-
hoogd tot 6.600.000.000 frank.

- Aangenomen.

Artikel 15

De eerste alinea van artikel 70 van
het decreet van 20 december 1989
houdende de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1990
wordt vervangen door wat volgt :

,,Met betrekking tot  het  art ikel
60.09.67 A, Sectie 67, Afdeling II
,,Fonds voor Innovatie en Technolo-
gie”, worden, voor het begrotingsjaar
1990 vastleggingsmachtigingen ver-
leend voor een totaal bedrag van
1.250.000.000 frank.”

- Aangenomen.

Artikel 16

Artikel 72 van het decreet van 20 de-
cember 1989 houdende de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-

Vlaamse Raad
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PVV-fractievoorzitter A. Denys (links) onderhoudt zich met zijn partijgenoot
G. Sprockeels

jaar 1990 wordt vervangen door wat
volgt :

,,De vastleggingsmachtigingen vast-
gesteld voor het Fonds voor de Eco-
nomische Expansie en de Regionale
Reconversie, voor het Regionaal
Ontwikkelingsfonds, voor het Fonds
voor Innovatie en Technologie en het
Fonds voor het Industrieel Onder-
zoek in Vlaanderen, kunnen bij Be-
sluit van de Vlaamse Executieve tus-
sen de artikelen 66, 67, 68, 69, 70 en
71 gelijktijdig en vice-versa overge-
schreven worden.”

- Aangenomen.

Artikel 17

Paragraaf 1 van artikel 73 van het
decreet van 20 december 1989 hou-
dende de algemene uitgavenbegro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1990 wordt
vervangen door wat volgt :

,,Worden gestort op het Fonds voor
Preventie en Sanering inzake Milieu
en Natuur, ingeschreven onder arti-
kel 60.10.71 A, Sectie 71, Afdeling

Begrotingen

II de bijstand van de Europese Ge-
meenschappen betreffende de door
de Vlaamse Gemeenschap gedane
uitgaven in verband met het leefmi-
lieu, de watervoorziening en het na-
tuurbehoud evenals de integrale op-
brengst van de milieuheffingen in uit-
voering van het decreet van 2 juli
1981 betreffende het beheer van af-
valstoffen zoals laatst gewijzigd als-
mede de bedragen ter beschikking
gesteld door andere overheden be-
stemd als financiële hulp ter verwe-
zenlijking lastens bedoeld fonds van
projecten inzake leefmilieu, water-
voorziening en natuurbehoud met in-
begrip van de deelname aan hulpver-
lening aan dergelijke projecten in het
buitenland.”

- Aangenomen.

Artikel 18

De vastleggingsmachtiging voorzien
onder artikel 75 van het decreet van
20 december 1989 houdende de alge-
mene uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1990 wordt met een be-
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drag van 70.200.000 frank verhoogd
tot 520.200.000 frank.

- Aangenomen.

Artikel 19

De vastleggingsmachtiging voorzien
onder de tweede paragraaf van arti-
kel 79 van het decreet van 20 decem-
ber 1989 houdende de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1990 wordt met een bedrag van
75.000.000 frank verhoogd tot
1.129.600.000 frank. Het bedrag van
de machtiging tot vereffening voor-
zien onder dezelfde tweede paragraaf
van artikel 79 wordt met een bedrag
van 15.000.000 frank verhoogd tot
1.187.400.000 frank. De lenings-
machtiging voorzien onder de vierde
paragraaf van bovengenoemd artikel
79  word t  me t  een  bedrag  van
125.000.000 frank verhoogd tot
584.000.000 frank.

- Aangenomen.

Artikel 20

De Vlaamse Executieve wordt ertoe
gemachtigd van het artikel 60.01.69
A, Sectie 69, Afdeling II overschrij-
vingen van vastleggings- en ordon-
nanceringsmachtigingen uit te voeren
naar het artikel 60.02.51 A, Sectie
51, Afdeling II en het artikel 60.05.54
A, Sectie 54, Afdeling II.

Artikel 22

De Vlaamse Executieve wordt ertoe
gemachtigd om de beschikbare mid-
delen op de artikelen 66.17.35 A en
66.18.35 A, Sectie 35, Afdeling II
aan de Autonome Raad van het Ge-
meenschapsonderwijs over te dragen.

- Aangenomen.

- Aangenomen.
Artikel 23

Artikel 95 van het decreet van 20 de-
cember 1989 houdende de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1990 wordt tevens aangevuld met
onderstaande bepalingen :

,,O 3. De dotatie aan de Autonome
Raad voor het Gemeenschapsonder-
wijs, wordt gestort in drie gelijke
schijven, respectievelijk in januari,
mei en september 1990.

0 4. De in strijd met bestaande wette-
lijke decretale of reglementaire bepa-
lingen toegekende wedden en daar-
mee gelijkgestelde vergoedingen aan
personeelsleden van het Gemeen-
schapsonderwijs, werkingsmiddelen
en investeringsmiddelen bedoeld in
artikel 84, worden in mindering ge-
bracht op de laatste schijf van de
overeenkomstig paragrafen 1 en 2
van dit artikel aan het Gemeen-
schapsonderwijs of aan de aan zijn
instellingen toegekende werkings-
middelen. ”

- Aangenomen.

Artikel 21

Paragraaf 1 van artikel 95 van het
decreet van 20 december 1989 hou-
dende de algemene uitgavenbegro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1990 wordt
aangevuld als volgt :

Basisallocatie over te hevelen naar

70.02.23 02.18.23
12.24.35 02.18.35
74.20.35 02.18.35

- Aangenomen.

ging van het indexcijfer van de con-
sumptieprijzen en toepassing van de
sociale programmatie en mag tevens
volgens de behoeften worden ver-
deeld over de passende basisalloca-
ties van de begroting door middel van
een Besluit van de Vlaamse Execu-
tieve en met akkoord van de Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting.”

- Aangenomen.

Artikel 24

De eerste paragraaf van artikel 98
van het decreet van 20 december
1989 houdende de algemene uitga-
venbegroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1990 wordt vervangen door wat
volgt : ,,Het provisioneel krediet in-
geschreven onder de basisallocatie
00.02.91 van het bestaansmiddelen-
programma Sectie 91 mag aange-
wend worden tot dekking van de las-
ten, met inbegrip van deze die be-
trekking hebben op vorige begro-
tingsjaren, voor de hele begroting
voortvloeiend uit een eventuele stij-

Artikel 25

Het provisioneel krediet ingeschre-
ven onder de basisallocatie 00.03.91,
programma 91 mag aangewend wor-
den tot dekking van de personeels-,
werkings-, uitrustings-, en huisves-
tingskosten van de administratieve
d iens ten  van  de  ARGO voor t -
vloeiend uit de overdracht van taken
van de Vlaamse Gemeenschap naar
de ARGO.

Volgens de behoeften kan dit kre-
diet, op voordracht van de Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en mits
akkoord van de Gemeenschapsminis-
ter van Financiën en Begroting, bij
besluit van de Vlaamse Executieve
geheel of gedeeltelijk toegevoegd
worden aan de basisallocatie 02.18.35
van het programma 35.

- Aangenomen.

Artikel 26

Het provisioneel krediet ingeschre-
ven onder basisallocatie 01.01.95 van
het programma 95 - Herstel ten ge-
volge van natuurrampen, mag, vol-
gens de behoeften en op voordracht
van de bevoegde Gemeenschapsmi-
nister  en mits akkoord van de Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting, aangewend worden tot
dekking van de uitgaven voort-
vloeiend uit de voorjaarsstormen van
25 en 26 januari 1990, 3 februari en
1 maart 1990, en, wat de overstro-
mingen op het grondgebied van de
gemeenten Antwerpen, Boom, Krui-
beke en Temse betreft op 26, 27 en
28 februari 1990.

- Aangenomen.
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Artikel 27

8 1. Voor het begrotingsjaar 1990
mag bij verkoop door een vrije uni-
versitaire instelling van onroerende
installaties die geheel of gedeeltelijk
verworven, gebouwd, uitgebreid,
verbouwd of gemoderniseerd werden
met toelagen verkregen in het kader
van de wet van 2 augustus 1960 be-
treffende de tussenkomst van de
Staat in de financiering van de vrije
universiteiten en van diverse verrich-
tingen voor hoger onderwijs en voor
wetenschappelijk onderzoek, of met
uitkeringen verkregen in het kader
van de onderhavige wet, de op-
brengst uitsluitend worden aange-
wend voor onroerende investeringen
van de betrokken universitaire in-
richting bestemd hetzij voor het on-
derwijs, het onderzoek en de admi-
nistratie, hetzij voor sociale studen-
tenvoorzieningen, hetzij in het alge-
meen voor de inrichting van het uni-
versiteitsoord.

0 2. Voor het begrotingsjaar 1990
mag bij verkoop door een universitai-
re instelling van de Vlaamse Ge-
meenschap van onroerende installa-
ties bestemd voor het onderwijs, het
onderzoek en de administratie of
voor studentenrestaurants en -tehui-
zen de opbrengst uitsluitend worden
aangewend voor onroerende investe-
ringen van de betrokken universitaire
inrichting bestemd hetzij voor het on-
derwijs, het onderzoek en de admi-
nistratie, hetzij voor sociale studen-
tenvoorzieningen, hetzij in het alge-
meen voor de inrichting van het uni-
versiteitsoord.

0 3. De opbrengst van de verkoop
van onroerende installaties door de
universitaire instellingen, bedoeld in
$0 1 en 2 wordt als een ontvangst
geboekt van het geaffecteerd patri-
monium van deze instellingen.

De ontvangsten van deze verkopen
moeten uitsluitend aangewend wor-
den voor de financiering van de on-
roerende investeringen in de $0 1 en

- Aangenomen.
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Artikel 28

Onder de maritieme uitrusting be-
doeld in artikel 1 van de wet van 23
augustus 1948 op het instandhouden
en het uitbreiden van de koopvaardij-
en vissersvloot vermeld in artikel 65
van het decreet van 20 december
1989 houdende de algemene uitga-
venbegroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1990 wordt verstaan elke maritieme
uitrusting die valt onder de bepaling
van artikel 1, 3” van de wet van 5 juni
1972 op de veiligheid der schepen.

- Aangenomen.

Artikel 29

9 1. Wordt goedgekeurd de bij dit
decreet gevoegde begroting voor het
jaar 1990, inbegrepen de regularisatie
voor het jaar 1989, van het Vlaams
Financieringsfonds tot herstel van de
gemeentefinanciën.

De begroting beloopt voor de ont-
vangsten en voor  de  u i tgaven
30.068.412.000 frank.

0 2. Het Vlaams Financieringsfonds,
opgericht bij decreet van 20 decem-
ber 1989, wordt ertoe gemachtigd,
namens het Gewest, een lening aan
te gaan bij de N.V. Gemeentekrediet
van België ten belope van
10.767.350.430 frank voor de consoli-
datie van het debetsaldo op haar re-
keningcourant per 1 januari 1990.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

De hoofdelijke stemming over het
gehele ontwerp van decreet zal mor-
gen om 16 uur worden gehouden.

INTERPELLATIES (Regl. art. 76)

Interpellatie van de heer J. De Roo
tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting, over de inter-
pretatie van het MER-besluit van de

Begrotingen
MER-besluit grote infrastructuurwerken

Vlaamse Executieve
structuurwerken

voor grote infra-

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer De Roo tot
de heer Waltniel, Gemeenschapsmi-
nister van ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over de interpretatie
van het MER-besluit van de Vlaamse
Executieve voor grote infrastructuur-
werken.

De heer De Roo heeft het woord.

De heer J. De Roo (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, ook in Vlaande-
ren zijn het milieubeleid en de milieu-
wetgeving in een stroomversnelling
terecht gekomen. Preventie, voorko-
ming en een brongerichte aanpak van
vervuiling en milieuhinder zijn nieu-
we beleidsaccenten waarover grote
eensgezindheid blijkt te bestaan.

Een tweede krachtlijn van het heden-
daagse milieubeleid is het streven
naar een geïntegreerde aanpak van
de milieuproblemen. Uiteindelijk is
ook de noodzaak erkend van garan-
ties voor openbaarheid en inspraak
van de betrokken burgers en ge-
meenten in het beslissingsproces
rond grote infrastructuurwerken en
industriële activiteiten die milieuhin-
der kunnen veroorzaken.

In wat in de milieusector de tweede
generatiewetgeving wordt genoemd,
is het milieueffectrapport een onmis-
baar instrument geworden voor de
realisatie van de genoemde doelstel-
lingen .

De Vlaamse Executieve heeft in haar
regeringsverklaring van februari 1989
het belang van de MER erkend.
Toen werd de integratie van de mi-
lieuzorg voorop gesteld en werd een
MER-regeling in uitvoering van de
EG-richtlijn aangekondigd.

Een maand later, op 23 maart 1989,
nam de Vlaamse Executieve, op
voorstel van de Gemeenschapsminis-
ters Kelchtermans en Waltniel, zes
besluiten aan waardoor de MER in
Vlaanderen op uniforme wijze werd
verplicht voor een hele reeks van
handelingen en werken. Het was één
van haar belangrijkste beslissingen
inzake de milieuzorg.
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Voortaan kunnen grote hinderlijke
inrichtingen en belangrijke infra-
structuurwerken met een aanzienlij-
ke impact op het milieu, pas worden
vergund na het opstellen van een mi-
lieueffectrapport dat samen met de
vergunningsaanvraag aan een open-
baar onderzoek werd onderworpen.

Het besluit van de Vlaamse Executie-
ve van 23 maart 1989 houdende bepa-
ling voor het Vlaamse Gewest van de
categorieën van werken en handelin-
gen, andere dan hinderlijke inrichtin-
gen, wees 17 bouwvergunningsplich-
tige categorieën van werken en han-
delingen aan die voortaan onder deze
nieuwe MER-reglementering vallen.

In artikel 2,6” van dat besluit worden
de uitrustingswerken van een indus-
trieterrein met een oppervlakte van
100 hectare en meer ondubbelzinnig
vermeld.

Over de toepassing van dit besluit
blijken verschillende interpretaties te
bestaan. Dat is recent duidelijk ge-
worden naar aanleiding van het
stadsbestuur van Gent van een bouw-
vergunning voor de NV Afvalstoffen
Terminals Vlaanderen. Het gaat hier
om een aanvraag voor een inplanting
van ongeveer 50 hectare in een nieuw
industriegebied De Nieuwe Dokken
dat een totale oppervlakte heeft van
266 hectare.

Omdat er geen milieueffectrapport
voorhanden was voor de uitrusting
van het industriegebied bracht de
AROL-Gent, Administratie voor
Leefmilieu en Ruimtelijke Ordening,
op 11 januari 1990 een bindend on-
gunstig advies uit over de bouwaan-
vraag. Hierbij zou zijn gehandeld
conform een interne administratieve
onderrichting ten behoeve van de ge-
machtigde ambtenaren van stede-
bouw van 28 oktober 1989.

Bepaalde betrokkenen zijn echter de
mening toegedaan dat er geen MER
vereist is omdat slechts 50 hectare
van het industriegebied worden aan-
gesproken. Indien deze benadering
juist is, dreigt de MER-regeling voor
grote industrieterreinen te worden
uitgehold.

Vlaamse Raad
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Graag had ik van de Minister een
antwoord gekregen op de volgende
vragen.

Eén, wat is de juiste inhoud van de
interne omzendbrief van 28 oktober
1989, meer bepaald met betrekking
tot de oppervlakte van industrieter-
re inen  en  hun  even tue le  MER-
plicht ? Kan de MER-verplichting
zoals voorgeschreven in artikel 2,6”
van het besluit worden omzeild door
een gefaseerde aanleg van industrie-
gebieden ?

Twee, onderschrijft de Minister de
beslissing van AROL-Gent van 11 ja-
nuari 1990 waarbij een bindend on-
gunstig advies werd gegeven ? Is er
beroep aangetekend tegen deze be-
slissing ? Zo ja, door wie en op welke
gronden ?

Drie, kan de gemachtigde ambtenaar
van AROL-Gent nog terugkomen op
zijn ongunstig advies van 11 januari
1990 ?

Vier, is het juist dat de Minister over-
weegt een ontwerp-besluit aan de
Vlaamse Executieve voor te leggen
betreffende de toepassingsmodalitei-
ten en de juiste interpretatie van deze
belangrijke MER-regeling voor grote
infrastructuurwerken ?

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega, op
grond van milieuoverwegingen die u
terecht hebt geschetst, heeft de
Vlaamse Executieve op 23 maart
1989 een besluit genomen waarbij de
MER-verplichting werd ingesteld.
Dit besluit bepaalt onder meer de
werken en handelingen waarvoor een
MER noodzakelijk is. Ook wordt in
artikel 2,6”  bepaald dat dergelijk rap-
port is vereist voor de uitrustingswer-
ken van een industrieterrein met een
oppervlakte van honderd hectare en
meer, geformuleerd als volgt : ,,Der-
gelijk rapport is vereist voor de uit-
rustingswerken van een industrieter-
rein met een oppervlakte van hon-
derd hectare en meer”.

In verband met bouwaanvragen voor
projecten waarvoor een MER-ver-
plichting  bestaat, is vermeld dat de

MER-besluit grote infrastructuurwerken

bouwaanvraag niet ’ ontvankelijk is
wanneer dit rapport niet bij de bouw-
aanvraag is gevoegd.

Omdat de bepalingen in het besluit
van de Executieve waarin de werken
zijn vastgesteld waarvoor een MER
is vereist, zeer algemeen zijn, werd
ten behoeve van de ambtenaren van
AROL een instructie opgesteld die
als IDG/89/62 (instructie van de di-
recteur-generaal) van 18 oktober
1989 aan de verschillende besturen
van AROL werd overgemaakt.

Mijnheer De Roo, ik wil vooraf stel-
len dat de geciteerde interne om-
zendbrief van 18 oktober 1989 geen
reglementaire, ministeriële noch een
door de Vlaamse Executieve onder-
schreven omzendbrief of richtlijn is.
Deze interne instructie van de direc-
teur-generaal is niet aan derden te-
genstelbaar. Dit zou wel een geval
zijn indien het een reglementaire om-
zendbrief was of een beslissing van
de Minister of van de Executieve.

De bedoeling van deze brief was aan
de ambtenaren van AROL verduide-
lijkingen te geven over sommige zeer
algemeen gestelde bepalingen van
het besluit van de Vlaamse Executie-
ve van 23 maart 1989. Om deze reden
werd de instructie niet aan mij voor-
gelegd, noch werd zij door mij onder-
schreven.

Bij artikel 2,6” van voormeld besluit
geeft die instructie volgende verdui-
delijkingen onder punt 6 : ,,betreft ni-
vellering, riolering, wegenis, draina-
gewerken, nutsvoorzieningen. De
oppervlakte slaat op de totaliteit van
het tot industrie bestemde gebied
volgens gewestplan en het gemeente-
lijk plan van aanleg waarvan de aan-
vraag een gedeelte kan beslaan”.

Persoonlijk onderschrijf ik deze inter-
pretatie van de directeur-generaal
niet. Mijns inziens is er slechts een
MER-verplichting als de uitrustings-
werken een oppervlakte van honderd
hectare of meer in een industrieter-
rein beslaan.

Het is nuttig vooraf de basisregle-
mentering te raadplegen. De richtlijn
van de Raad van de Europese Ge-
meenschappen van 27 juni 1985 be-
treffende de milieueffectbeoordeling,
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waarvan het besluit van 23 maart
1989 een uitvoering is, heeft als voor-
werp ,,bepaalde openbare en private
projecten”. Onder een project wordt
verstaan : - de uitvoering van
bouwwerken of de totstandbrenging
van andere installaties of werken,

- andere ingrepen in natuurlijk mi-
lieu of landschap,. . . “.

Het is duidelijk dat de Raad van de
Europese Gemeenschappen bepaal-
de werken of projecten heeft willen
MER-plichtig maken en niet het ge-
ven van een bepaalde bestemming
aan een terrein. Zoals in onderhavig
geval is het dus niet de orde van
grootte van het industrieterrein die
telt, maar wel van de werken.

De Europese richtlijn stelt tevens dat
het over projecten moet gaan die mo-
gelijk belangrijke gevolgen hebben
voor het milieu. Welnu het karakter
van industriebestemming heeft geen
gevolgen voor het milieu, de uitrus-
tingswerken kunnen dat wel hebben.
Het karakter van het industrieterrein
is uiteraard een kwestie van kleur op
een gewestplan maar het zijn de uit-
rustingswerken op de vestigingen van
de industrieën zelf die een ingreep
kunnen hebben op het milieu.

De Vlaamse Executieve heeft in die
context als specifieke norm gesteld
dat de uitrustingswerken die op een
industrieterrein honderd hectare of
meer beslaan MER-plichtig zijn. Een
andere interpretatie zou ingaan tegen
de inherente logica van de MER-
richtlijn van de Europese Gemeen-
schappen. In de omgekeerde versie
zou volgens de interpretatie van deze
instructie het geval zich kunnen voor-
doen dat uitrustingswerken die een
oppervlakte beslaan van 98 hectare
op een industrieterrein van 99 hecta-
re niet MER-plichtig zijn, daar waar
uitrustingswerken ten belope van 0,5
hectare op een industrieterrein van
150 hectare wel MER-plichtig zou-
den zijn.

Op de vraag of de MER-plicht kan
worden omzeild door de gefaseerde
aanleg van een industrieterrein weze
derhalve geantwoord dat de gefaseer-
de aanleg van een industrieterrein
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zonder MER-verplichting wettelijk
mogelijk is en derhalve geen omzei-
ling kan worden genoemd.

Als tweede punt vraagt u of ik de
beslissing van AROL-Gent van 11 ja-
nuari 1990, waarbij een bindend on-
gunstig advies werd gegeven, kan on-
derschrijven en of en door wie er be-
roep werd aangetekend.

Mijn administratie deelt mij mede dat
dit negatief advies van AROL-Gent
niet werd gegeven omdat er geen
MER werd opgesteld, maar omdat
niet werd voldaan aan artikel 50,
laatste lid, van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de
stedebouw en de ruimtelijke orde-
ning, waarbij wordt gesteld dat een
constructie slechts kan worden toege-
staan wanneer ze gebeurt aan vol-
doende uitgeruste wegen.

Men heeft gesteld dat een construc-
tie, die wordt ingeplant op een zeke-
re afstand van een onvoldoende inge-
richte lokale weg, niet voldoet aan
de voorwaarden om een bouwver-
gunning af te leveren. Dat is de reden
en niet het ontbreken van een MER.

Op 11 januari 1990 heeft de gemach-
tigde ambtenaar van het Bestuur
Ruimtelijke Ordening een ongunstig
advies uitgebracht over de bouwaan-
vraag van de NV Afvalstoffen Termi-
nals Vlaanderen- ATV. Derhalve is
het schepencollege verplicht een ver-
gunning te weigeren. Het is mij niet
bekend of dit reeds zou zijn gebeurd
en of er ingeval van het verlenen be-
roep werd ingesteld bij de bestendige
deputatie. Gezien ik nog in hoger be-
roep kan worden gevat door deze
aangelegenheid, zal u begrijpen dat
het niet hoort daarover nu reeds mijn
standpunt mede te delen.

Tegen het advies van de gemachtigde
ambtenaar kan dus geen beroep wor-
den aangetekend. Dit kan wel tegen
de weigering - in tweede instantie
- van het college door de betrokken
aanvrager.

De derde vraag luidt of de gemach-
tigde ambtenaar van AROL-Gent
kan terugkomen op zijn ongunstig
advies van 11 januari 1990. Welnu,
zolang de weigeringsbeslissing van de
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gemachtigde ambtenaar door het
schepencollege nog niet werd bete-
kend aan de aanvrager, kan de ge-
machtigde ambtenaar in principe zijn
advies herzien.

Het beginsel van behoorlijk bestuur
vereist echter dat daartoe de nodige
motieven aanwezig zijn. Het kan bij-
voorbeeld zijn dat er door de ge-
meente nieuwe, niet gekende gege-
vens worden aangebracht die van die
aard zijn dat een herziening van zijn
standpunt kan worden verantwoord.
Daarentegen, van zodra de weige-
ringsbeslissing is afgeleverd, kan de
gemachtigde ambtenaar niet meer op
zijn advies terugkomen. Het is duide-
lijk : eenmaal de weigering haar uit-
eindelijke bestemming heeft bereikt,
staat het de aanvrager vrij hoger be-
roep aan te tekenen en de procedure
verder te zetten.

De vierde vraag peilt naar mijn inten-
ties over een eventueel voorstel tot
wijziging van het besluit van de
Vlaamse Executieve of over een
nieuwe richtlijn inzake de toepas-
singsmodaliteiten en de interpretaties
van de MER-regeling voor grote in-
frastructuurwerken.

Hierop wens ik te antwoorden dat,
gezien de Vlaamse Executieve eerst-
daags een decreet op de milieueffect-
beoordeling zal neerleggen bij de
Vlaamse Raad en gezien de besluiten
van de Vlaamse Executieve van 23
maart 1989 in die zin een voorlopig
karakter hebben, ik mij niet voor-
neem een ontwerp-besluit tot wijzi-
ging van bovengenoemd besluit voor
te leggen aan de Vlaamse Executie-
ve. Dit moet trouwens gebeuren in
samenspraak met mijn collega van
Leefmilieu.

Teneinde echter uiteenlopende inter-
pretaties over de toepassing van de
regeling voor de grote infrastructuren
te vermijden - dit is een probleem
dat u hier aanbrengt en dat aanlei-
ding geeft tot een bepaalde interpre-
tatie door de Directeur-generaal van
AROL en een andere interpretatie
vanwege zijn Minister, een andere in-
stantie - heb ik het voornemen, in
overleg met het Bestuur van Ruimte-
lijke Ordening, de voormelde in-
structie van de inspecteur-generaal
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aan een onderzoek te onderwerpen,
teneinde deze zo nodig aan te passen.

Het is evident dat ook collega Kelch-
termans bij deze bespreking en dit
onderzoek van zeer nabij zal worden
betrokken, vermits wij beiden samen
het besluit hebben ingediend.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellatie van de heer M. Van
Peel tot de heer R. De Wulf, Ge-
meenschapsminister van Tewerkstel-
ling, over het uitblijven van verplich-
te taallessen voor migranten

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Van Peel tot
de heer De Wulf, Gemeenschapsmi-
nister van Tewerkstelling, over het
uitblijven van verplichte taallessen
voor migranten.

De heer Van Peel heeft het woord.

De heer M. Van Peel : Mijnheer de
Voorzitter,mijnheer de Minister, col-
lega’s, thans worden in de media,
naar aanleiding van uitspraken van
een aantal politici, allerlei debatten
gevoerd over de migrantenpolitiek.
Helaas, dit zijn eerder irrelevante de-
batten. Men heeft het over gettovor-
ming, over spreidingsbeleid. Men
wekt daarbij de indruk dat de ge-
meentelijke of de Vlaamse overheid
op grote schaal het vestigingspatroon
van Belgen of migranten zou kunnen
bepalen. Dat is geenszins het geval.
Het is dus een volstrekt irrelevant de-
bat.

Mijns inziens moeten wij ons drin-
gend beraden over de manier waarop
wij de migrantenpolitiek definiëren,
alsook over de manier waarop wij
daarover praten. Ik bedoel, wij moe-
ten het hebben over zaken waar wij
effectief iets aan kunnen doen in
plaats van allerlei mythes - gewen-
ste of ongewenste - te verspreiden.

Mijnheer de Minister, één van de za-
ken waaraan wij effectief iets kunnen

doen is het systeem van taallessen
voor migranten en de ingebouwde
verplichting daartoe.

Wij hebben twee weken geleden in
deze Vergadering de migrantennota
van de Vlaamse Executieve bespro-
ken. Bij deze gelegenheid heb ik zelf,
alsook verschillende collega’s van di-
verse fracties, de aanwezige Minis-
ters van Welzijnszorg, Onderwijs en
Volksgezondheid, ondervraagd over
de manier waarop de Vlaamse Exe-
cutieve meent in te spelen op een
aanbeveling van Koninklijk Commis-
saris D’Hondt - door de Executieve
onderschreven in de Interministeriële
Conferentie - waarin zij zich schaart
achter een systeem van verplichte
taallessen voor bepaalde categorieën
van migranten.

Naar aanleiding van dit debat inter-
pelleerden sommigen van mijn colle-
ga’s en ook ikzelf, maar wij mochten
geen antwoord bekomen. Dat ver-
wonderde ons in hoge mate, omdat
wij het systeem van de taallessen -
dat een uitgebreid net van taallessen
omvat en in sommige gevallen ver-
plichte taallessen voor migranten
voorziet - bijzonder goed vinden om
de communicatie tussen Belgen en
migranten te bevorderen.

Het is ook een goed systeem - en
dat zit verscholen in de notie ver-
plichting voor een aantal categorieën
- omdat wij het vanzelfsprekend
vinden aan de Belgen de leerplicht
tot 18 jaar op te leggen teneinde eni-
ge bekwaamheid te verwerven alvo-
rens te worden verondersteld ade-
quaat te functioneren in de samenle-
ving. Een belangrijke categorie mi-
granten heeft die scholing en die be-
kwaanheid echter nog niet verworven
en heeft, zeker wat de taal betreft,
een enorme achterstand in te halen.
Hierdoor worden misverstanden tus-
sen Belgen en migranten voortdu-
rend aangewakkerd.

In haar tweede rapport geeft me-
vrouw D’Hondt een overzicht van
haar realisaties. Een bepaalde passa-
ge verheugt ons. Zij zegt : ,,Enerzijds
worden naar de langdurige werkloze
immigranten toe in het kader van de
beroepsopleiding aangepaste cursus-
sen ingesteld, met betrekking tot de

verwerving van kennis van de streek-
taal. Deze cursussen worden, zoals
andere beroepsopleidingen, positief
gesanctioneerd. De in de bestaande
werkloosheidsregeling voorziene
sanctie - behorend tot de nationale
materie - op het niet-volgen van be-
roepsopleidingen zal op dezelfde wij-
ze van toepassing zijn op Belgen en
op de betrokken migranten die een
aangepast aanbod op het volgen van
taallessen weigeren.”

Verder schrijft zij ,,dat een klemtoon
van deze acties uiteraard zal liggen
bij de Gewesten die via hun plaat-
singsdiensten het best geplaatst zijn
om langdurige werklozen op te spo-
ren of ze door te verwijzen naar een
aantal instellingen of diensten die een
beroepsopleiding organiseren. ”

Verder maakt zij melding van een
aantal uitdrukkelijke engagementen
die de Executieve op zich heeft geno-
men, zoals tegen ten laatste 15 mei
een overzicht te geven van het gehele
aanbod dat op dit ogenblik aan taal-
leergangen bestaat. Zij eindigt haar
rapport als volgt : ,,.. .Met de uitwer-
king en de verruiming van het aan-
bod zijn onder meer taken van de
Gemeenschapsministers van Onder-
wijs en Welzijn en van de Gemeen-
schapsminister bevoegd voor be-
roepsopleiding” .

Mijnheer de Minister, dat is de reden
van mijn interpellatie.

Waarom is er nog niets bekend over
de wijze waarop de Vlaamse Execu-
tieve aan dit stelsel vorm zal geven ?
Deze vraag houdt een aantal deelvra-
gen in. Voor welke categorieën zal
dit gelden ? Voor langdurige werklo-
zen ? Ik dacht nochtans dat hierover
een akkoord bestond. Voor nieuwko-
mers ? Maar wat verstaat men onder
nieuwkomers ? Zal dit stelsel breder
worden geïnterpreteerd voor een rui-
mere groep van migranten ? Wie
richt wat in ? Ik denk aan de centra
voor beroepsopleiding of aan het on-
derwijs voor sociale promotie.

Momenteel vindt in de Commissie
voor Onderwijs de bespreking plaats
van het ontwerp van decreet van de
Vlaamse Executieve over de basis-
educatie, waarbij uitdrukkelijk naar
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de doelgroep van de migranten wordt
verwezen. Minstens drie instanties
houden zich hiermee bezig. Er zijn
er uiteraard nog meer, vermits ook
Minister Lenssens een aantal lessen
voor migranten subsidieert. Coördi-
natie is dus noodzakelijk en linken
moeten  worden  ge legd  met  de
VDAB.

Eén van de gunstige gevolgen van het
verplicht karakter van dit stelsel is
dat het tevens gaat om een verplich-
ting die de overheid zichzelf oplegt
teneinde een voldoende aanbod te
voorzien. Hoe zal de link worden ge-
legd naar een eventueel positief of
negatief sanctionerende instantie, zo-
als trouwens ook voor de Belgen is
voorzien ? Het is zeker niet onze be-
doeling hier te pleiten voor uitzonde-
ringsregels voor migranten.

Welke norm van bekendmaking en
promotie zal aan dit stelsel worden
gegeven ? Het heeft natuurlijk niet
veel zin een stelsel op te zetten zon-
der de betrokken doelgroep te infor-
meren, te meer omdat het om een
vrij moeilijk te bereiken doelgroep
gaat.

Welke vormen van positieve en nega-
tieve sanctionering zal de Executieve
voorzien ? Zal er een bezoldiging
worden uitgekeerd zoals bij de be-
roepsopleiding - en bezoldiging is
misschien een groot woord voor de
40 frank die wordt uitbetaald - is er
een tussenkomst in de verplaatsings-
kosten, vrijstelling van stempelcon-
trole ? Dit alles in de positief sanctio-
nerende zin. In de negatief sanctione-
rende zin : op welke wijze zal deze
verplichting hard worden gemaakt,
zoals dit ook geldt voor Belgen die
een aantal beroepsopleidingen niet
wensen te volgen ? Er bestaat een
protocol tussen de RVA en de
VDAB. Hoe zal dit protocol con-
creet op de migrantengroep van toe-
passing zijn ?

Mijn hoofdvraag - en ik heb ze
reeds gesteld - is wanneer dit ge-
coördineeerd stelsel  in werking
treedt ? Hoe zal het bekend worden
gemaakt ? Ik pleit om er geen gras
te laten over groeien.
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Naar aanleiding van de bespreking
van de migrantennota werd gezegd
dat heel wat positieve maatregelen in
de nota van de Vlaamse Executieve
zijn vervat en ook in de voorstellen
die door mevrouw D’Hondt werden
geformuleerd. Het komt er vooral op
aan minder te debatteren maar, van
zodra een consensus wordt bereikt,
deze maatregelen zo vlug mogelijk
effectief op het terrein uit te voeren.

Mijnheer de Minister, op deze
kreeg ik graag een antwoord.

vragen

De Voorzitter : De heer Beysen
heeft het woord.

De heer E. Beysen (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik maak
graag van deze gelegenheid gebruik
om mij aan te sluiten bij de interpel-
latie van collega Van Peel.

Herhaaldelijk werd de laatste tijd ge-
zegd dat de fase van bekijken en oor-
delen voorbij is, dat er over het mi-
grantenbeleid genoeg werd gepraat
en dat het er thans op aankomt een
aantal concrete maatregelen te tref-
fen.

Reeds op 17 januari van dit jaar werd
in de Kamer van Volksvertegenwoor-
digers een eerste debat over het mi-
grantenbeleid gevoerd. In het verslag
van dat debat zegt de heer Van Hec-
ke, woordvoerder van de CVP, ik ci-
teer : ,,Mijnheer  de Voorzitter, om
te besluiten zeg ik dat wij verwachten
dat de Regering” - het geeft niet of
het hier gaat om de Executieve of om
de nationale Regering - ,,ten laatste
binnen drie maanden een programma
voorstelt met een strikte timing en
een concrete agenda”. Nadien volgt
die fameuze zin, ik citeer : ,,De fase
van het bekijken en het beoordelen
is voorbij. De CVP wil dat er nu snel,
zeer snel wordt gehandeld.”

Tijdens de voorbije maanden heeft
de CVP trouwens meermaals aange-
drongen dat er nu snel en efficiënt
moet worden gehandeld. In dat ver-
band kan ik enkel een politieke vraag
stellen. Heeft de CVP-fractie dan zo
weinig impact op het beleid ? In de
Executieve hebben zij toch de Minis-
ters bevoegd voor Welzijn en Onder-
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wijs, die inzake deze problematiek
een vinger in de pap hebben.

Ondertussen moeten wij evenwel
vaststellen dat men maar blijft raas-
kallen. Tijdens het voorbije weekend
hebben wij verbouwereerd de uitla-
tingen gehoord van de Antrwerpse
burgemeester, die in paniek - maar
dat zijn wij van hem gewoon - heeft
gezegd dat hij een concrete oplossing
had gevonden door in Antwerpen
wijken, uitsluitend voor vreemdelin-
gen bestemd, voor te behouden. Aan
dergelijke uitspraken hebben wij niet
veel, zij kunnen de gemoederen be-
roeren en aldus wordt aan de publie-
ke opinie getoond dat wij eigenlijk
niet goed weten wat wij willen. Dat
alles kan wellicht het gevolg zijn van
het feit dat zovelen met het migran-
tenbeleid bezig zijn.

Via de Interministeriële Confederen-
tie, die mijns inziens geen goede for-
mule is om tot concrete maatregelen
over te gaan, stellen wij vast dat niet
minder dan drie Ministers voor deel-
aspecten van het migrantenbeleid be-
voegd zijn. Ik geeft er de voorkeur
aan dat ter zake in de Executieve een
afspraak tot stand zou komen en dat
ert één Minister is, die zich voortaan
met de concrete uitwerking van de
aspecten van het migrantenbeleid -
vanzelfsprekend in overleg met de
collega’s die daarvoor rechtstreeks
bevoegd zijn - zou bezig houden.
Dit zou derwijze moeten worden op-
gevat dat men tot een gecoofdineer-
de aanpak komt. Zoals dat thans ge-
beurt vorderen wij niet.

Te veel instanties houden zich zoge-
zegd bezig met het migrantenbeleid
en iedereen wil daarbij een pluim op
zijn hoed steken. Ik vraag mij af of
iemand, gelet op het delicate karak-
ter van de materie, een pluim op zijn
hoed kan steken.

Tot de Gemeenschapsminister voor
Tewerkstelling zou ik twee concrete
vragen willen richten. Ten eerste, het
opleggen van taalcursussen is onge-
twijfeld een van de meest integratie-
bevorderende maatregelen. In het
advies, verstrekt door de Interminis-
teriële Confederentie, werd bepaald
dat dit een goede maatregel zou zijn.
Dat werd evenwel onmiddellijk ge-
volgd door een negatief advies van
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de Hoge Raad voor de Migranten,
die zich daartegen afzet. Is dit de re-
den waarom er tot dusver niets is ge-
beurd ? Het antwoord daarop kan
waarschijnlijk nu door de Minister
worden verstrekt.

Plannen op lange termijn blijven
vaak vrome intenties. Is er op korte
termijn een concreet plan waarin de
verplichte taalcursussen gefaseerd en
gedetailleerd, zoals de heer Van Peel
heeft gevraagd, opgenomen zijn ?

Mijnheer de Minister, ik zou u dank-
baar zijn indien u daarop zo duidelijk
mogelijk antwoordt. Dit zou de ge-
sprekken die daarrond  worden ge-
voerd ten goede komen.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik kan
niet nalaten aan te sluiten bij de in-
terpellatie van de heer Van Peel.

Ik stel mijn vragen daaromtrent voor
de derde keer. Op 2 mei jongstleden
interpelleerde ik de Executieve over
haar houding op de Interministeriële
Conferentie inzake de taallessen. Ik
kreeg toen geen antwoord van Minis-
ter Lenssens.

Veertien dagen geleden stelde ik, sa-
men met andere collega’s dezelfde
vragen. Ook toen kregen wij geen
antwoord. Ik hoop dat een interpella-
tie van een lid van de meerderheid
zoveel gewicht in de schaal zal wer-
pen, dat de vragen nu wel zullen wor-
den beantwoord.

Men kan lachen met het spel van
vraag en antwoord en het politieke
spel daarrond. Ik vind het echter zeer
schrijnend dat dit spel ook wordt ge-
speeld rond de migrantenproblema-
tiek.

Volgens vorige sprekers kan er niet
langer meer naast elkaar worden ge-
praat. Ik ben het daarmee volkomen
eens. Eigenlijk moet er niet meer
worden gepraat, maar worden gehan-
deld. De polemiek rond de uitspra-
ken van de Antwerpse burgemeester
bewijst hoe dringend de zaak is.

Ik zet mij met klem af tegen de visie
van de Antwerpse burgemeester.
Wanneer zijn beleidsvisie wordt ge-
hanhaafd, moeten er geen taalcursus-
sen worden georganiseerd. Dan wo-
nen de migranten in getto’s en kun-
nen zij er terecht in hun eigen taal.
Volgens mij moet men vanuit alle
hoeken tegen dit standpunt reageren.

De juiste beleidsvisie is deze die door
de Koninklijke Commissaris duidelijk
naar voren werd gebracht in de twee-
de migrantennota. SP-Voorzitter
Vandenbroucke probeerde begrip op
te brengen voor de uitspraken van de
Antwerpse burgemeester. Wij gaan
ervan uit dat de uitspraak van de bur-
gemeester een vergissing is van ie-
mand die in paniek reageert, rade-
loos is en alleen electorale angst als
drijfveer heeft.

Elke vergelijking met de joodse wij-
ken in het Antwerpse heeft geen zin.
Een groot aantal joden wonen trou-
wens niet in deze wijk. Degenen die
er wonen, wonen er om economische
redenen, verenigd rond hun belang-
rijkste industrietak, de diamantnij-
verheid. Bovendien is de joodse ge-
meenschap een welvarende gemeen-
schap die zelf kan en wenst te inves-
teren in eigen onderwijs, hulpverle-
ning en ontspanning. Of deze ge-
meenschap geïntegreerd is volgens de
notie inpassing, zoals in de nota van
mevrouw Dhondt wordt bepaald, is
echter een andere vraag. Immers,
een groot gedeelte van de joodse be-
volking spreekt geen of te weinig Ne-
derlands en heeft er ook geen be-
hoefte aan.

De situatie is dus totaal anders dan
bij de Turkse en Marokkaanse ge-
meenschap. Deze bevolkingsgroepen
wonen geconcentreerd uit sociale
overwegingen, omdat huisvesting in
andere wijken financieel of feitelijk
niet toegankelijk is. De Marokkaanse
en Turkse gemeenschap is niet welva-
rend en kan niet de middelen opbren-
gen om haar eigen gemeenschap te
organiseren. Wanneer ze dat wel
doet, wordt ze dadelijk afgestraft. Ik
verwijs hierbij naar de oprichting van
een moskee en ontmoetingscentrum.

Volgens de SP-voorzitter is de vrij-
heid van vestiging prioritair. Deze
vrijheid is echter vals, omdat ze vals

is in de feiten. Migranten die in een
andere wijk willen gaan wonen krij-
gen immers vaak te horen : ,,wij  ver-
huren niet aan vreemdelingen”. Mi-
granten die hun kind niet in een con-
centratieschool willen inschrijven
krijgen vaak te horen :,,wij  schrijven
geen vreemde kinderen meer in”.

Het enige beleid is dan ook de feite-
lijke mogelijkheid creëren tot sprei-
ding. De drie belangrijke pijlers daar-
van zijn : de politieke tolerantie, een
politiek van huisvesting en een poli-
tiek van taallessen.

Vanochtend nog, in het programma
van de BRT, waar werd ingegaan op
de gettogedachte van de burgemees-
ter van Antwerpen, was er een verte-
genwoordiger van het vreemdelin-
gencollectief die zegde : één van de
belangrijkste zaken in verband met
huisvesting en integratie zijn de taal-
lessen. Vandaar dat ik mij ook van-
daag aansluit bij wat collega Van Peel
heeft gezegd met dien verstande dat
er eigenlijk nog een voorliggende
vraag rijst.

Nadat ik Minister Lenssens interpel-
leerde op 2 mei en veertien dagen
geleden is het voor mij nog altijd niet
duidelijk geworden of de Executieve
nu eigenlijk achter de beslissing staat
van de Interministeriële Conferentie,
waar u, mijnheer de Minister, als lid
deel van uitmaakte. Inderdaad, on-
middellijk na de beslissing van 3 april
heeft de Hoge Raad voor Migranten
die beslissing zwaar op de korrel ge-
nomen, naar ik meen terecht omdat
men stelde dat men de taalcursussen
niet met een vingerknip kan organi-
seren en die dan als sanctie aanwen-
den omdat men dan weer in het nega-
tieve en repressieve beleid vervalt.
Er moet eerst een structuur van taal-
lessen worden opgezet, vooraleer
men iemand kan dwingen om taalles-
sen te volgen.

In antwoord daarop werd door het
kabinet van Minister Lenssens gerea-
geerd met de opmerking dat de be-
slissing van de Interministeriële Con-
ferentie met een korreltje zout moest
worden genomen en dat alles zo’n
vaart niet zou lopen. Hoe dan ook,
ik heb nog altijd geen antwoord ge-
kregen op de vraag of de Vlaamse
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Executieve staat achter de beslissing
van de Interministeriële Conferentie
met betrekking tot de verplichte taal-
lessen of achter de visie van de Hoge
Raad voor Migranten.

Wat is de politiek van de Executie-
ve ? Als men achter de beslissing van
de Interministeriële Conferentie
staat, kan ik mij aansluiten bij de vra-
gen die door de heer Van Peel wer-
den gesteld, namelijk hoe gaat men
dat nu concreet en op korte termijn
uitwerken.

Ik heb nog één bijkomende beden-
king, namelijk als men komt tot het
opleggen van het volgen van de taal-
cursussen, zit dan misschien het poli-
tieke addertje in het gras van de zo-
genaamde vormingscursussen waar-
van wij weten dat u daar als Gewest-
minister helemaal geen voorstander
van bent, maar uw collega in de na-
tionale Regering wel. Hebt u mis-
schien angst dat met dit systeem via
een achterdeur een stuk vormings-
plicht wordt ingevoerd ?

De Voorzitter :
heeft het woord

Mevrouw De Meyer

Mevrouw M. De Meyer (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, iedereen
in het halfrond is het erover eens dat
de integratie een belangrijke zaak is
en dat de kennis van de taal daarvan
een essentieel element vormt. Dit is
niet in het minst het geval voor de
migrantenvrouwen van wie de inte-
gratie sterk wordt belemmerd door-
dat zij het Nederlands meestal on-
machtig zijn, hoewel zij wel degelijk
willen communiceren met andere
vrouwen uit de buurt of uit de straat.

Ik kan daarvan een praktisch voor-
beeld geven. In het Waasland wor-
den taalcursussen voor migranten-
vrouwen georganiseerd die een groot
succes kennen. De migrantenvrou-
wen zelf vragen ernaar en dringen
aan om de cursussen te kunnen en te
mogen volgen.

Spreekt men in dit verband over het
sanctioneren in geval van het niet-
volgen van taallessen, dan kan er al-
leen maar sprake zijn van positieve

stimulansen. Zoals voor het globale
migrantenbeleid, moet ook hier een
positieve benadering worden uitge-
werkt.

Het jongste rapport van mevrouw
D’Hondt toont trouwens nogmaals
ten overvloede aan dat het sterk ge-
wortelde vooroordeel dat migranten
zouden profiteren van de werkloos-
heid, absoluut een fabeltje is. Nu de
migrantengemeenschap zelf ook
meer en meer mondig wordt en het
recht op zelforganisatie opeist, vormt
de taalkennis van het land waarvoor
men definitief heeft gekozen om er
te wonen, een essentieel element
voor integratie en een middel tegen
het oprukkende racisme.

De taallessen, die er zo vlug mogelijk
moeten komen, zijn geen eindpunt,
maar wel het begin. Het geven van
taallessen alleen lost het probleem
immers niet op, maar zorgt wel voor
een opstapje voor de oplossing van
het groter probleem.

Wij pleiten dan ook voor een snelle
uitvoering van de voorgestelde maat-
regelen.

De Voorzitter : Minister De Wulf
heeft het woord.

Minister R. De Wulf (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, de heer Van Peel en de andere
leden van de Raad die zich bij zijn
interpellatie hebben aangesloten,
hebben een eensluidende mening
over de invoering van een stelsel van
verplichte taallessen voor migranten
geformuleerd.

Ik was van plan om de door de Inter-
ministeriële Conferentie goedgekeur-
de tekst over het migrantenbeleid in
herinnering te brengen. Aangezien
de heer Van Peel al de essentiële
hoofdstukken ervan heeft geciteerd,
zal ik daarover heenstappen om on-
middellijk de globale en concrete
context te situeren en de huidige
stand van zaken te geven.

Ik kan reeds formeel verklaren -
hiermee beantwoord ik de vragen
van de verschillende interpellanten
- dat ik de maatregelen in het kader
van een integratiebeleid voor migran-
ten die in de Interministeriële Confe-

rentie werden voorgesteld en door de
Vlaamse Executieve bekrachtigd,
volledig ondersteun.

De inventaris waarvan sprake in de
nota van de Interministeriële Confe-
rentie, werd door mijn diensten op-
gemaakt. Bijgevolg zijn wij nu op de
hoogte van het aanbod van taallessen
voor migranten in Vlaanderen. De
vraag kan worden gesteld op welke
manier en eventueel in welke mate
wij het aanbod zullen moeten verrui-
men om tegemoet te komen aan de
vraag.

Het bestaande aanbod is erg dispa-
raat en wordt gesubsidieerd betoe-
laagd via verschillende kanalen. Een
belangrijk aandeel van deze taalles-
sen wordt verzorgd door VZW’s, via
subsidiëring door de Administratie
voor Gezin en Maatschappelijk Wel-
zijn of de Administratie voor Onder-
wijs en Permanente Vorming, via
omkadering door tewerkstellingspro-
gramma’s of via de projecten voor
bestrijding van kansarmoede. Ook
het onderwijs voor sociale promotie
biedt Nederlandse taallessen voor an-
derstaligen aan.

De heer Beysen heeft, samen met de
heer Van Peel, de aandacht gevestigd
op de noodzaak tot coördinatie. Wel-
nu, hieruit kan men duidelijk afleiden
dat die coördinatie er is. Van bij de
start werd collega Lenssens aange-
duid om de verschillende initiatieven
die in de diverse bevoegdheidssferen
door de leden van de Vlaamse Exe-
cutieve worden genomen te coördi-
neren. Daarom ook heeft collega
Lenssens hier enkele weken geleden
de globale nota namens de Vlaamse
Executieve voorgedragen.

Naast het bestaande aanbod
gewerkt aan een uitbreiding.

wordt

Ten eerste, naast de reeds bestaande
schakelprojecten in de STD Hasselt
werd door de diensten van de VDAB
een voorstel uitgewerkt voor bijko-
mende taallessen voor werkloze mi-
granten in verschillende STD’s  waar
grote concentraties migranten aan-
wezig zijn. Daarvoor werd een sup-
plementaire uitgave van 11 miljoen
voorzien.

Ten tweede, wordt bij collega Lens-
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sens een besluit voorbereid op de
structurering van de migrantendien-
sten, dat taallessen voorziet.

Ten derde, ook via het ontwerp-de-
creet basiseducatie van collega Coens
wordt het taallessenaanbod uitge-
breid.

Het door de Interministeriële Confe-
rentie voor het migrantenbeleid
goedgekeurde voorstel legt de klem-
toon van de actie wat de langdurig
werkloze migranten betreft, bij de
Gewesten via de plaatsingsdiensten.
Voor het Vlaamse Gewest speelt de
VDAB hierbij dus een cruciale rol.

Daarom werden aan het Beheersco-
mité van de VDAB de hierna volgen-
de voorstellen voorgelegd.

Ten eerste, de inventaris van het taal-
lessenaanbod zal worden opgesplitst
per STD naargelang het werkingsge-
bied van de organisatie. Deze inven-
taris wordt overgemaakt aan de ver-
schillende STD’s.

Ten tweede, de STD’s zullen nagaan
met welke derden eventueel kan wor-
den samengewerkt om de doorver-
wijzingsmogelijkheden voor langdu-
rig werkloze migranten inzake taal-
lessen te vergroten, naast het eigen
aanbod binnen de VDAB. Eventuele
samenweringsvoorstellen worden
voor goedkeuring voorgelegd aan het
Beheerscomité van de VDAB, na be-
spreking en na advies van de STC’s
en rekening houdend met de reeds
bestaande betoelaging.

Cursisten van derden waarmee een
samenwerkingsovereenkomst werd
afgesloten, hebben recht op de socia-
le prestaties van beroepsopleiding.
Mijnheer Van Peel, u gaf mij de in-
druk daarover nogal denigrerend te
spreken. De premie voor de beroeps-
opleiding van 40 frank per uur en de
vergoeding van de verplaatsingskos-
ten komen uiteraard bovenop de
werkloosheidsuitkering. Ik meen dus
niet dat dat systeem op de korrel kan
worden genomen. Met andere orga-
nisaties kan eventueel contact wor-
den genomen voor vrijblijvende sa-
menwerking.

Ten derde, op basis van het eigen

aanbod aan taallessen binnen de
VDAB én van de eventuele samen-
werkingsovereenkomsten met der-
den kunnen de plaatsingsdiensten die
langdurige werkloze migranten door-
verwijzen voor wie een taalopleiding
noodzakelijk is voor hun professione-
le wederinschakeling. Aan de VDAB
wordt gevraagd een voorstel uit te
werken in verband met deze doorver-
wijzing.

Bovendien wordt de VDAB verzocht
een voorstel uit te werken tot regi-
stratie van de onvoldane vraag naar
taallessen bij langdurige werkloze mi-
granten per STD. Op basis van deze
gegevens kan een planning worden
opgemaakt voor het bijkomend aan-
bod aan taallessen voor de komende
jaren. Hier is weliswaar op spoed
aangedrongen, maar het spreekt van-
zelf dat die nieuwe infrastructuur en
de nodige oplossingen niet zo maar
uit de mouw kunnen worden ge-
toverd. Ik zal in elk geval proberen
om zo vlug mogelijk een serieuze
planning te laten vastleggen. Als het
niet zo vlug als gewenst verloopt,
heeft dat te maken met het overleg
dat moet worden georganiseerd tus-
sen de verschillende organisaties. Ik
wil in elk geval wachten tot dat over-
leg beëindigd is.

Mijnheer Van Peel, ik reken erop dat
het supplementair aanbod voor taal-
lessen tegen september van dit jaar
operationeel zal zijn.

Dan was er uw vraag wat in het voor-
stel van de Interministeriële Confe-
rentie de rol zal zijn van de VDAB,
van het onderwijs, van de sociale pro-
motie en van de centra voor basis-
educatie.

Uit wat ik zei hebt u al kunnen aflei-
den dat de VDAB zich zal richten
naar de langdurig meestal onge-
schoolde werkloze migranten. Uit de
statistieken blijkt dat in Vlaanderen
6.394 migranten langer dan 1 jaar
werkloos zijn waarvan 2.695 EEG-
ers en 3699 niet EEG-ers, 43 procent
van hen zijn vrouwen.

Het doel van de taallessen is tewerk-
stellings- en opleidingsprojecten aan
te passen aan cursisten met een laag
opleidingsniveau en een gebrekkige

kennis van het Nederlands. Het
spreekt voor zich dat werken aan de
taalvaardigheid van de cursisten een
noodzakelijke maar onvoldoende
voorwaarde is. Er moet een globaal
aanbod - waarvan Nederlandse taal-
lessen een onderdeel zijn - worden
uitgewerkt dat migranten in staat
stelt om via alle mogelijke tussen-
stappen een beroepskwalifikatie te
verwerven die aansluit bij hun moge-
lijkheden.

Daarnaast blijft het absoluut noodza-
kelij k nieuwe mogelijkheden voor
taallessen voor andere migranten-
groepen te creëren. Daar is een be-
langrijke rol weggelegd voor het on-
derwijs en voor de centra voor basis-
educatie. Ik wil erop wijzen dat een
éénzijdige benadering van taallessen
alleen gericht op werkloze migran-
ten, moeilijk aanvaardbaar is, aange-
zien de integratie de hele groep mi-
granten moet bereiken, en daarbin-
nen moeten zeker de zwakste groe-
pen aan bod komen. Dat zijn onder
andere de laaggeschoolden, die soms
niet eens uitkeringsgerechtigd zijn,
en vooral de vrouwen.

Het grootste deel van hen kan niet
eens werkloos worden, terwijl ze toch
een belangrijke rol vervullen als cul-
tuuroverdraagsters in het gezin. An-
dere doelgroepen zijn onder andere
jongeren, totaal Nederlands-onkun-
digen enzovoort. Om deze doelgroe-
pen te bereiken zijn initiatieven van
andere instellingen noodzakelijk.

In verband met de sanctionering kan
ik het volgende zeggen. Bij de be-
roepsopleidingen kunnen de slaag-
kansen van migranten worden ve-
hoogd door het bijwerken van taal-
kennis als onderdeel van de opleidin-
gen een betere individuele opvolging
en begeleiding van migrantencursis-
ten tijdens de opleiding.

Als positieve stimulans voor het vol-
gen van deze taallessen in het kader
van de VDAB-schakelopleidingen
ontvangen de werkloze cursisten de
beroepsopleidingspremie van 40
frank per uur en de verplaatsingsver-
goedingen. Naast deze beroepsoplei-
dingspremie is ook de motivering van
de cursisten van groot belang. Hier-
aan kan worden gewerkt via de
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Weer-Werkteams door bemiddeling,
de werving van cursisten via migran-
tenorganisaties, het inlassen van een
stageperiode in een onderneming en-
zovoort.

Wat de sancties betreft voor niet vol-
gen van een aanbod inzake taallessen
georganiseerd door de VDAB, kan
men stellen dat deze binnen het toe-
passingsgebied vallen van de bestaan-
de nationale werkloosheidsreglemen-
tering en het protocol van 22 decem-
ber 1988 waarbij manifeste weigerin-
gen worden gesignaleerd.

Dat was, mijnheer de Voorzitter, de
algemene context waarbinnen onze
concrete voorstellen zich situeren.

Ik wil er nog aan toevoegen dat de
betrokkenen rechtstreeks zullen wor-
den bereikt en dat er een sensibilise-
ringscampagne zal worden gevoerd
langs de migrantenorganisaties en
langs alle andere sociale begelei-
dingsdiensten die zich met migranten
bezighouden. Wij zijn er bijgevolg
van overtuigd dat al degenen die voor
de maatregelen in aanmerking ko-
men vrij spoedig op een zeer ruime
schaal op de hoogte zullen zijn ge-
bracht. (Applaus)

De Voorzitter :
heeft het woord.

Mevrouw Vogels

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ik zal zeer kort zijn. Ik
dank de Minister voor zijn antwoord.
Driemaal is scheepsrecht, zodat ik nu
toch een begin van antwoord heb ge-
kregen op mijn vragen in verband
met de taallessen.

Ik ben verheugd dat het de mening
van de Vlaamse Executieve is dat
niet van vandaag op morgen sancties
kunnen worden ingevoerd en dat
men bezig is met de concrete registra-
tie van al wat aan taallessen bestaat.
Het is niet alleen de kwantiteit maar
ook de kwaliteit die een rol speelt bij
het slagen van de taalleergangen.

Ik verwijs hier naar wat er in het ver-
leden al werd georganiseerd maar
wat op dat stuk ook is vastgelopen
ingevolge onmacht en bij gebrek aan
middelen. Ik verwijs vooral naar de
taalcursussen die werden ingericht in

het kader van de kredieten voor Ge-
zin en Welzijn. Die leergangen wer-
den dikwijls georganiseerd door vrij-
willigers en door pas afgestudeerde
leerkrachten die helemaal niet de
didactiek hadden of niet over de di-
dactische middelen beschikten om
een taal aan te leren aan migranten
die bovendien vaak analfabeet zijn.
Ook in verband met ongeschoolde
langdurig werklozen en met vrouwen
zal men in de toekomst met die pro-
blematiek worden geconfronteerd.
Het heeft dus geen zin taallessen te
organiseren als men kwalitatief niet
over de juiste aanpak beschikt. Er is
dus ook dringend nood aan didac-
tisch materiaal. In dat verband heb
ik niets in uw antwoord gehoord. Ik
hoop dat ook op dat vlak wordt ge-
werkt.

Aangezien het hier om een complexe
aangelegenheid gaat vraag ik mij af
of men niet eerder moet overgaan
naar een samenbundeling binnen één
enkele structuur van al die taallessen
zodat niet her en der wordt geëxperi-
menteerd maar dat zij worden geor-
ganiseerd binnen de basiseducatie,
zoals ook in het buitenland gebeurt.
De VDAB moet in verband met de
taallessen voor langdurig werklozen
bijvoorbeeld, een beroep kunnen
doen op de basiseducatie.

Het heeft volgens mij geen zin binnen
de VDAB-middenstandsopleiding
cursussen op te zetten precies omwil-
le van de complexiteit en de nood-
zaak aan begeleiding ter zake. Ik zou
veel liever zien dat die zaken worden
geconcentreerd binnen één structuur
waar de nodige middelen en begelei-
ding kan leiden tot een kwalitatief
hoogstaande cursus.

De Voorzitter : De heer Beysen
heeft het woord.

De heer E. Beysen : Mijnheer de
Voorzitter, sta mij toe zeer kort een
repliek te geven. Wij hebben een
aantal zeer goede bedoelingen ge-
hoord die door Minister De Wulf
werden verwoord. Het zal er natuur-
lijk op aankomen die goede bedoelin-
gen ook nog waar te maken. Gelet
op de betrokkenheid van zovele in-
stanties uit ik mij daar sceptisch te-
genover, wetende hoe traag dergelij-
ke zaken hun beslag krijgen. Het zal

er dus op aankomen naar nieuwe me-
thoden te zoeken opdat dit proces
zou accelereren.

Toen ik daarstraks verwees naar de
coördinatie binnen de Executieve
bleek ik op het goede spoor te zitten.
Minister Lenssens doet inderdaad de
coördinatie. De heer Van Peel heeft
dus de verkeerde Minister geïnterpel-
leerd. Hij had zich beter tot zijn eigen
CVP-Minister Lenssens gericht, want
ik denk dat daar het schoentje knelt.

De Voorzitter : De heer Van Peel
heeft het woord.

De heer M. Van Peel : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb zowel Minister
Lenssens als Minister Coens aange-
pakt tijdens het debat over de mi-
grantennota. Op dat ogenblik kon
Minister De Wulf niet aanwezig zijn.

Op de vraag wie verantwoordelijk is
voor wat hebben wij vandaag een
aantal antwoorden gekregen die ons
enig perspectief bieden voor de toe-
komst.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De heer L. Peeters (SP) interpelleerde
Milieuminister T. Kelch terrnans
(CVP) omtrent de huisvuilverwerking
in Vlaams Brabant, hierin bijgetreden
door de heer W. Cortois (PVV)
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Interpellatie van de heer L. Peeters
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de huisvuilverwerking in
Vlaams Brabant

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Leo Peeters
tot de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over  de  huisvuilverwerkingsproble-
matiek in Vlaams Brabant.

De heer Peeters heeft het woord.

De heer L. Peeters (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, reeds bij
vorige uiteenzettingen in de Vlaamse
Raad heb ik getracht duidelijk te ma-
ken dat er inzake de mogelijke in-
planting van een verbrandingsoven
voor Vlaams Brabant problemen rij-
zen in de Vilvoordse regio.

De betrokken gemeentebesturen
maakten trouwens reeds begin dit
jaar gemeenteraadsbeslissingen over
omtrent hun verzet tegen de mogelij-
ke inplanting in deze reeds zwaar be-
laste kanaalzone. Dat de keuze voor
het Vilvoordse bij komende span-
ningsvelden zou creëren tussen
woonfunctie, milieu en verkeer lag
immers zo voor de hand. Dit project
is in feite de spreekwoordelijke drup-
pel. Gemeentebesturen en wijkco-
mité’s bundelen voor het ogenblik
hun verzet en harde acties zijn dan
ook in de maak.

Ze hebben hiervoor een aantal argu-
menten die onmogelijk kunnen wor-
den afgedaan als subjectief of voorin-
genomen. Laat mij toe om chronolo-
gisch te werk te gaan en hierbij de
diverse problemen op een rijtje te
zetten.

Vooreerst is er de keuze voor ver-
branding op zich. U kondigde via uw
ontwerp-afvalstoffenplan 1991-1995
wel aan dat verbranden pas de derde
schakel is, naast het voorkomingsbe-
leid en recyclage. Ik stel enkel vast
dat er met betrekking tot de verbran-
dingsoptie inderdaad in concrete
plannen en dito kredieten wordt
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voorzien, terwijl er voor het voorko-
men en het recycleren vaak enkel
sprake is van op te starten onder-
zoek, projecten en experimenten.

Ik stel anderzijds ook vast dat gezien
de capaciteit van de voorziene oven
te Grimbergen, er weinig hoop is op
het terugdringen van de afvalberg
wat toch een absolute noodzaak is.

U laat in Vlaams Brabant immers een
unieke kans liggen om eindelijk een
gedurfd pilootproject op te zetten dat
een mijlpaal kan betekenen voor de
afvalverwerking in Vlaanderen en
waarmee u ook de Vlaamse Execu-
tieve kan overtuigen.

Zo kom ik tot de instantie die de
opdracht heeft gekregen om een op-
lossing voor Vlaams Brabant uit te
werken. Namelijk het studiesyndi-
caat, dat gezien de moeilijkheden
rond het storten van afval in Wallo-
nië en het daaruitvoortvloeiende pro-
tocol met de heer Lutgen, zeer snel
diende te werken. De aard van de
werkzaamheden en de uiteindelijke
besluitvorming van dit syndicaat wor-
den intussen door diverse besturen,
intercommunales  en officiële instan-
ties in twijfel getrokken.

De commentaren van bijvoorbeeld
de intercommunale INCOVO op het
vlak zijn niet mals en diverse be-
heersorganen of officiële instanties
hebben het uiteindelijke rapport, of
rapporten, van het studiesyndicaat
nooit gezien. Bovendien kan men er-
op wijzen dat er naast de optie ver-
branden nooit een andere mogelijk-
heid is onderzocht geworden. Dit
wekt bij mij geen verwondering, want
de zogezegde specialisten die deel
uitmaakten van deze studiegroep zijn
degenen die in ons land reeds gedu-
rende meer dan 20 jaar ijveren voor
private verbrandingsinstallaties. Je
zou het een soort lobby kunnen noe-
men die in afval een winstgevend
produkt heeft ontdekt.

Dit brengt mij tot een volgend facet
van de discussie namelijk de beheers-
vorm. Door te opteren voor verbran-
ding zet men de overheid in de keuze
voor een zuivere beheersvorm nage-

Huisvuilverwerking Vlaams Brabant

noeg buiten spel. De kans dat de
privé-sector mee in de boot moet, is
reëel omdat de investeringskost hoog
is en de capaciteit zeer groot. Daar-
mee halen de hogervermelde specia-
listen opnieuw hun slag thuis, want
wie verbranden als afvalverwerkings-
methode kan verkocht krijgen, zit sa-
fe voor wat de participatie betreft.

Ook met deze eventuele participatie
vanwege de privé is niet iedereen bin-
nen de regio gelukkig, vermits het
overduidelijk blijkt dat rendement de
enige bekommernis zal blijven. Dit
heeft uiteraard invloed op de drang
tegen maximaal rendement  t e
werken en dit komt zeker de selectie-
ve ophaling niet ten goede. Om snel
en efficiënt te werken heeft de instal-
latie namelijk nood aan voldoende
calorische waarden. Brussel staakte
selectieve ophaling op het moment
dat de verbrandingsoven in werking
trad.

Met de grote capaciteit die u in Grim-
bergen plant, wordt de verleiding
ook groot om extra afval van elders
aan te voeren, wat in Neder-Over-
Heembeek  trouwens ‘s nachts  stie-
kem plaatsheeft. Uiteindelijk zal het
noodzakelijke rendement als kost-
prijselement zijn intrede doen en zal
men deze redenering uitspelen tegen
de lokale besturen en ophalingsinter-
communales.  Deze zullen dan lokaal
voor een dwingende keuze komen te
staan : meespelen of hogere belastin-
gen heffen. Dit zal, in tegenstelling
tot uw nobele beleidsoptie, hun aan-
dacht voor selectieve ophaling doen
verzwakken.

Op termijn zullen de concerns im-
mers alle baat hebben bij een hoge
toevoer van afval om te verbranden
en niet bij het stimuleren van de kwa-
liteitstoevoer van recycleerbare pro-
dukten voor herbruik. Parallel opte-
ren voor enerzijds verbranden in dit
mastodontproject en anderzijds recy-
clage en selectieve ophalingen stimu-
leren, maakt dat de laatste optie,
waarvoor trouwens haast geen mid-
delen beschikbaar zijn, het onderspit
zal moeten delven om het econo-
misch rendement van de verbran-

1686



„mammoetoven” 

L. Peeters

dingsinstallatie te
ren.

kunnen garande-

Ik kom daarmee onherroepelijk tot
het milieuvraagstuk. Een verbran-
dingsoven voor Vlaams Brabant in de
Grimbergse kanaalzone zorgt op zich
misschien nog niet voor ondraaglijke
milieu-overlast , maar gecumuleerd
met de reeds bestaande overlast en
ik citeer, Tessenderlo Chemie op
40,5 km, Carcoke op 3 km en de ver-
brandingsoven van Brussel op 6 km
lijken de vooruitzichten niet erg
rooskleurig.

Misschien kan een modern filtercon-
cept wel garant staan voor het respec-
teren van de EG-emissienormen,
maar eens buiten de schouw zal deze
norm veelvuldig worden overtreden.
Bij een aandachtige lezing van het
protocol van begeleidende maatrege-
len vond ik evenwel niets over een
eventuele neutralisatie van deze ex-
tra-vervuiling door maximale natuur-
lijke filters in de vorm van bos- en
natuurgebied. Wat ik wel lees is dat,
in tegenspraak tot vroegere uitspra-
ken van u en antwoorden op mijn
parlementaire vragen, het Bos van
Aa te Zemst, dat gezien zijn enorme
oppervlakte dienst zou kunnen doen
als een efficiënte groene long, op-
nieuw in de running is als mogelijk
residustort.

De gemeente Zemst is uitdrukkelijk
genoemd in het protocol en de enige
garantie die wordt geboden is dat zij
eventueel bij de besprekingen zal
worden betrokken

En dan komen we tot de verkeers-
problematiek. Cruciaal hierbij is de
aanvoerroute, waarvan sprake is in
het protocol en de verbetering van
de bestaande weg vanaf Buda. Een
onmiddellijke overname van die weg
door het Vlaamse Gewest is de enige
valabele mogelijkheid dienaangaan-
de gekoppeld aan de heraanleg met
oog voor de aanpalende bewoners en
zwakke weggebruikers. Hierover vin-
den we niets terug in het protocol.

Over de mogelijke aanvoer per schip
kan men kort zijn. Noch het Zeeka-
naal ten zuiden van Laken, noch de
Leuvens Vaart over haar hele lengte
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zijn uitgerust om het afval per schip
te laten aanvoeren. De bevolen stu-
die hieromtrent kan u laten schrap-
pen. Naar ik mag verhopen had dit
punt uit het protocol niet de bedoe-
ling om de daadwerkelijke verkeers-
problemen met betrekking tot het
wegverkeer, die zich hoe dan ook
zullen stellen, te verdoezelen.

Zo kom ik tot mijn slotconclusie. U
hebt een studiesyndicaat een welbe-
paalde opdracht gegeven. U vroeg dit
syndicaat om ook terdege rekening
te houden met economisch-techni-
sche, verkeers-technische en leefmi-
lieu-elementen. Ik kan mij nauwe-
lijks van de indruk ontdoen dat er
uiteindelijk helemaal geen rekening
werd gehouden met een aantal aan-
vankelijk belangrijke facetten.

Inzake leef- en milieuproblematiek
kiest u uiteindelijk de zone waarvoor
de alarmbel  nu reeds permanent rin-
kelt. De nabijheid van twee woon-
kernen, andere vervuilende indus-
trieën, twee ziekenhuizen en een
stadscentrum zijn daar wellicht niet
vreemd aan.

Inzake verkeer is deze kanaalzone
slecht uitgerust en overbelast. Getui-
gen daarvan zijn het enorme boch-
tenwerk tussen de afrit-Ring en het
chaotisch kruispunt Buda en de stuk-
gereden smalle rijweg tot Grimber-
gen.

Enkel het economisch element blijft
overeind, dat u nu, door een aanzien-
lijke meerkost  voor wegenis en ener-
gierecuperatie, ook hypothekeert. U
neemt daardoor een politieke beslis-
sing. U laat Vilvoorde aan de Darse,
uw enige houvast in dit dossier, links
liggen en u kiest voor Grimbergen.
Milieuoverwegingen tellen hier niet
meer mee en een heel gesjoemel met
compensaties wordt georganiseerd
om het project verkoopbaar te ma-
ken.

Tot slot wens ik aan de heer Minister
een aantal concrete vragen voor te
leggen. Eén, is de Minister bereid om
de huisvuilverwerkingsproblematiek
voor Vlaams Brabant opnieuw te on-
derzoeken en alternatieven voor ver-
branding voor te leggen aan de
Vlaamse Executieve ? De huidige ca-
paciteit van 470.000 ton is
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niet realistisch indien men een voor-
komingsbeleid wil voeren en aan re-
cyclage wil doen. Twee, kan voor
Vlaams-Brabant en voor de regio
Vilvoorde een minder milieubelas-
tende oplossing worden onderzocht
waarbij het economisch rendement
niet de enige maatstaf blijft ? Drie,
kan de Minister zijn uitspraak in ver-
band met het Bos van Aa, met name
dat dit gebied onder geen beding zal
worden gebruikt, bevestigen ? Wij
wensen dit natuurgebied niet op te
offeren en wij vragen u uitdrukkelijk
het niet in aanmerking te laten ko-
men voor het storten van residu van
verbrandingsovens.

In laatste instantie had ik graag uw
mening gekend over de beheersfor-
mule die zal worden aangewend.
Mijnheer de Minister, ik dring aan
om dit dossier opnieuw grondig te
onderzoeken. De discussie met de in-
tercommunales bewijst dat dit dossier
nog niet rijp is en onvoldoende ka-
dert in een algemeen beleid op vlak
van het leefmilieu.

De Voorzitter : De heer Cortois
heeft het woord.

De heer W. Cortois (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister,collega’s, ik sluit mij uiter-
aard aan bij de interpellatie van col-
lega Peeters, wat niet verwonderlijk
is, aangezien wij beiden uit de streek
komen die door uw plannen wordt
bedreigd.

Mijnheer de Minister, ik ben ervan
overtuigd dat een verkeerde beslis-
sing wordt genomen omdat de funda-
mentele benadering van de proble-
matiek van uwentwege helaas niet de
juiste was. Ik zal de argumenten van
collega Peeters niet herhalen, maar
u kon begrijpen dat van een Minister
bevoegd voor Leefmilieu een andere
benadering wordt verwacht dan van
een boekhouder die alleen op basis
van financiële en economische rede-
nen, waarbij het woord rendabiliteit
binnen dit beperkt kader centraal
staat, een besluit neemt, ten eerste,
om een ,,mammoetoven”  in te plan-
ten en, ten tweede, deze in te planten
op een plaats waarvan zonder veel
moeite en met een beetje gezond ver-
stand kan worden aangetoond dat dit
niet de geschikte plaats is.
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Van de Minister van Leefmilieu
wordt verwacht dat hij, alvorens een
besluit te nemen, meer dan gewone
aandacht zou besteden aan milieuef-
fecten die met dit project gepaard
gaan. Dit gebeurt nu op een moment
dat het besluit reeds is genomen.
Naar mijn mening zou een redelijke
aanpak erin bestaan alle elementen
van het dossier grondig te bestude-
ren, te evalueren en pas dan een be-
slissing te nemen.

Mijnheer de Minister, op dat stuk
bent u in de richting van de boekhou-
der geduwd. U hebt geen rekening
gehouden met uw verantwoordelijk-
heid voor het leefmilieu in de streek
waarvan collega Peeters terecht aan-
toont dat die vandaag reeds een pro-
bleemgebied is.

Zelfs mensen van uw eigen partij stel-
len zich vragen over de lokalisatie
van deze oven. Onder meer de heer
Ansoms vraagt zich met betrekking
tot de verkeersdensiteit, de toegan-
kelijkheid van de inplanting af of
reeds een MER is gemaakt, of er pre-
cieze cijfers zijn. Ik meen dat dit niet
het geval is en dat alleen voor deze
lokalisatie werd gekozen om finan-
cieel-technische en economische re-
denen. Dit is inderdaad niet de juiste
benadering.

Mijnheer de Minister, als u zich de
moeite getroost om de rijksweg af te
rijden van de Budabrug af waar dage-
lijks files zijn en als u bedenkt dat dit
de toegangsweg wordt voor de ver-
brandingsoven - waar, zoals collega
Ansoms zegt, dagelijks ongeveer 500
zware vrachtwagens, zouden moeten
rijden - weet u dat dit onmogelijk
is. Dit betekent een aanslag voor alle
omwonenden. Als u gevoelig is voor
de rentabiliteit, kunt u geen georga-
niseerde en rendabele aanvoer met
vrachtwagens naar deze lokalisatie
realiseren, omdat u zal stikken in de
enorme verkeersdrukte.

U heeft daar geen oplossing voor. U
zal op het vlak van rendabiliteit, ex-
ploitatie en het te volgen tijdschema
helemaal in de knoei raken. Er is
langs deze kant geen toegangsweg.
Als u zegt dat de toegangswegen zul-
len worden aangeltgd dan weet ik

wel dat het hier om een rijksweg
gaat, wat onder de bevoegdheid valt
van uw collega Sauwens, die in het
verleden herhaaldelijk heeft gezegd
dat wanneer het gaat om rijkswegen
gelegen langs woonkernen, die daar-
enboven voorbij sportinfrastructuur
komen, hij daarvoor erg gevoelig is.

Mijn concrete vraag is of u vandaag
reeds de toezegging heeft van Minis-
ter Sauwens dat die rijksweg, de
Brusselsesteenweg, totaal zal worden
gerenoveerd en uitgebreid, zodat het
een soort van autoweg wordt voor
het zwaar vrachtvervoer langsheen
het kanaal. Als die toezegging van-
daag niet bestaat, dan heeft u wel een
verbrandingsoven maar geen toe-
gangswegen. Met dit element dient u
toch rekening te houden.

Mijnheer de Minister, u kent mijn
standpunt dienaangaande. Ik denk
dat u enerzijds op het verkeerde
spoor is gebracht voor een stuk door
technocraten en plannenmakers die
alleen cijfers zien en geen mensen of
milieu en anderzijds, in hoofdzaak
met de verkeerde gesprekspartners
heeft van gedachten gewisseld, met
name de top van Haviland die in het
verleden het bewijs heeft geleverd
van onkunde en die via dit project
een ware machtsgreep uitoefenen en
verblind door de macht, een project
verdedigen dat voor de streek onleef-
baar is.

Mijnheer de Minister, de heer Pee-
ters en ikzelf kunnen u uitnodigen
om eens rustig in de streek te gaan
kijken hoe de situatie is. Ik geloof
dat het ogenblik nog niet is gekomen
om de discussie af te sluiten. Ik meen
dat u zich eerder nog eens moet be-
zinnen. Laten wij eens samen gaan
kijken. Raadpleeg nog eens grondig
uw dossiers. Neem ook de milieuele-
menten  erbij. Bekijk de verkeersden-
siteit en de problemen die daarbij rij-
zen. Ik meen dat de uiteindelijke op-
lossing de volgende zal zijn.

De Voorzitter : Mijnheer Cortois, u
valt in herhaling. U heeft recht op
vijf minuten en u heeft al acht minu-
ten gekregen. U moet begrijpen dat
ik u het woord moet ontnemen.

Minister Kelchtermans heeft het
woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, de heer Peeters
heeft reeds eerder in een actuele
vraag geïnformeerd naar de preciese
stand van het dossier inzake de ver-
brandingsoven voor Vlaams Brabant,
meer bepaald de optie Grimbergen
of het Vilvoordse. Ik heb hem dan
ook elementen van antwoord gege-
ven die voor een groot deel in het
verder verloop van dit dossier wor-
den bevestigd, namelijk dat de oplos-
sing in die richting moet worden gesi-
tueerd .

Rond dit thema werden reeds meer-
dere vragen gesteld, onder meer door
de heer Vermeiren, burgemeester
van Zaventem, door de heer Cortois
en de heer Peeters. Telkens werd ik
daarbij aangemaand binnen de kortst
mogelijke tijd een oplossing te zoe-
ken voor het geheel van de huisvuil-
problematiek in Vlaams Brabant.

De discussies daaromtrent, zowel bij
Haviland als bij Interleuven, zijn
reeds jaren aan de gang. U weet dat
er zich geen begin van oplossing aan-
diende op het ogenblik dat het Waal-
se Gewest komaf wenste te maken
met de ongebreidelde invoer van
huishoudelijk afval vanuit Vlaams
Brabant. Op dat ogenblik hebben wij
met collega Lutgen de afspraak ge-
maakt om binnen de kortst mogelijke
tijd tot een oplossing te komen, meer
bepaald naar de verwerking in
Vlaams brabant.

Dit behoort tot de historiek, maar ik
kan u zeggen dat wij ons hebben
geëngageerd om tegen einde 1992
een oplossing te hebben. In ruil daar-
voor aanvaardde het Waalse Gewest
dat er voorlopig nog gecontroleerd
mag worden gestort in Waals Bra-
bant door gemeenten uit Vlaams
Brabant. Een studiesyndicaat werd
opgericht, waar betrokkenen uit
Vlaams Brabant rechtstreeks een in-
breng hadden, evenals het Vlaamse
Gewest via OVAM. De conclusie er-
van was dat de verbrandingsoven het
best wordt ingeplant in het Vilvoord-
se. Daarnaast werden ook aanbeve-
lingen geformuleerd met betrekking
tot de capaciteit en de wijze waarop
de verwerking zou gebeuren. Het
studiesyndicaat heeft de optie ver-
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brandingsoven naar voren geschoven
en een capaciteit van 400.000 à
500.000 ton per jaar voorgesteld.

Wij hebben ook de alternatieven, die
door sommigen werden gesugge-
reerd, onderzocht. Onder meer werd
nagegaan of men niet tot een andere
indeling zou kunnen komen van de
regio Vlaams Brabant, enerzijds door
een gedeelte van Oost-Vlaanderen
of, anderzijds door een gedeelte van
Antwerpen erbij te betrekken, waar-
door natuurlijk andere opties qua in-
planting, organisatie en transport
moesten worden genomen. Deze op-
ties werden ten gronde onderzocht en
bleken uiteindelijk onhaalbaar. Van-
daar dat wij terugvielen op de eerste
aanbeveling, namelijk de inplanting
in het Vilvoordse. Onderzoek op het
terrein heeft uitgewezen dat een drie-
tal mogelijkheden zich aandienden,
waaronder degene die wij nu voorop-
stellen. Wij menen dat deze lokatie
de meest geschikte is, ook al zijn er
een aantal elementen ten nadele. Het
spreekt vanzelf dat een inplantings-
plaats nooit 100 ten honderd gunstig
of 100 ten honderd ongunstig is. Er
zijn altijd argumenten pro en contra.

Thans kom ik tot de concrete vragen.

Men zegt dat hier eenzijdig een optie
werd genomen inzake verbranding.
Deze beslissing kadert echter in het
globale Afvalstoffenplan, dat bij de
Vlaamse Executieve werd ingediend
en werd medegedeeld aan de Voor-
zitter van de Vlaamse Raad die ons
trouwens, via de Commissie uitno-
digt daarover besprekingen te voe-
ren, Tijdens de maanden september
en oktober zullen ook in de gemeen-
ten publieke hearings plaatsvinden.
Daar kunnen de opties die wij voor-
stellen worden beoordeeld. Deze op-
tie beantwoordt aan een gedeelte er-
van, Masterplan genoemd, derde
trap in het geheel van de verwerking
van huishoudelijk afval, namelijk de
verbranding, nadat de pijlers voorko-
ming en recyclage werden georgani-
seerd.

De resultaten ervan moeten we af-
wachten. Maar hoe dan ook, toch
blijkt een groot gedeelte afval in aan-
merking te komen voor verbranding.
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Niemand zal eraan twijfelen dat daar-
voor de nodige mogelijkheden moe-
ten worden gecreëerd. De optie daar-
voor is vijf grote verbrandingsovens
in Vlaanderen. Iedere provincie
moet dit voor zijn provincie als zijn
eigen verantwoordelijkheid aanvaar-
den. Uit de ervaring blijkt dat, wan-
neer men een inplantingsplaats voor-
stelt, niemand daarvoor te vinden is,
maar men is het er wel mee eens dat
een oplossing voor het probleem
moet worden gezocht.

Ook dit hebben we hier in Vlaams
Brabant ervaren, zelfs meer dan in
andere provincies, waar men die ver-
antwoordelijkheid reeds lang heeft
aanvaard en waar concrete opties
werden uitgewerkt, die reeds in uit-
voering zijn. In Vlaams Brabant
heeft men getracht dit althans gedeel-
telijk buiten hun eigen gebied te or-
ganiseren, wat onmogelijk is geble-
ken.

Verbranden is dus een belangrijke
schakel in de vier voorgestelde trap-
pen, met name voorkomen, recycle-
ren, verbranden en ten slotte het
storten van het residu, waarvoor aan-
gepaste stortmogelijkheden moeten
worden voorzien, meer bepaald voor
huishoudelijke storten. Dus storten
klasse-11 worden op termijn in het
Afvalstoffenplan trouwens onmoge-
lijk gemaakt en zullen op termijn uit
de organisatie van de afvalstoffenver-
wijdering verdwijnen.

De heer Peeters heeft alternatieven
gesuggereerd, maar hij heeft ze niet
uitdrukkelijk vernoemd. Graag zou
ik van hem vernemen welk concreet
operationeel alternatief kan worden
aangereikt voor ons voorstel. Tot op
heden heb ik dat nog niet gehoord.

De capaciteiten van de oven die in
Grimbergen zal worden geïnstalleerd
en die gans Vlaams Brabant zal be-
dienen, houden met de doelstellingen
voorkoming en recyclage rekening en
zijn realistisch ingesteld op het volu-
me huishoudelijk afval en gelijkge-
steld industrieel afval dat in aanmer-
king komt.

De alternatieven vevangen de ver-
branding dus niet, maar zorgen er-
voor dat er minder dient te worden
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verbrand, zoniet zou de capaciteit in
Vlaanderen, verdubbeld dan toch
ernstig worden verhoogd.

Ik meen in alle openhartigheid te mo-
gen zeggen dat het opnieuw opstar-
ten van een onderzoek - dat was
een van uw suggesties, ook de heer
Cortois heeft dit aanbevolen - naar
mijn gevoelen zinloos is. Wij hebben
immers voldoende gestudeerd en nu
moeten wij de politieke moed op-
brengen een beslissing te nemen. Ik
begrijp echter de gevoeligheden die
uit de toespraken van de collega’s
blijken. Ik wens deze beslissing dan
ook te nemen. Ik heb trouwens vol-
doende argumenten om ze te verant-
woorden.

Het economisch argument was niet
van eerste orde, maar wel het ecolo-
gische aspect. Niet alleen inzake de
verbranding zelf, werden de strengste
normen gesteld. Inderdaad, de
strengste normen i n z a k e  lucht-
emissies zullen worden gesteld. Ook
worden de meest geavanceerde tech-
nologieën ingezet, ook inzake het
transport. Beide sprekers hebben im-
mers de klemtoon gelegd op het
transport. Een van de redenen waar-
voor wij het aanvankelijke voorstel
opnieuw hebben bestudeerd en de
herindeling van Vlaams Brabant heb-
ben overwogen, was precies omwille
van de tansportproblemen, die zich
bij huishoudelijk afval van die om-
vang stellen.

Deze initiatieven werden onder-
zocht, maar wij zijn ervan teruggeko-
men. Grote zorg moet worden be-
steed aan het probleem van het trans-
port. Wij zullen onderzoeken of het
transport kan gebeuren via het water.
Daaromtrent bestaat nog geen for-
mele uitspraak, in de ene noch in de
andere richting. Hoe dan ook, door
de organisatie van het transport via
overslagstations kunnen de frequen-
tie en ook het transport zelf voldoen-
de worden gecontroleerd. Bovendien
zal het aantal transporten gevoelig
verminderen, vermits deze overslag-
stations precies tot doel hebben tot
grotere eenheidsvolumes te komen.

De heer Peeters heeft ook vragen ge-
steld in verband met het storten van
residus. Ter zake herinner ik aan wat
in het verleden reeds werd gezegd.
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Wij hebben aan de betrokken inter-
communales gevraagd hierover een
eigen voorstel uit te werken voor-
aleer globale beslissingen te treffen.
Dat was de afspraak. Het is niet aan
mij om te beslissen waar de residus
moeten worden gestort. Deze vraag
wordt gesteld aan de toekomstige be-
heerders-verantwoordelijken op het
domein van verwerking, voorkoming
en recyclage van huishoudelijk afval.

In het verleden werden trouwens ook
vragen gesteld in verband met het
bos van Aa. Ik heb toen gezegd dat
het bos van Aa niet in aanmerking
kwam voor het storten van residus of
ander huishoudelijk of ermee gelijk
gesteld industrieel afval. Tot op he-
den werd geen enkele optie geno-
men. Het zijn de intercommunales
die mij daaromtrent voorstellen moe-
ten doen.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ik
wil deze discussie doen kaderen in
het ontwerp van Afvalstoffenplan
1990-1995. Ongetwijfeld zullen wij
hierop in de loop van het volgende
parlementaire jaar nog terugkomen.

Samengevat, meen, ik dat het project
voldoende werd bestudeerd en voor-
bereid. Vervolgens werden de alter-
natieven grondig onderzocht : er zijn
geen betere voorhanden of zij wer-
den alleszins niet voorgesteld. Ook
de inplantingsmogelijkheden werden
voldoende onderzocht. Ingevolge de
mij gedelegeerde bevoegdheid vanuit
de Vlaamse Regering is het mij toe-
gelaten de inplantingsplaatsen aan te
duiden. Ik heb geopteerd voor Grim-
bergen. Ik zal een bouwvergunning
eisen, zoals in het MER voorzien. De
beslissing is evenwel altijd omkeer-
baar. Vanzelfsprekend zal de discus-
sie worden gevoerd naar aanleiding
van een concreet bouwdossier, mits
de vereiste ecologische technologie
om mogelijke hinder te vermijden.
Deze discussie zal door de MER wor-
den geobjectiveerd en een beslissing
in verband met de bouwvergunning
zal op basis van een MER worden
aangenomen.

De verkeerstechnische aspecten kre-
gen ter zake veel aandacht. Dat is
trouwens de reden waarom het

dossier een beetje vertraging heeft
opgelopen. De verkeerstechnische
aspecten betreffen ook de weg waar-
langs moet worden vervoerd. Het
vertrek is voorzien vanaf de Buda-
brug. Ter zake werd met de heer Sau-
wens nog geen overeenkomst be-
reikt. Eenmaal de andere beslissin-
gen genomen, zullen wij ook over dit
probleem overleg plegen teneinde
een oplossing te bereiken. Wel werd
reeds aangetoond dat inspanningen
zullen moeten worden geleverd om
deze weg te verbeteren.

Het protocol met Wallonië kwam
hier ook ter sprake. Dit protocol
vraagt een spoedige uitwerking. Wat
het volume betreft, beschikken wij
over voldoende argumenten en ob-
jectieve studies, zowel uit het verle-
den als ontwikkelingen voor de toe-
komst, die de huidige schaalgrootte
van deze oven verantwoorden.

Mijnheer de Voorzitter, er werd nog
een vraag gesteld omtrent de be-
heersformule. Ook dit blijft ter be-
spreking. Volgens mij moet het gaan
om een beheersformule waarbij va-
rianten mogelijk zijn. In ieder geval
moeten de gesprekken worden ge-
voerd tussen de particuliere sector
enerzijds, via de Milieuholding en
onrechtstreeks via OVAM en ander-
zijds de ophaalintercommunales en
de verwerkingsintercommunales. Dit
zijn de partners die momenteel aan
de gesprekken deelnemen. Het
spreekt vanzelf dat het uiteindelijk
initiatief voor de beheersformule
mits participatie van ieder van hen,
ook door ieder van hen zal worden
ingevuld. Indien sommige partners in
deze formule afwezig blijven, zal het
vanzelfsprekend ook met minder
partners moeten gaan in het geheel
van de beheersformule.

Mijnheer de Voorzitter, ik meen op
het grootste gedeelte van de vragen
te hebben geantwoord.

Ik herhaal dat ik geen enkel argu-
ment zie om terug te komen op de
beslissing die reeds lang had moeten
genomen zijn. Deze beslissing werd
in ieder geval ernstig voorbereid. Zij
moet uiteindelijk worden gefinali-
seerd en de oven moet toch op een
bepaalde plaats worden ingeplant.
Wij menen aan de streek en ook aan

de intercommunales voldoende
garanties te kunnen bieden om de
ecologische nadelen die dit project
zou kunnen meebrengen tot het strik-
te minimum te beperken. Bijgevolg
menen wij ook dat er geen bijkomen-
de ecologische milieubelasting zal
ontstaan wanneer de afspraken die
worden gemaakt ook in het bouwdos-
sier worden vastgelegd. Voor deze
discussie verwijs ik naar de milieu-
rapportering die aan het dossier zal
worden toegevoegd.

De Voorzitter : De heer Leo Peeters
heeft het woord.

De heer L. Peeters : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister, u
heeft gezegd dat u deze beslissing wil
laten kaderen in uw Afvalstoffenplan
1991-1995. Dit Afvalstoffenplan
werd nog maar pas naar de gemeen-
tebesturen gestuurd en zal pas binnen
afzienbare tijd aan de bevolking wor-
den voorgelegd. Bijgevolg kan u
daarvan de resultaten nu nog niet
kennen en moet u alleszins afwachten
of deze beslissing wel degelijk kan
kaderen in dat algemeen plan.

Wanneer  u  over  a l t e rna t i even
spreekt denk ik toch dat uit uw dos-
sier blijkt dat Vlaams Brabant zeer
specifiek is en dat qua voorkomings-
beleid en recyclage in Vlaams Bra-
bant nog veel weg heeft af te leggen.
Vandaar mijn uitspraak dat de capa-
citeit die u weerhoudt, namelijk
470.000 ton, niet meer verantwoord
zal zijn wanneer wij gedurende een
aantal jaren een beleid van voorko-
ming en recyclage zullen hebben ge-
voerd. U zit daar duidelijk in een
spanningsveld tussen de mastodont,
die u zelf wil bouwen en het beleid
inzake recyclage, dat uw afvalberg
zal moeten verminderen. De capaci-
teit die u op dit ogenblik weerhoudt
zal zeker niet de capaciteit van de
toekomst zijn, waarover nog heel wat
onderzoek moet worden verricht.

Het standpunt dat u inneemt in ver-
band met het Bos van Aa is in tegen-
spraak met wat u vroeger heeft be-
weerd. Immers, toen heeft u als Mi-
lieuminister zeer uitdrukkelijk ge-
zegd dat u dit gebied als een natuur-
gebied wilde behouden en het zeker
niet wilde laten in aanmerking ko-
men voor het storten van residu’s. Nu
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stel ik evenwel vast dat u zegt dat
een beslissing ter zake naar de be-
trokken intercommunales of naar de
nieuwe beheerders van de nieuwe
maatschappij, die zal worden opge-
richt, wordt geschoven. Welnu, ik
vrees dat deze beheerders geen ande-
re keuze zullen hebben dan dit ge-
bied te laten opofferen. Dat was in-
derdaad de ultieme belasting die u in
deze zwaar getroffen kanaalzone nog
kon leggen, met andere woorden
door het enige nog aanwezige natuur-
gebied ook nog op te offeren.

Mijnheer de Minister, collega Cortois
heeft u uitgenodigd voor een bezoek
ter plaatse. Ik ben ervan overtuigd
dat zulks zeer nuttig kan zijn. Wij
moeten ons inderdaad soms ter plaat-
se kunnen rekenschap geven van de
toestand en de eventuele gevolgen
van een bepaalde beslissing. Het gaat
niet enkel om de gevoeligheden van-
uit de regio, maar wij menen terecht
dat er te weinig rekening werd ge-
houden met milieuoverwegingen en
dat enkel het zuiver economische ele-
ment heeft gespeeld in deze beslis-
sing.

Mijnheer de Minister, er zullen in de-
ze regio harde acties worden gevoerd
waarbij ook wij zullen betrokken zijn.
Wij zullen ons niet zomaar neerleg-
gen bij deze beslissing en misschien
zal dat voor u dan de beste gelegen-
heid zijn voor een bezoek ter plaatse.

De Voorzitter : De heer Cortois
heeft het woord.

De heer W. Cortois : Mijnheer de
Voorzitter, ik feliciteer de Minister
voor zijn openhartig antwoord. Ik
ben echter ontgoocheld over het ant-
woord zelf.

Hij beweert dat het dossier grondig
werd bestudeerd. Uit zijn antwoord
blijkt veeleer dat het dossier niet vol-
doende werd bestudeerd. Het werd
grondig bestudeerd vanuit een enge
visie, namelijk het uitbouwen van
een installatie die economisch en fi-
nancieel  rendabel is  voor heel
Vlaams Brabant, voor 1 miljoen in-
woners.

Het alternatief is over provinciegren-
zen te zoeken. De provinciegrenzen
bestaan al meer dan 100 jaar. In het
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Vlaanderen waar men alles zoveel
beter doet, had men misschien kun-
nen uitkijken naar oplossingen die
niet gekoppeld waren aan de oude
Belgische provinciegrenzen. Dan kon
men tot economisch en financieel
meer rendabele oplossingen komen.

Ik stel vast dat intercommunales ook
nu nog in het Vlaamse Gewest meer
gehoor vinden dan de leden van de
Vlaamse Raad. Het systeem is op dat
vlak dus niet veranderd.

Mijnheer de Minister, u luistert al
maanden naar degenen naar wie u
niet moet luisteren. U zegt dat u het
dossier zeer ernstig heeft bestudeerd,
maar dat u geen oplossing heeft ge-
vonden voor het residu. U zegt dat
u nog een gesprek moet hebben met
Minister Sauwens voor het aanleggen
van de weg die een normale toegang
moet verlenen, De essentiële proble-
men die inherent zijn aan de exploita-
tie zijn niet opgelost.

Eén zaak staat vast, u hebt uw besluit
genomen. De milieueffecten zijn
voor een later stadium. Als manager
moet u echter de totaliteit van het
probleem bekijken. U hebt geen goe-
de toevoer en geen oplossing voor
het residu en toch gaat u verbranden,
dat begrijp ik niet.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de Voorzitter, ik heb een beslissing
genomen die vanzelfsprekend die
toetsen moet kunnen weerstaan die
ik daarstraks heb aangekondigd en
waarvan de milieueffectrapportering
de belangrijkste is.

Ik stel verder vast dat de heer Cortois
de verantwoordelijkheid voor het ge-
heel van de ophaling en de verwer-
king van het huishoudelijk afval ver-
keerd stelt. Het is een opdracht voor
de gemeenten, al of niet in een inter-
communale gegroepeerd. Het is de
taak van de Vlaamse Executieve, in
casu van de bevoegde Minister, om
de samenwerkingsgebieden ‘vast te
leggen en de wijze waarop kan wor-
den gewerkt. Hij heeft de normeren-
de bevoegdheid. Ik heb mij strikt ge-
houden aan deze bevoegdheden. Ik
span dus niet de wagen vóór het
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paard. Ik bepaal alleen waar een ver-
werkingseenheid moet komen. Ik
verwijs in dit verband naar de discus-
sie binnen een breder geheel van het
afvalstoffenbeleid en de milieueffect-
rapportering. Ik denk dat daar de lo-
gica volledig wordt gerespecteerd.

Ik stel ook vast - dat is mijn laatste
bedenking - dat één van de eerste
interpellaties die tot mij werd gericht
nadat ik de bevoegdheid voor leefmi-
lieu heb gekregen in deze Raad ging
over de verbranding en de problema-
tiek van het huishoudelijk afval in
Vlaams Brabant. Er bleek een grote
tegenstelling te zijn binnen Vlaams
Brabant zelf rond de wijze waarop de
afvalverwerking moest gebeuren. Er
was nog niet de minste anticipatie
naar wat in vele andere regio’s wel is
gebeurd zoals een voorkomingsbe-
leid en het inrichten van container-
parken. Wij komen nu tot een begin
van oplossing. Wij nemen een beslis-
sing en andermaal blijkt dat er in de
verste verte geen consensus kan wor-
den bereikt over een aangelegenheid
waarbij wij allen intens zijn betrok-
ken. In deze voorwaarden mag er
niet meer worden geaarzeld. Ik heb
geoordeeld hier mijn verantwoorde-
lijkheid te moeten nemen en heb dit
ook gedaan

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden.

Wij komen deze middag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
13.20 uur.
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